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K
ύριε Αθανασάκη, το τελευταίο διά-

στημα ενισχύεται ο διάλογος για την

ανάγκη ανάπτυξης και εφαρμογής

ενός Εθνικού Στρατηγικού Σχεδίου

για τον καρκίνο. Ποιες θα μπορούσαν να είν

ναι οι κατευθυντήριες γραμμές του σχεδίου;

Δίχως αμφιβολία , ένα κείμενο πολιτικής ,

οράματος, δράσεων αλλά και πόρων για την

ολιστική διαχείριση ενός μείζονος νοσήμα-

τος, όπως είναι ένα Εθνικό Στρατηγικό Σχέ

διο για τον Καρκίνο , αποτελεί μια μεγάλη και

επιδραστική εξέλιξη . Ένα τέτοιο σχέδιο , και

τά τη γνώμη μου, οφείλει να εστιάσει, καταρ-

χάς, στο σύνολο του χρονικού συνεχούς του

νοσήματος . Αυτό σημαίνει ότι οι πολιτικές

οφείλουν να παρεμβαίνουν στην αρχή της

αιτιολογικής αλυσίδας, δηλαδή στην προ-

στασία του πληθυσμού από την έκθεση απέ-

ναντι στους παράγοντες κινδύνου για την

υγεία, οφείλουν να εστιάζουν στις διαδικασί

ες έγκαιρης ανίχνευσης και της προώθησης

της συμμετοχής του πληθυσμού σε αυτές ,
χρειάζεται να εγγυώνται την πρόσβαση σε

κατάλληλη θεραπεία στη βάση της ιατρικής

αποτελεσματικότητας , αλλά και της αποδοτι-

κότητας της χρήσης των πόρων και βεβαίως ,

να υποστηρίζουν τον πάσχοντα σε ζητήμα-

τα ανακούφισης των συμπτωμάτων της νό-

σου σε όλη την πορεία , που εκκινεί από τη
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Η πρόληψηείναι
ένα κεφάλαιο
της δημόσιας συζήτησης
«Η σκληρή πραγματικότητα είναι ότι , όσο καλά σχεδιασμένη και αν είναι μια

πολιτική , είναι σχεδόν αδύνατο να " μεταφραστεί" σε μια πραγματική αλλα

γή για τη ζωή των ανθρώπων, εάν δεν συνοδεύεται από δεσμευτικές νομικές

ενέργειες, σαφή στοχοθεσία και παρακολούθηση του βαθμού επίτευξης αυτ

τής» όπως τονίζει ο Κώστας Αθανασάκης στο «The Doctor», σκιαγραφώντας

το σχέδιο για τη στρατηγική στην ογκολογική φροντίδα .

διάγνωση . Σε αυτό το σύνθετο , δίχως αμφι-

βολία- πλάνο , το μέλλον της φροντίδας περ-

νά μέσα από τη διεπιστημονική προσέγγιση ,

αλλά και τη διασφάλιση της πρόσβασης , μέσ

σω τεκμηριωμένων αποφάσεων, σε συνο-

δές τεχνολογίες και τεχνικές, όπως ο προ-

συμπτωματικός έλεγχος, ο εμβολιασμός , οι

εξετάσεις βιοδεικτών κ.ά.

Ειδικά για τη χώρα μας, ένα τέτοιο σχέδιο

οφείλει να λαμβάνει σοβαρά υπόψη τις δομι

κές αδυναμίες του συστήματος υγείας και να

επιχειρήσει να τις αντιμετωπίσει όσο το δυ

νατό πιο αποτελεσματικά και αποδοτικά . Η

έννοια της (α)συνέχειας στη φροντίδα –ιδί-

ως στον καρκίνο είναι μια πραγματικά που

νεμένη ιστορία , την οποία χρειάζεται άμεσα

να επιλύσουμε , ώστε οι ασθενείς να μην επω

μίζονται κόστος , άγχος, μετακινήσεις, απώ

λεια ωρών εργασίας (οι νέες τεχνολογίες και

οι νέες μορφές οργάνωσης της φροντίδας

μπορούν να συνδράμουν σε αυτό , αν αξιο-

ποιηθούν) . Επίσης , η έννοια των ανισοτήτων

στην πρόσβαση , η οποία επιτείνεται από τη

διαχρονική δομή της οικονομικής κάλυψης,

συνεχίζει να αποτελεί μια σοβαρή αδυναμία

του συστήματός μας , η οποία μπορεί να οδη-

γήσει οικογένειες σε οικονομική καταστροφή

–ιδίως στο πλαίσιο των ανελαστικών δαπα-

νών ενός τόσο σοβαρού νοσήματος.

Τι σημαίνει πρακτικά για τους ογκολογικούς

ασθενείς αλλά και τα δημόσια ταμεία; Μπο-

ρεί να υπάρξει επαρκής χρηματοδότηση δε-

δομένου μάλιστα ότι η Ελλάδα έχει την χα-

μηλότερη δημόσια δαπάνη υγείας, έναντι του

ευρωπαϊκού μέσου όρου;

Η σκληρή πραγματικότητα είναι ότι , όσο και

λά σχεδιασμένη και αν είναι μια πολιτική , εί-

ναι σχεδόν αδύνατο να «μεταφραστεί» σε

μια πραγματική αλλαγή για τη ζωή των αν-

θρώπων, εάν δεν συνοδεύεται από δεσμευ

τικές νομικές ενέργειες (νόμους, διατάξεις

κ.ά.) , σαφή στοχοθεσία και παρακολούθη-

ση του βαθμού επίτευξης αυτής ώστε να

«σπάσει» η εξάρτηση από τον πολιτικό κύ-

κλο– και βεβαίως , από περιγεγραμμένους/
διασφαλισμένους πόρους .

Η πολιτική για τον καρκίνο , αλλά και , γενικό-

τερα , η πολιτική για την υγεία , θα απαιτήσει

την διαφύλαξη της αποδοτικότητας των πό-

ρων, που κατευθύνονται για την υγεία , αλλά

και την ενίσχυση αυτών. Η δαπάνη για την

υγεία είναι ένα θέμα που θα μας απασχολή-

σει έντονα, καθώς δεν είναι μόνον το ζήτη-

μα της αυξανόμενης νοσηρότητας , το οποίο

παρατηρούμε εδώ και αρκετά χρόνια , που

πρόκειται να την επηρεάσει , αλλά και αυτό

της ηλικιακής σύνθεσης του πληθυσμού . Η

ηλικιακή μεταβολή θα έχει ένα διπλό απο-
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τέλεσμα στη δαπάνη υγείας, καθώς αφε-

νός αυξάνει την ανάγκη για υπηρεσίες υγεί-

ας (διευκρινίζοντας βέβαια εδώ ότι η ηλικία

από μόνη της δεν προκαλεί νοσηρότητα)

αλλά και αφετέρου , μειώνει και τους διαθέ-

σιμους πόρους για την κοινωνική πολιτική .

Προφανώς , η όποια λύση περνά από τη βέλ-

τιστη διαχείριση , στη βάση κριτηρίων απο-

τελεσματικότητας και αποδοτικότητας της

όποιας τρέχουσας δαπάνης –και πράγματι ,

η δημόσια δαπάνη για την υγεία στην Ελλά-

δα είναι διαχρονικά χαμηλότερη των χωρών

της ΕΕ με αντίστοιχο κοινωνικό και νοσολο-

γικό προφίλ . Αξίζει να σημειωθεί ότι μετα-

ξύ των χωρών της ΕΕ , το ποσοστό της δη-

μόσιας δαπάνης, ως προς τη συνολική δα-

πάνη υγείας , συσχετίζεται σε στατιστικά ση-

μαντικό βαθμό με καλύτερα αποτελέσματα

σε όρους υγείας.

Από εκεί και μετά , το θέμα της δημόσιας

δαπάνης για την υγεία είναι ζήτημα κοινω-

νικών επιλογών: σε έναν δεδομένο προϋπο-

λογισμό , ο μόνος τρόπος περαιτέρω βελτί-

ωσης της χρηματοδότησης είναι να περασμίνο ψηλώ-

σει ” η υγεία ως κοινωνική προτεραιότητα

και να ακολουθήσει πραγματική ανακατεύ

θυνση πόρων. Προφανώς αυτό δεν είναι εύ-

κολο , γιατί σε έναν υπολογισμό μηδενικού

αθροίσματος (δεδομένος σταθερός προϋ-

πολογισμός) αυτό σημαίνει ότι η αντίστοιχη

δαπάνη θα πρέπει να αφαιρεθεί από αλλού .

Η εναλλακτική επιλογή είναι η αύξηση της

χρηματοδότησης για την υγεία μέσω εισ-

ροής νέων πόρων στο σύστημα . Και οι δι-

αθέσιμες επιλογές εδώ δεν είναι πολλές : η

πλέον ομαλή (αλλά και πλέον απαραίτητη)

είναι να επιχειρήσουμε να δημιουργήσου-

με προστιθέμενη αξία στην γενικότερη οι-

κονομική δραστηριότητα της χώρας , ώστε

μέσω αυτής να αυξηθούν οι διαθέσιμοι πό-

ροι για κοινωνική πολιτική –αυτό είναι κάτ

τι , που έτσι και αλλιώς χρειαζόμαστε, αν θέ-

λουμε να συνεχίσουμε να έχουμε το κράτος

πρόνοιας, τουλάχιστον στο επίπεδο που το

έχουμε σήμερα. Η άλλη εναλλακτική για εισ-

ροή νέων πόρων στο σύστημα είναι οι πο-

λιτικές , όπως οι περασμίνο φόροι υγείας” (που πρέπει

απαραιτήτως να συνοδεύονται και από περασμίνο επι-

δοτήσεις” των υγιεινών καταναλώσεων) , εν

δεχομένως ο περασμίνο κοινωνικός ΦΠΑ” ή και άλλα

αντίστοιχα μέτρα .

Προσπαθώ να θέσω όσο πιο ξεκάθαρα μπο-

ρώ τις συνθήκες του θέματος, ώστε να κα-

Μια χρήσιμη διάσταση αυτού του ζητήμα-

τος είναι το κατά πόσο το σύστημα υγεί

ας , σε όλες τις βαθμίδες οργάνωσής του ,

ανταποκρίνεται τελικά στις ανάγκες και τις

προσδοκίες των ασθενών (ας χρησιμοποι-

ήσουμε τον όρο περασμίνο ασθενών” για την ευκο-

λία της συζήτησης , αλλά ας έχουμε κατά

νου ότι πρέπει να αντικατασταθεί από τον

όρο περασμίνο πολιτών” στη δημόσια συζήτηση –

ώστε να τονίσουμε τον ρόλο του συστήμα-

τος και στη διατήρηση της καλής υγείας, η

οποία νομίζω ότι βασική διάσταση της απο-

στολής του) .

00
Η πρόληψη είναι ένα

κεφάλαιο της δημόσιας
ταλάβουμε και τη δυσκολία των επιλογών συζήτησης, το οποίο δενΒεβαίως , οι δύσκολες επιλογές αυτές , όσο

περνούν τα χρόνια θα γίνονται ακόμα πιο

δύσκολες...

συζητήθηκε επαρκώς τα

προηγούμενα χρόνια. Ο

Η Πολιτεία ασπάζεται την ολιστική στρατη- δημόσιος διάλογος στη
γική για την ογκολογική φροντίδα, σε όλα

τα στάδια ενός ασθενούς αλλά και της οικο-

γένειαςτου ;

διαχείριση των νοσημάτων

εστίασε πάρα πολύ στα

ζητήματα πρόσβασης

στην τεχνολογία υγείας,

αφήνοντας ελάχιστο

χώρο σε ένα μείζον θέμα,

καθοριστικό της μελλοντικής

βιωσιμότητας του

συστήματος υγείας, όπως

η πρόληψη . Η κατάσταση

αυτή φαίνεται πως αλλάζει

σε έναν βαθμό σήμερα,

πρωτίστως με τις δράσεις

προσυμπτωματικού ελέγχου .

D
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-

Το 2014 στον τότε Τομέα Οικονομικών της

Υγείας της Εθνικής Σχολής Δημόσιας Υγεί

ας , υπό την καθοδήγηση του Γιάννη Κυριό-

πουλου επιχειρήσαμε να αποτυπώσουμε το

περασμίνο ταξίδι ” των ασθενών με καρκίνο στο σύ-

στημα υγείας. Ως πληθυσμό της μελέτης –

αν όχι της πρώτης μελέτης εκτίμησης του

ταξιδιού των ασθενών στο σύστημα υγεί

ας στην Ελλάδα , σίγουρα μιας από τις πρώ-

τες– επιλέξαμε τις ασθενείς με καρκίνο του

μαστού , ενός από τους συχνότερους καρ-

κίνους στην Ελλάδα , με σημαντικό νοσο-

λογικό και οικονομικό φορτίο (παρεμπιπτό-

ντως , αργότερα επεκτείναμε τις μελέτες

αυτού του τύπου και σε άλλες διαγνώσεις

καρκίνου , όπως ο καρκίνος του προστάτη ,

αλλά και σε άλλα νοσήματα, όπως η πολλα-

πλή σκλήρυνση ) . Η μελέτη επιχείρησε να δει

το σύστημα από τα μάτια των ληπτών των

υπηρεσιών υγείας και να εντοπίσει εμπόδια

και δυσκολίες κατά τη διαδικασία αναζήτη-

σης της φροντίδας.

Η μελέτη του 2014 έδειξε σημαντικές ανισό-

τητες στην πρόσβαση –ενίοτε και στις επι-

λογές της θεραπείας- αναλόγως του εισο-

δήματος , εμπόδια στην πρόσβαση σε προ-

ληπτικές εξετάσεις , γεωγραφικές διαφορές

στη λήψη φροντίδας, και σημαντική ιδιωτι

κή δαπάνη . Ένα ιδιαίτερα σημαντικό , κατά

τη γνώμη μου , εύρημα της μελέτης ήταν ότι

μια σειρά φροντίδων, όπως η ψυχολογική

υποστήριξη , η υποστήριξη και συμβουλευ-

τική των φροντιστών και , σε αρκετές περι-

πτώσεις , η αποκατάσταση , δεν προσφέρο

νταν σε κανέναν βαθμό από το σύστημα και

έπρεπε να αναζητηθούν ιδιωτικά –και βε-

βαίως, να πληρωθούν με ιδιωτική δαπάνη .

Παράλληλα, καταγράφηκε έλλειμμα πληρο-

φορίας , αναφορικά με τον προσυμπτωματι-

κό έλεγχο και τη διαχείριση ενός ύποπτου

συμπτώματος ή ευρήματος, αλλά και σο-

βαρά προβλήματα στην καθοδήγηση των

ασθενών μέσα στο σύστημα υγείας.

Η πρόσβαση στη θεραπεία είναι ένα βασι-

κό στοιχείο στη φροντίδα των ογκολογικών

ασθενών, αλλά δεν είναι το μόνο . Χρειάζε-

ται να επικεντρωθούμε συνολικά στο νόση-

μα, σε όλη την πορεία των ατόμων, η οποία

εκκινεί από τη διάγνωση και να συνεκτιμή-

σουμε όλες τις ανάγκες των πασχόντων. Η

έννοια της υγείας έχει πολλαπλές διαστά-

σεις και η φροντίδα οφείλει να οργανώνε-

ται γύρω από τις διαστάσεις αυτές , για κά-

θε πάσχοντα. Επαναλάβαμε την έρευνα αυτ

τή φέτος , δέκα χρόνια μετά , σε συνεργασία

με το «Άλμα Ζωής» . Αυτή τη στιγμή είμαστε

στο στάδιο ανάλυσης των αποτελεσμάτων.

Και εύχομαι ολόψυχα να διαπιστώσουμε αλ-

λαγές προς το καλύτερο.

Στο κεφάλαιο «πρόληψη» απαιτείται η πε-

ραιτέρω ευαισθητοποίηση του πληθυσμού

για την υιοθέτηση πιο υγιεινών προτύπων

ζωής . Θεωρείτε ότι οι δράσεις που υπάρχουν

έως σήμερα είναι επαρκείς ; Τι συμβαίνει σε

άλλες χώρες;

Η πρόληψη είναι ένα κεφάλαιο της δημό-

σιας συζήτησης , το οποίο δεν συζητήθηκε

επαρκώς τα προηγούμενα χρόνια . Ο δημό

σιος διάλογος στη διαχείριση των νοσημά-

των εστίασε πάρα πολύ –έως μονοθεματι-

κά- στα ζητήματα πρόσβασης στην τεχνο-

λογία υγείας, όπως τα φάρμακα , οι ιατροτε

χνολογικές συσκευές , οι επεμβατικές προ-

σεγγίσεις κ.ά. , αφήνοντας ελάχιστο χώρο σε

ένα μείζον θέμα , καθοριστικό της μελλοντι-

κής βιωσιμότητας του συστήματος υγείας,

όπως η πρόληψη .

Η κατάσταση αυτή φαίνεται πως αλλάζει σε

έναν βαθμό σήμερα, πρωτίστως με τις δρά-

σεις προσυμπτωματικού ελέγχου , οι οποίες

έρχονται να καλύψουν ένα ακατανόητο δι

αχρονικό κενό στο ελληνικό σύστημα υγεί

ας, έναντι των ευρωπαίων εταίρων, αλλά

και με την ενίσχυση της συζήτησης για το

θέμα της Δημόσιας Υγείας.

Νομίζω όμως, ότι η ουσία μιας επιτυχη-

μένης πολιτικής σε ζητήματα , που αφο-

ρούν την προληπτική διάσταση της δια-

χείρισης της νοσηρότητας, βασίζεται στην

έννοια της συνέχειας : οι στάσεις απέναντι

στην πρόληψη , και γενικότερα τους κινδύ-

νους για την υγεία , δεν μπορούν να αλλά-

ξουν χωρίς συστηματική και συνεχή εφαρ-

μογή των πολιτικών. Μην ξεχνάτε ότι έχου-

με να κάνουμε με συμπεριφορές. Και οι συν

μπεριφορές δεν τροποποιούνται με ένα μό

νο μήνυμα στην τηλεόραση , ή ένα οποιοδή-

ποτε μοναδικό ερέθισμα, όσο καλά δουλε-

μένο και αν είναι αυτό . Η προσπάθεια πρέ-

πει να είναι επίμονη και συνεχής.

Σήμερα , σε ευρωπαϊκό επίπεδο η διαχείρι

ση της χρόνιας νοσηρότητας, μέσω ( και) της

έκθεσης στους παράγοντες κινδύνου και τον

προσυμπτωματικό έλεγχο, αποτελεί μια διά-

σταση , η οποία καταλαμβάνει εξέχουσα θέ

ση στον διάλογο της πολιτικής υγείας . Χα-

ρακτηριστική πρωτοβουλία στο πεδίο αυτ

τό αποτελεί η Συνεργασία για τη Βιωσιμό-

τητα και την Ανθεκτικότητα των Συστημά-

των Υγείας (Partnership for Health System

Sustainability and Resilience - PHSSR), n

οποία συντονίζεται από το London School

of Economics . Η χώρα μας συμμετέχει σε αυτ

τή την διεθνή πρωτοβουλία και έχει ήδη δη-

μοσιεύσει την πρώτη της έκθεση , αναφορι

κά με τις απαιτούμενες παρεμβάσεις/προτά-

σεις , που πρέπει να γίνουν, ώστε το σύστη-

μά μας να παραμείνει βιώσιμο και ανθεκτι

κό στο μέλλον (οι προτάσεις αυτές είναι δια-

θέσιμες στο www.phssr.org μαζί με όλες τις

λεπτομέρειες της μελέτης) . Η Ελλάδα συμμε-

τέχει και στο δεύτερο κύμα αυτών των μελε-

τών, οι οποίες εστιάζουν ακριβώς στο ζήτη-

μα της ανάγκης για την ορθή διαχείριση της

χρόνιας νοσηρότητας , ως παραμέτρου για

να παραμείνει το σύστημα βιώσιμο. Σύντομα

θα έχουμε να μοιραστούμε σκέψεις και προ-

τάσεις στο θέμα αυτό , ειδικά για την Ελλάδα ,

όπως προκύπτουν από τη μελέτη . Χ
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Τα προβλήματα των παραδοσιακών
ελαιώνων σε συμπόσιο στη Χώρα

Τα προβλήματα της ελαιοκομίας και του ΑΕΣ-ΟΠ "Νηλέας" . Η ανάγκη άρ

ειδικότερα το μέλλον του παραδο- δευσης των ελαιώνων σε συνδυασμό

σιακού ελαιώνα της Μεσσηνίας συ- με το δημογραφικό και την έλλειψη

ζητήθηκαν το Σάββατο στη Χώρα στο εργατών γης βρέθηκαν στο επίκεντρο

περασμίνο 2ο Oliday: Διαδραστικό συμπόσιο” των τοποθετήσεων.

Αναμφίβολα επιτεύχθηκε ο στόχος των

διοργανωτών να τεθεί το ζήτημα της βιωσι

μότητας του ελληνικού ελαιώνα στην καρδιά

του προβλήματος -ίσως για πρώτη φορά- ,

σε μια ελληνική κωμόπολη που η οικονομία

της στηρίζεται στη μονοκαλλιέργεια της

ελιάς , κατάσταση που δεν αποτελεί πρω-

τοτυπία , αλλά σχεδόν το σύνηθες στην ελ-

ληνική ελαιοκομική περιφέρεια .

Όπως επισημάνθηκε, οι διοργανωτές θα

αναλύσουν τα συμπεράσματα που προέκυ-

ψαν , τις λύσεις που προτάθηκαν και σύντομα

θα τις δημοσιεύσουν, δρομολογώντας πα-

ράλληλα συναντήσεις με θεσμικούς φορείς

για να θέσουν τα κρίσιμα ζητήματα και να

προτείνουν τις ενέργειες που πρέπει να

γίνουν ώστε ο ελληνικός ελαιώνας να συ-

νεχίσει να είναι βιώσιμος , στηρίζοντας την

οικονομία και τον κοινωνικό ιστό της υπαί-

θρου .

Ο πρόεδρος του ΑΕΣ -ΟΠ ΝΗΛΕΑΣ , Γιώρ-

γος Κόκκινος , σημείωσε καταληκτικά ότι

«θα συνεχίσουμε να θεωρούμε μέγιστη ευ-

θύνη και χρέος την αναζήτηση λύσεων,

ώστε η ύπαιθρος να παραμείνει ζωντανή

παρά τα σοβαρά προβλήματα που διαφαί-

νονται στο μέλλον . Απαραίτητη συνθήκη

για την επίτευξη αυτού του σκοπού είναι

αφενός η παραμονή και αφετέρου η είσοδος

στον κλάδο νέων ανθρώπων» .

Στο συμπόσιο συμμετείχαν ειδικοί επι-

στήμονες,άνθρωποι της αγοράς , αλλά και

παραγωγοί , θεσμικοί φορείς και υπηρεσιακοί

παράγοντες . Μεταξύ άλλων πραγματοποί-

ησαν παρεμβάσεις :

Ο Διονύσης Σταμενίτης , Υφυπουργός

Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων, ο Δη-

μήτρης Πτωχός , Περιφερειάρχης Πελοπον-

νήσου , ο Παναγιώτης Καρβέλας , Δήμαρχος

Πύλου-Νέστορος , ο Διονύσης Παπαδάτος ,

Επικεφαλής Συντονισμού ΔράσεωνΊδρυμα

Καπετάν Βασίλη & Κάρμεν Κωνσταντακό-

πουλου , η Χριστίνα Στριμπάκου , Συνιδρύτρια ,

LI Cultivators & LI Premium Extra Virgin

Olive Oil , ο Φώτης Μαθιός , Ελαιοπαραγω-

γός, Μέλος Δ.Σ. ΑΕΣ-ΟΠ ΝΗΛΕΑΣ, η Sheila

Darmou , Συνιδρύτρια , The Southern Lights ,

ο Δρ . Θεόδωρος Ζαχαριάδης , Πρόεδρος ,

Τμήμα Αγροτικής Ανάπτυξης , Αγροδιατροφής

και Διαχείρισης Φυσικών Πόρων, ΕΚΠΑ &
CTO, Synelixis Solutions SA ο Δρ . Βασίλειος

Γκισάκης , Γεωπόνος , Εντεταλμένος ερευ-

νητής ΕΛΓΟ «ΔΗΜΗΤΡΑ» ο Ηλίας Κάλφας,

Γεωπόνος , Αμερικανική Γεωργική Σχολή ,

ο Γιάννης Μπίρης , Ιατρός , Ιστορικός ο Ευάγ

γελος Ξυγκώρος , Πρόεδρος , Επιμελητήριο

Μεσσηνίας ο Νίκος Κουτσούκος , Χημικός

Msc , Πρόεδρος Σχολείου Ελιάς και Ελαι

ολάδου Καλαμάτας ο Γιάννης Καρβέλας,

Διευθυντής PARATUS Europe , Σύμβουλος

Επιχειρήσεων ο Δημήτρης Πετρόπουλος ,

Κοσμήτορας Σχολής Γεωπονίας και Τρο-

Φίμων , Πανεπιστήμιο Πελοποννήσου η Κατ

τερίνα Δουρβανάκη , Αμερικάνικη Γεωργική

Σχολή ο Γιώργος Παυλίδης , Διευθυντής

Πωλήσεων EVYP Crop Biostimulation Tech-

nologies ο Αντώνης Παρασκευόπουλος,

Προϊστάμενος , Διεύθυνση Αγροτικής Οικο-

νομίας και Κτηνιατρικής Τριφυλίας ο Στα-

μάτης Αλαμανιώτης , Πρόεδρος , Oliveto

Magnes , ο Γιώργος Κατσούλης , Πρόεδρος ,

Σύνδεσμος Αγροτικών Συνεταιριστικών Ορ-

γανώσεων και Επιχειρήσεων Ελλάδας

(Σ.Α.Σ.Ο.Ε.Ε. ) , ο Γιώργος Καραμπάτος ,

Εκτελεστικός Διευθυντής , Πολιτιστικός Ορ-

γανισμός «Δρόμοι της Ελιάς» , ο Γιώργος

Ζακυνθινός , Καθηγητής , Τμήμα Δημόσιας

και Κοινοτικής Υγείας, Σχολή Δημόσιας

Υγείας , Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής, η

soul chef Γεωργία Κουτσούκου και η Βίκυ

Ιγγλέζου , Project Manager ΝΗΛΕΑΣ
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Εικαστική 'Έκθεση:
«Δεύτερη Ευκαιρία:

Μόνος - Μαζί»

Μόνος

2ευκαιρία

Μαζί

Μήνας εξωστρέφειας και συμπερίληψης

Το Ψυχιατρικό Νοσοκομείο Αττικής – Δαφνί , με

αφορμή τη συμπλήρωση 100 χρόνων από την ίδρυση

του , σε συνεργασία με το Πανεπιστήμιο Δυτικής

Αττικής διοργανώνουν μια ιδιαίτερη εικαστική έκθεση

στο « Μποδοσάκειο» Κτήριο του ΨΝΑ - Δαφνί , από τις 3

Οκτωβρίου έως τις 3 Νοεμβρίου 2024 , με γενικό τίτλο

«ΔΕΥΤΕΡΗ ΕΥΚAIPIA» και ειδικές θεματικές « ΜΟΝΟΣ –

ΜΑΖΙ» .

Πρόκειται για μια έκθεση , που θα επιχειρήσει να

δημιουργήσει γόνιμες γεφυρώσεις μεταξύ της

σύγχρονης τέχνης και των δομών που διαχειρίζονται

ψυχικές παθήσεις.

Στην έκθεση «Δεύτερη Ευκαιρία: Μόνος - Μαζί» , υπό

την καλλιτεχνική επιμέλεια του Παναγιώτη Πάγκαλου ,

σε μια ιδέα και συντονισμό του Κωνσταντίνου

Κανταρτζή , οργάνωση και εποπτεία της Βασιλικής

Γιαννούλη , έχουν προσκληθεί να συμμετάσχουν

με έργα τους ορισμένοι από τους σημαντικότερους

Έλληνες εικαστικούς, καθώς και νέοι καλλιτέχνες με

επιλεγμένες προτάσεις.

Σε αυτή την πρωτοβουλία, εκθέτουν δημιουργίες τους

περισσότεροι από 90 εικαστικοί , μαζί με έργα ληπτών

υπηρεσιών υγείας, ενώ η συντριπτική πλειοψηφία

των έργων δημιουργήθηκε ειδικά για τη συγκεκριμένη

έκθεση .

Τα εγκαίνια της έκθεσης θα πραγματοποιηθούν την

Πέμπτη 3 Οκτωβρίου στις 18:00 στο « Μποδοσάκειο»

κτήριο του Νοσοκομείου , ενώ η έκθεση θα είναι

ανοιχτή στο κοινό με ελεύθερη είσοδο έως και την

Κυριακή 3 Νοεμβρίου (κάθε ΠΕ & ΠΑ 15 : 00- 20:00 ,

κάθε ΣΑ & ΚΥ 12 : 00-20 : 00) .
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Σοφία Ζαχαράκη: «Διπλασιάζεται και φτάνει στα 750 ευρώ το επίδομα αναδοχής για

παιδιά με αναπηρία»

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σε διπλασιασμό του μηνιαίου επιδόματος αναδοχής για παιδιά με αναπηρία και σε σημαντική
αύξηση του αντίστοιχου επιδόματος για τα παιδιά τυπικής ανάπτυξης, προχώρησε το
υπουργείο Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας στο πλαίσιο της πολιτικής
αποϊδρυματοποίησης.
Η κοινή απόφαση των υπουργών Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας Σοφίας Ζαχαράκη,
Δικαιοσύνης Γιώργου Φλωρίδη, Ψηφιακής Διακυβέρνησης Δημήτρη Παπαστεργίου και του
υφυπουργού Οικονομικών Θάνου Πετραλιά προβλέπει αύξηση στα 750 ευρώ, από 375 ευρώ
τον μήνα, του επιδόματος στους ανάδοχους γονείς παιδιών με αναπηρία και στα 525 από 325
τον μήνα του επιδόματος για τους αναδόχους γονείς παιδιών τυπικής ανάπτυξης.
Η υπουργός Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας Σοφία Ζαχαράκη δήλωσε: «Τα ιδρύματα και
οι θάλαμοι των νοσοκομείων δεν είναι μέρη να ζουν και να μεγαλώνουν παιδιά. Είναι λύσεις
ανάγκης και έτσι τις αντιμετωπίζουμε ως κυβέρνηση. Ο πρωθυπουργός έθεσε από την πρώτη
στιγμή σε απόλυτη προτεραιότητα τη “μάχη” για την αποϊδρυματοποίηση. Να δημιουργήσουμε
τις προϋποθέσεις και το πλαίσιο ώστε να βγάλουμε με ασφάλεια και εγγυήσεις τα παιδιά από
τα ιδρύματα. Προσφέροντας οικογένειες και εστίες, που θα τα οδηγήσουν με τη μέγιστη
φροντίδα και μέριμνα στην ενήλικη ζωή τους. Αυξάνοντας σημαντικά τα επιδόματα αναδοχής
αναγνωρίζουμε και δείχνουμε τον απαιτούμενο σεβασμό στην αποστολή που έχουν αναλάβει
εκατοντάδες ανάδοχοι γονείς. Με χαρά βλέπουμε τις κοινές προσπάθειες να αποδίδουν. Θα
συνεχίσουμε με κάθε μέσο να δίνουμε ελπίδα και προοπτική σε κάθε ένα παιδί που σήμερα
βρίσκεται σε κάποιο ίδρυμα να πιστέψει ότι σύντομα θα βρεθεί εκεί που αξίζει».
Από την αύξηση του επιδόματος αναδοχής προκαλείται ετήσια δαπάνη ύψους 1.622.100 ευρώ,
η οποία καλύπτεται από τον τακτικό προϋπολογισμό του υπουργείου Κοινωνικής Συνοχής και
Οικογένειας, ενώ η συνολική δαπάνη των επιδομάτων αναδοχής εκτιμάται στα 5.000.000 ευρώ
ετησίως και καλύπτεται επίσης από τον προϋπολογισμό του υπουργείου.
Παράλληλα με την αύξηση του επιδόματος αναδοχής, το υπουργείο Κοινωνικής Συνοχής και
Οικογένειας δίνει ιδιαίτερο βάρος στην οικογενειακή αποκατάσταση των πλέον ευάλωτων
παιδιών, δηλαδή των παιδιών με αναπηρία που ζουν σε ιδρύματα.
Εντός του Νοεμβρίου θα γίνουν οι πρώτες συνδέσεις μεταξύ επαγγελματιών αναδόχων γονέων
και παιδιών που ζουν σε ιδρύματα με ποσοστό αναπηρίας άνω του 67% ή ψυχικής αναπηρίας
άνω του 50%. Με την υλοποίηση του θεσμού της επαγγελματικής αναδοχής, ανάδοχοι γονείς
οι οποίοι για πρώτη φορά λαμβάνουν ειδική επιμόρφωση σε συνεργασία με δημόσια
πανεπιστήμια, όπως είναι το Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής, θα αναλάβουν τη φροντίδα
παιδιών με αναπηρία, συμβάλλοντας έτσι στην άρση των εμποδίων για την κοινωνική τους
ένταξη και προσφέροντάς τους ένα οικογενειακό πλαίσιο που θα μπορεί να ανταποκριθεί στις
αυξημένες ανάγκες τους.
Αναγνωρίζοντας τις αυξημένες οικονομικές απαιτήσεις οι οποίες σχετίζονται με τα έξοδα ενός
παιδιού με υψηλά ποσοστά αναπηρίας, η μηνιαία αποζημίωση των επαγγελματιών ανάδοχων
ανέρχεται σε 1.850 ευρώ μεικτά, χωρίς ωστόσο να διακόπτεται η καταβολή του επιδόματος
αναδοχής ή των λοιπών προνοιακών επιδομάτων τα οποία λαμβάνουν τα άτομα με αναπηρία.
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Σοφία Ζαχαράκη: «Διπλασιάζεται και φτάνει στα 750 ευρώ το επίδομα αναδοχής για

παιδιά με αναπηρία»

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Διπλασιάζεται το μηνιαίο επίδομα αναδοχής για παιδιά με αναπηρία και αυξάνεται σημαντικά
το αντίστοιχο επίδομα για τα παιδιά τυπικής ανάπτυξης, όπως αποφάσισε το υπουργείο
Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας στο πλαίσιο της πολιτικής αποϊδρυματοποίησης.
Η κοινή απόφαση των υπουργών Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας Σοφίας Ζαχαράκη,
Δικαιοσύνης Γιώργου Φλωρίδη, Ψηφιακής Διακυβέρνησης Δημήτρη Παπαστεργίου και του
υφυπουργού Οικονομικών Θάνου Πετραλιά προβλέπει αύξηση στα 750 ευρώ, από 375 ευρώ
τον μήνα, του επιδόματος στους ανάδοχους γονείς παιδιών με αναπηρία και στα 525 από 325
τον μήνα του επιδόματος για τους αναδόχους γονείς παιδιών τυπικής ανάπτυξης.
Η υπουργός Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας Σοφία Ζαχαράκη δήλωσε: «Τα ιδρύματα και
οι θάλαμοι των νοσοκομείων δεν είναι μέρη να ζουν και να μεγαλώνουν παιδιά. Είναι λύσεις
ανάγκης και έτσι τις αντιμετωπίζουμε ως κυβέρνηση. Ο πρωθυπουργός έθεσε από την πρώτη
στιγμή σε απόλυτη προτεραιότητα τη “μάχη” για την αποϊδρυματοποίηση. Να δημιουργήσουμε
τις προϋποθέσεις και το πλαίσιο ώστε να βγάλουμε με ασφάλεια και εγγυήσεις τα παιδιά από
τα ιδρύματα. Προσφέροντας οικογένειες και εστίες, που θα τα οδηγήσουν με τη μέγιστη
φροντίδα και μέριμνα στην ενήλικη ζωή τους. Αυξάνοντας σημαντικά τα επιδόματα αναδοχής
αναγνωρίζουμε και δείχνουμε τον απαιτούμενο σεβασμό στην αποστολή που έχουν αναλάβει
εκατοντάδες ανάδοχοι γονείς. Με χαρά βλέπουμε τις κοινές προσπάθειες να αποδίδουν. Θα
συνεχίσουμε με κάθε μέσο να δίνουμε ελπίδα και προοπτική σε κάθε ένα παιδί που σήμερα
βρίσκεται σε κάποιο ίδρυμα να πιστέψει ότι σύντομα θα βρεθεί εκεί που αξίζει».
Από την αύξηση του επιδόματος αναδοχής προκαλείται ετήσια δαπάνη ύψους 1.622.100 ευρώ,
η οποία καλύπτεται από τον τακτικό προϋπολογισμό του υπουργείου Κοινωνικής Συνοχής και
Οικογένειας, ενώ η συνολική δαπάνη των επιδομάτων αναδοχής εκτιμάται στα 5.000.000 ευρώ
ετησίως και καλύπτεται επίσης από τον προϋπολογισμό του υπουργείου.
Παράλληλα με την αύξηση του επιδόματος αναδοχής, το υπουργείο Κοινωνικής Συνοχής και
Οικογένειας δίνει ιδιαίτερο βάρος στην οικογενειακή αποκατάσταση των πλέον ευάλωτων
παιδιών, δηλαδή των παιδιών με αναπηρία που ζουν σε ιδρύματα.
Εντός του Νοεμβρίου θα γίνουν οι πρώτες συνδέσεις μεταξύ επαγγελματιών αναδόχων γονέων
και παιδιών που ζουν σε ιδρύματα με ποσοστό αναπηρίας άνω του 67% ή ψυχικής αναπηρίας
άνω του 50%. Με την υλοποίηση του θεσμού της επαγγελματικής αναδοχής, ανάδοχοι γονείς
οι οποίοι για πρώτη φορά λαμβάνουν ειδική επιμόρφωση σε συνεργασία με δημόσια
πανεπιστήμια, όπως είναι το Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής, θα αναλάβουν τη φροντίδα
παιδιών με αναπηρία, συμβάλλοντας έτσι στην άρση των εμποδίων για την κοινωνική τους
ένταξη και προσφέροντάς τους ένα οικογενειακό πλαίσιο που θα μπορεί να ανταποκριθεί στις
αυξημένες ανάγκες τους.
Αναγνωρίζοντας τις αυξημένες οικονομικές απαιτήσεις οι οποίες σχετίζονται με τα έξοδα ενός
παιδιού με υψηλά ποσοστά αναπηρίας, η μηνιαία αποζημίωση των επαγγελματιών ανάδοχων
ανέρχεται σε 1.850 ευρώ μεικτά, χωρίς ωστόσο να διακόπτεται η καταβολή του επιδόματος
αναδοχής ή των λοιπών προνοιακών επιδομάτων τα οποία λαμβάνουν τα άτομα με αναπηρία.
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Σοφία Ζαχαράκη: «Διπλασιάζεται και φτάνει στα 750 ευρώ το επίδομα αναδοχής για

παιδιά με αναπηρία»

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σε διπλασιασμό του μηνιαίου επιδόματος αναδοχής για παιδιά με αναπηρία και σε σημαντική
αύξηση του αντίστοιχου επιδόματος για τα παιδιά τυπικής ανάπτυξης, προχώρησε το
υπουργείο Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας στο πλαίσιο της πολιτικής
αποϊδρυματοποίησης.
Η κοινή απόφαση των υπουργών Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας Σοφίας Ζαχαράκη,
Δικαιοσύνης Γιώργου Φλωρίδη, Ψηφιακής Διακυβέρνησης Δημήτρη Παπαστεργίου και του
υφυπουργού Οικονομικών Θάνου Πετραλιά προβλέπει αύξηση στα 750 ευρώ, από 375 ευρώ
τον μήνα, του επιδόματος στους ανάδοχους γονείς παιδιών με αναπηρία και στα 525 από 325
τον μήνα του επιδόματος για τους αναδόχους γονείς παιδιών τυπικής ανάπτυξης.
Η υπουργός Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας Σοφία Ζαχαράκη δήλωσε: «Τα ιδρύματα και
οι θάλαμοι των νοσοκομείων δεν είναι μέρη να ζουν και να μεγαλώνουν παιδιά. Είναι λύσεις
ανάγκης και έτσι τις αντιμετωπίζουμε ως κυβέρνηση. Ο πρωθυπουργός έθεσε από την πρώτη
στιγμή σε απόλυτη προτεραιότητα τη “μάχη” για την αποϊδρυματοποίηση. Να δημιουργήσουμε
τις προϋποθέσεις και το πλαίσιο ώστε να βγάλουμε με ασφάλεια και εγγυήσεις τα παιδιά από
τα ιδρύματα. Προσφέροντας οικογένειες και εστίες, που θα τα οδηγήσουν με τη μέγιστη
φροντίδα και μέριμνα στην ενήλικη ζωή τους. Αυξάνοντας σημαντικά τα επιδόματα αναδοχής
αναγνωρίζουμε και δείχνουμε τον απαιτούμενο σεβασμό στην αποστολή που έχουν αναλάβει
εκατοντάδες ανάδοχοι γονείς. Με χαρά βλέπουμε τις κοινές προσπάθειες να αποδίδουν. Θα
συνεχίσουμε με κάθε μέσο να δίνουμε ελπίδα και προοπτική σε κάθε ένα παιδί που σήμερα
βρίσκεται σε κάποιο ίδρυμα να πιστέψει ότι σύντομα θα βρεθεί εκεί που αξίζει».
Από την αύξηση του επιδόματος αναδοχής προκαλείται ετήσια δαπάνη ύψους 1.622.100 ευρώ,
η οποία καλύπτεται από τον τακτικό προϋπολογισμό του υπουργείου Κοινωνικής Συνοχής και
Οικογένειας, ενώ η συνολική δαπάνη των επιδομάτων αναδοχής εκτιμάται στα 5.000.000 ευρώ
ετησίως και καλύπτεται επίσης από τον προϋπολογισμό του υπουργείου.
Παράλληλα με την αύξηση του επιδόματος αναδοχής, το υπουργείο Κοινωνικής Συνοχής και
Οικογένειας δίνει ιδιαίτερο βάρος στην οικογενειακή αποκατάσταση των πλέον ευάλωτων
παιδιών, δηλαδή των παιδιών με αναπηρία που ζουν σε ιδρύματα.
Εντός του Νοεμβρίου θα γίνουν οι πρώτες συνδέσεις μεταξύ επαγγελματιών αναδόχων γονέων
και παιδιών που ζουν σε ιδρύματα με ποσοστό αναπηρίας άνω του 67% ή ψυχικής αναπηρίας
άνω του 50%. Με την υλοποίηση του θεσμού της επαγγελματικής αναδοχής, ανάδοχοι γονείς
οι οποίοι για πρώτη φορά λαμβάνουν ειδική επιμόρφωση σε συνεργασία με δημόσια
πανεπιστήμια, όπως είναι το Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής, θα αναλάβουν τη φροντίδα
παιδιών με αναπηρία, συμβάλλοντας έτσι στην άρση των εμποδίων για την κοινωνική τους
ένταξη και προσφέροντάς τους ένα οικογενειακό πλαίσιο που θα μπορεί να ανταποκριθεί στις
αυξημένες ανάγκες τους.
Αναγνωρίζοντας τις αυξημένες οικονομικές απαιτήσεις οι οποίες σχετίζονται με τα έξοδα ενός
παιδιού με υψηλά ποσοστά αναπηρίας, η μηνιαία αποζημίωση των επαγγελματιών ανάδοχων
ανέρχεται σε 1.850 ευρώ μεικτά, χωρίς ωστόσο να διακόπτεται η καταβολή του επιδόματος
αναδοχής ή των λοιπών προνοιακών επιδομάτων τα οποία λαμβάνουν τα άτομα με αναπηρία.
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Σοφία Ζαχαράκη: «Διπλασιάζεται και φτάνει στα 750 ευρώ το επίδομα αναδοχής για

παιδιά με αναπηρία»

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σε διπλασιασμό του μηνιαίου επιδόματος αναδοχής για παιδιά με αναπηρία και σε σημαντική
αύξηση του αντίστοιχου επιδόματος για τα παιδιά τυπικής ανάπτυξης, προχώρησε το
υπουργείο Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας στο πλαίσιο της πολιτικής
αποϊδρυματοποίησης.
Η κοινή απόφαση των υπουργών Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας Σοφίας Ζαχαράκη,
Δικαιοσύνης Γιώργου Φλωρίδη, Ψηφιακής Διακυβέρνησης Δημήτρη Παπαστεργίου και του
υφυπουργού Οικονομικών Θάνου Πετραλιά προβλέπει αύξηση στα 750 ευρώ, από 375 ευρώ
τον μήνα, του επιδόματος στους ανάδοχους γονείς παιδιών με αναπηρία και στα 525 από 325
τον μήνα του επιδόματος για τους αναδόχους γονείς παιδιών τυπικής ανάπτυξης.
Η υπουργός Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας Σοφία Ζαχαράκη δήλωσε: «Τα ιδρύματα και
οι θάλαμοι των νοσοκομείων δεν είναι μέρη να ζουν και να μεγαλώνουν παιδιά. Είναι λύσεις
ανάγκης και έτσι τις αντιμετωπίζουμε ως κυβέρνηση. Ο πρωθυπουργός έθεσε από την πρώτη
στιγμή σε απόλυτη προτεραιότητα τη “μάχη” για την αποϊδρυματοποίηση. Να δημιουργήσουμε
τις προϋποθέσεις και το πλαίσιο ώστε να βγάλουμε με ασφάλεια και εγγυήσεις τα παιδιά από
τα ιδρύματα. Προσφέροντας οικογένειες και εστίες, που θα τα οδηγήσουν με τη μέγιστη
φροντίδα και μέριμνα στην ενήλικη ζωή τους. Αυξάνοντας σημαντικά τα επιδόματα αναδοχής
αναγνωρίζουμε και δείχνουμε τον απαιτούμενο σεβασμό στην αποστολή που έχουν αναλάβει
εκατοντάδες ανάδοχοι γονείς. Με χαρά βλέπουμε τις κοινές προσπάθειες να αποδίδουν. Θα
συνεχίσουμε με κάθε μέσο να δίνουμε ελπίδα και προοπτική σε κάθε ένα παιδί που σήμερα
βρίσκεται σε κάποιο ίδρυμα να πιστέψει ότι σύντομα θα βρεθεί εκεί που αξίζει».
Από την αύξηση του επιδόματος αναδοχής προκαλείται ετήσια δαπάνη ύψους 1.622.100 ευρώ,
η οποία καλύπτεται από τον τακτικό προϋπολογισμό του υπουργείου Κοινωνικής Συνοχής και
Οικογένειας, ενώ η συνολική δαπάνη των επιδομάτων αναδοχής εκτιμάται στα 5.000.000 ευρώ
ετησίως και καλύπτεται επίσης από τον προϋπολογισμό του υπουργείου.
Παράλληλα με την αύξηση του επιδόματος αναδοχής, το υπουργείο Κοινωνικής Συνοχής και
Οικογένειας δίνει ιδιαίτερο βάρος στην οικογενειακή αποκατάσταση των πλέον ευάλωτων
παιδιών, δηλαδή των παιδιών με αναπηρία που ζουν σε ιδρύματα.
Εντός του Νοεμβρίου θα γίνουν οι πρώτες συνδέσεις μεταξύ επαγγελματιών αναδόχων γονέων
και παιδιών που ζουν σε ιδρύματα με ποσοστό αναπηρίας άνω του 67% ή ψυχικής αναπηρίας
άνω του 50%. Με την υλοποίηση του θεσμού της επαγγελματικής αναδοχής, ανάδοχοι γονείς
οι οποίοι για πρώτη φορά λαμβάνουν ειδική επιμόρφωση σε συνεργασία με δημόσια
πανεπιστήμια, όπως είναι το Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής, θα αναλάβουν τη φροντίδα
παιδιών με αναπηρία, συμβάλλοντας έτσι στην άρση των εμποδίων για την κοινωνική τους
ένταξη και προσφέροντάς τους ένα οικογενειακό πλαίσιο που θα μπορεί να ανταποκριθεί στις
αυξημένες ανάγκες τους.
Αναγνωρίζοντας τις αυξημένες οικονομικές απαιτήσεις οι οποίες σχετίζονται με τα έξοδα ενός
παιδιού με υψηλά ποσοστά αναπηρίας, η μηνιαία αποζημίωση των επαγγελματιών ανάδοχων
ανέρχεται σε 1.850 ευρώ μεικτά, χωρίς ωστόσο να διακόπτεται η καταβολή του επιδόματος
αναδοχής ή των λοιπών προνοιακών επιδομάτων τα οποία λαμβάνουν τα άτομα με αναπηρία.
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Διπλασιάζεται το επίδομα αναδοχής: Ποιους αφορά - Τα ποσά

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Αρχίζει το πρόγραμμα Επαγγελματικής Αναδοχής για παιδιά με βαριές αναπηρίες

Σε διπλασιασμό του μηνιαίου επιδόματος αναδοχής για παιδιά με αναπηρία και σε σημαντική

αύξηση του αντίστοιχου επιδόματος για τα παιδιά τυπικής ανάπτυξης, προχώρησε το

υπουργείο Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας στο πλαίσιο της συντεταγμένης και

στοχευμένης πολιτικής αποϊδρυματοποίησης.

Συγκεκριμένα, προβλέπεται αύξηση στα 750 ευρώ από 375 ευρώ τον μήνα, του επιδόματος

στους ανάδοχους γονείς παιδιών με αναπηρία και στα 525 από 325 τον μήνα του επιδόματος

για τους αναδόχους γονείς παιδιών τυπικής ανάπτυξης.

Από την αύξηση του επιδόματος αναδοχής προκαλείται ετήσια δαπάνη ύψους 1.622.100 ευρώ,

η οποία καλύπτεται από τον τακτικό προϋπολογισμό του υπουργείου Κοινωνικής Συνοχής και

Οικογένειας, ενώ η συνολική δαπάνη των επιδομάτων αναδοχής εκτιμάται στα 5.000.000 ευρώ

ετησίως και καλύπτεται από τον ίδιο προϋπολογισμό του υπουργείου.

Παράλληλα με την αύξηση του επιδόματος αναδοχής, το υπουργείο Κοινωνικής Συνοχής και

Οικογένειας δίνει ιδιαίτερο βάρος στην οικογενειακή αποκατάσταση των πλέον ευάλωτων

παιδιών, δηλαδή των παιδιών με αναπηρία που ζουν σε ιδρύματα.

Εντός του Νοεμβρίου θα έχουμε τις πρώτες συνδέσεις μεταξύ επαγγελματιών αναδόχων

γονέων και παιδιών που ζουν σε ιδρύματα με ποσοστό αναπηρίας άνω του 67% ή ψυχικής

αναπηρίας άνω του 50%.

Με την υλοποίηση του θεσμού της επαγγελματικής αναδοχής, ανάδοχοι γονείς οι οποίοι για

πρώτη φορά λαμβάνουν ειδική επιμόρφωση σε συνεργασία με δημόσια Πανεπιστήμια, όπως

είναι το Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής, θα αναλάβουν τη φροντίδα παιδιών με αναπηρία,

συμβάλλοντας έτσι στην άρση των εμποδίων για την κοινωνική τους ένταξη και προσφέροντάς

τους ένα οικογενειακό πλαίσιο που θα μπορεί να ανταποκριθεί στις αυξημένες ανάγκες τους.

Αναγνωρίζοντας τις αυξημένες οικονομικές απαιτήσεις οι οποίες σχετίζονται με τα έξοδα ενός

παιδιού με υψηλά ποσοστά αναπηρίας, η μηνιαία αποζημίωση των επαγγελματιών ανάδοχων

ανέρχεται σε 1.850 ευρώ μικτά, χωρίς ωστόσο να διακόπτεται η καταβολή του επιδόματος

αναδοχής ή των λοιπών προνοιακών επιδομάτων τα οποία λαμβάνουν τα άτομα με αναπηρία.
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Διπλασιάζεται το επίδομα αναδοχής για παιδιά με αναπηρία

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η κοινή Υπουργική Απόφαση των Υπουργών Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας Σοφίας
Ζαχαράκη, Δικαιοσύνης Γιώργου Φλωρίδη, Ψηφιακής Διακυβέρνησης Δημήτρη Παπαστεργίου
και του Υφυπουργού Οικονομικών Θάνου Πετραλιά, προβλέπει αύξηση στα 750 ευρώ από 375
ευρώ τον μήνα, του επιδόματος στους ανάδοχους γονείς παιδιών με αναπηρία και στα 525
από 325 τον μήνα του επιδόματος για τους αναδόχους γονείς παιδιών τυπικής ανάπτυξης.
«Τα ιδρύματα και οι θάλαμοι των νοσοκομείων δεν είναι μέρη να ζουν και να μεγαλώνουν
παιδιά. Είναι λύσεις ανάγκης και έτσι τις αντιμετωπίζουμε ως κυβέρνηση. Ο πρωθυπουργός
έθεσε από την πρώτη στιγμή σε απόλυτη προτεραιότητα τη «μάχη» για την
αποϊδρυματοποίηση. Να δημιουργήσουμε τις προϋποθέσεις και το πλαίσιο ώστε να βγάλουμε
με ασφάλεια και εγγυήσεις τα παιδιά από τα ιδρύματα. Προσφέροντας οικογένειες και εστίες,
που θα τα οδηγήσουν με τη μέγιστη φροντίδα και μέριμνα στην ενήλικη ζωή τους. Αυξάνοντας
σημαντικά τα επιδόματα αναδοχής αναγνωρίζουμε και δείχνουμε τον απαιτούμενο σεβασμό
στην αποστολή που έχουν αναλάβει εκατοντάδες ανάδοχοι γονείς. Με χαρά βλέπουμε τις
κοινές προσπάθειες να αποδίδουν. Θα συνεχίσουμε με κάθε μέσο να δίνουμε ελπίδα και
προοπτική σε κάθε ένα παιδί που σήμερα βρίσκεται σε κάποιο ίδρυμα να πιστέψει ότι σύντομα
θα βρεθεί εκεί που αξίζει».
Από την αύξηση του επιδόματος αναδοχής προκαλείται ετήσια δαπάνη ύψους 1.622.100 ευρώ,
η οποία καλύπτεται από τον τακτικό προϋπολογισμό του Υπουργείου Κοινωνικής Συνοχής και
Οικογένειας.
Η συνολική δαπάνη των επιδομάτων αναδοχής εκτιμάται στα 5.000.000 ευρώ ετησίως και
καλύπτεται από τον τακτικό προϋπολογισμό του Υ.ΚΟΙ.Σ.Ο..
Οι ανάδοχοι γονείς παιδιών με αναπηρία εξακολουθούν να λαμβάνουν το επίδομα αναδοχής
και μετά την ενηλικίωσή τους.
Το επίδομα συνεχίζει να καταβάλλεται σε άτομα τυπικής ανάπτυξης και μετά την ενηλικίωσή
τους εφόσον σπουδάζουν ή εκπληρώνουν τις στρατιωτικές τους υποχρεώσεις. Η καταβολή του
επιδόματος διακόπτεται μετά το πέρας των σπουδών τους και σε κάθε περίπτωση με τη
συμπλήρωση του 26ου έτους της ηλικίας τους.
Σύμφωνα με τα στοιχεία του Υ.ΚΟΙ.Σ.Ο. οι αναδοχές σημειώνουν εντυπωσιακή αύξηση και
μάλιστα μεταξύ 2022 και 2023 η αύξηση ανήλθε στο 80%. Σε απόλυτους αριθμούς το 2022
υπήρξαν 54 αναδοχές ενώ το 2023 94.
Αυτή τη στιγμή σε ανάδοχες οικογένειες έχουν ενταχθεί διαβιούν 639 παιδιά και 103 ενήλικες εκ
των οποίων οι 57 είναι άτομα με αναπηρίες.
Το Υπουργείο Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας εφαρμόζει για πρώτη φορά ένα πλέγμα
δράσεων οι οποίες έρχονται να καλύψουν τις εξατομικευμένες ανάγκες όλων των παιδιών που
ζουν σε ιδρύματα και δεν αφήνουν κανένα παιδί πίσω.
Παράλληλα με την αύξηση του επιδόματος αναδοχής, το Υπουργείο Κοινωνικής Συνοχής και
Οικογένειας δίνει ιδιαίτερο βάρος στην οικογενειακή αποκατάσταση των πλέον ευάλωτων
παιδιών, δηλαδή των παιδιών με αναπηρία που ζουν σε ιδρύματα.
Αρχίζει το πρόγραμμα επαγγελματικής Αναδοχής για παιδιά με βαριές αναπηρίες
Εντός του Νοεμβρίου θα έχουμε τις πρώτες συνδέσεις μεταξύ επαγγελματιών αναδόχων
γονέων και παιδιών που ζουν σε ιδρύματα με ποσοστό αναπηρίας άνω του 67% ή ψυχικής
αναπηρίας άνω του 50%.
Με την υλοποίηση του θεσμού της επαγγελματικής αναδοχής, ανάδοχοι γονείς οι οποίοι για
πρώτη φορά λαμβάνουν ειδική επιμόρφωση σε συνεργασία με δημόσια Πανεπιστήμια όπως
είναι το Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής, θα αναλάβουν τη φροντίδα παιδιών με αναπηρία
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συμβάλλοντας έτσι στην άρση των εμποδίων για την κοινωνική τους ένταξη και προσφέροντας
τους ένα οικογενειακό πλαίσιο που θα μπορεί να ανταποκριθεί στις αυξημένες ανάγκες τους.
Αναγνωρίζοντας τις αυξημένες οικονομικές απαιτήσεις οι οποίες σχετίζονται με τα έξοδα ενός
παιδιού με υψηλά ποσοστά αναπηρίας, η μηνιαία αποζημίωση των επαγγελματιών ανάδοχων
ανέρχεται σε 1850 ευρώ μικτά, χωρίς ωστόσο να
διακόπτεται η καταβολή του επιδόματος αναδοχής ή των λοιπών προνοιακών επιδομάτων τα
οποία λαμβάνουν τα άτομα με αναπηρία.
Πρόγραμμα Ημιαυτόνομης Διαβίωσης για παιδιά από 15 έως 26 ετών
Παράλληλα, με την υλοποίηση του Προγράμματος της Ημιαυτόνομης Διαβίωσης καλύπτεται
για πρώτη φορά το μεγάλο κενό στην προστασία της μετεφηβικής ηλικίας των παιδιών που
έχουν περάσει όλη τους την ζωή εντός των ιδρυμάτων και δεν έχουν περιθώρια να συνδεθούν
με μια οικογένεια μέσω των θεσμών της αναδοχής και της υιοθεσίας. Αφορά παιδιά και νέους
15 ετών και άνω οι οποίοι είτε ζουν σε ιδρύματα, είτε φιλοξενούνται προσωρινά, για λόγους
προστασίας, σε κάποιο νοσοκομείο. Μέχρι το τέλος του 2025, στα διαμερίσματα Ημιαυτόνομης
Διαβίωσης θα έχουν ενταχθεί τουλάχιστον 200 παιδιά και νέοι, με δυνατότητα παραμονής
μέχρι και το 26ο έτος της ηλικίας τους. Το πρόγραμμα καλύπτει όλα τα έξοδα διαμονής των
ωφελούμενων στα διαμερίσματα, κόστη για την εκπαίδευση, επιμόρφωση και την
επαγγελματική κατάρτιση τους. Ειδικότερα προβλέπεται καθημερινή́ φροντίδα, ψυχοκοινωνική
υποστήριξη και διασύνδεση με συμπληρωματικές παροχές και υπηρεσίες, όπως εξωσχολικές
δραστηριότητες για τα ανήλικα παιδιά, ενώ στους ενήλικους νέους παρέχονται υπηρεσίες
επαγγελματικής καθοδήγησης και εργασιακής συμβουλευτικής. Επιπλέον, με απόφαση της
υπουργού Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας θεσμοθετήθηκε μηνιαίο οικονομικό βοήθημα
ύψους 375€ προκειμένου τα παιδιά που διαμένουν στα διαμερίσματα Ημιαυτόνομης να
καλύπτουν τα προσωπικά τους έξοδα. Το πρόγραμμα χρηματοδοτείται με 12.600.000 ευρώ
από πόρους του Ταμείου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας.
Πηγή: ertnews.gr
Σχετικά Άρθρα
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Διπλασιάζεται το επίδομα αναδοχής για παιδιά με αναπηρία

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σε διπλασιασμό του μηνιαίου επιδόματος αναδοχής για παιδιά με αναπηρία και σε σημαντική
αύξηση του αντίστοιχου επιδόματος για τα παιδιά τυπικής ανάπτυξης, προχώρησε το
Υπουργείο Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας στο πλαίσιο της συντεταγμένης και
στοχευμένης πολιτικής αποϊδρυματοποίησης.
Η κοινή Υπουργική Απόφαση των Υπουργών Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας Σοφίας
Ζαχαράκη, Δικαιοσύνης Γιώργου Φλωρίδη, Ψηφιακής Διακυβέρνησης Δημήτρη Παπαστεργίου
και του Υφυπουργού Οικονομικών Θάνου Πετραλιά, προβλέπει αύξηση στα 750 ευρώ από 375
ευρώ τον μήνα, του επιδόματος στους ανάδοχους γονείς παιδιών με αναπηρία και στα 525
από 325 τον μήνα του επιδόματος για τους αναδόχους γονείς παιδιών τυπικής ανάπτυξης.
«Τα ιδρύματα και οι θάλαμοι των νοσοκομείων δεν είναι μέρη να ζουν και να μεγαλώνουν
παιδιά. Είναι λύσεις ανάγκης και έτσι τις αντιμετωπίζουμε ως κυβέρνηση. Ο πρωθυπουργός
έθεσε από την πρώτη στιγμή σε απόλυτη προτεραιότητα τη «μάχη» για την
αποϊδρυματοποίηση. Να δημιουργήσουμε τις προϋποθέσεις και το πλαίσιο ώστε να βγάλουμε
με ασφάλεια και εγγυήσεις τα παιδιά από τα ιδρύματα. Προσφέροντας οικογένειες και εστίες,
που θα τα οδηγήσουν με τη μέγιστη φροντίδα και μέριμνα στην ενήλικη ζωή τους. Αυξάνοντας
σημαντικά τα επιδόματα αναδοχής αναγνωρίζουμε και δείχνουμε τον απαιτούμενο σεβασμό
στην αποστολή που έχουν αναλάβει εκατοντάδες ανάδοχοι γονείς. Με χαρά βλέπουμε τις
κοινές προσπάθειες να αποδίδουν. Θα συνεχίσουμε με κάθε μέσο να δίνουμε ελπίδα και
προοπτική σε κάθε ένα παιδί που σήμερα βρίσκεται σε κάποιο ίδρυμα να πιστέψει ότι σύντομα
θα βρεθεί εκεί που αξίζει».
Από την αύξηση του επιδόματος αναδοχής προκαλείται ετήσια δαπάνη ύψους 1.622.100 ευρώ,
η οποία καλύπτεται από τον τακτικό προϋπολογισμό του Υπουργείου Κοινωνικής Συνοχής και
Οικογένειας.
Η συνολική δαπάνη των επιδομάτων αναδοχής εκτιμάται στα 5.000.000 ευρώ ετησίως και
καλύπτεται από τον τακτικό προϋπολογισμό του Υ.ΚΟΙ.Σ.Ο..
Οι ανάδοχοι γονείς παιδιών με αναπηρία εξακολουθούν να λαμβάνουν το επίδομα αναδοχής
και μετά την ενηλικίωσή τους.
Το επίδομα συνεχίζει να καταβάλλεται σε άτομα τυπικής ανάπτυξης και μετά την ενηλικίωσή
τους εφόσον σπουδάζουν ή εκπληρώνουν τις στρατιωτικές τους υποχρεώσεις. Η καταβολή του
επιδόματος διακόπτεται μετά το πέρας των σπουδών τους και σε κάθε περίπτωση με τη
συμπλήρωση του 26ου έτους της ηλικίας τους.
Σύμφωνα με τα στοιχεία του Υ.ΚΟΙ.Σ.Ο. οι αναδοχές σημειώνουν εντυπωσιακή αύξηση και
μάλιστα μεταξύ 2022 και 2023 η αύξηση ανήλθε στο 80%. Σε απόλυτους αριθμούς το 2022
υπήρξαν 54 αναδοχές ενώ το 2023 94.
Αυτή τη στιγμή σε ανάδοχες οικογένειες έχουν ενταχθεί διαβιούν 639 παιδιά και 103 ενήλικες εκ
των οποίων οι 57 είναι άτομα με αναπηρίες.
Το Υπουργείο Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας εφαρμόζει για πρώτη φορά ένα πλέγμα
δράσεων οι οποίες έρχονται να καλύψουν τις εξατομικευμένες ανάγκες όλων των παιδιών που
ζουν σε ιδρύματα και δεν αφήνουν κανένα παιδί πίσω.
Παράλληλα με την αύξηση του επιδόματος αναδοχής, το Υπουργείο Κοινωνικής Συνοχής και
Οικογένειας δίνει ιδιαίτερο βάρος στην οικογενειακή αποκατάσταση των πλέον ευάλωτων
παιδιών, δηλαδή των παιδιών με αναπηρία που ζουν σε ιδρύματα.
Αρχίζει το πρόγραμμα επαγγελματικής Αναδοχής για παιδιά με βαριές αναπηρίες
Εντός του Νοεμβρίου θα έχουμε τις πρώτες συνδέσεις μεταξύ επαγγελματιών αναδόχων
γονέων και παιδιών που ζουν σε ιδρύματα με ποσοστό αναπηρίας άνω του 67% ή ψυχικής
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αναπηρίας άνω του 50%.
Με την υλοποίηση του θεσμού της επαγγελματικής αναδοχής, ανάδοχοι γονείς οι οποίοι για
πρώτη φορά λαμβάνουν ειδική επιμόρφωση σε συνεργασία με δημόσια Πανεπιστήμια όπως
είναι το Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής, θα αναλάβουν τη φροντίδα παιδιών με αναπηρία
συμβάλλοντας έτσι στην άρση των εμποδίων για την κοινωνική τους ένταξη και προσφέροντας
τους ένα οικογενειακό πλαίσιο που θα μπορεί να ανταποκριθεί στις αυξημένες ανάγκες τους.
Αναγνωρίζοντας τις αυξημένες οικονομικές απαιτήσεις οι οποίες σχετίζονται με τα έξοδα ενός
παιδιού με υψηλά ποσοστά αναπηρίας, η μηνιαία αποζημίωση των επαγγελματιών ανάδοχων
ανέρχεται σε 1850 ευρώ μικτά, χωρίς ωστόσο να
διακόπτεται η καταβολή του επιδόματος αναδοχής ή των λοιπών προνοιακών επιδομάτων τα
οποία λαμβάνουν τα άτομα με αναπηρία.
Πρόγραμμα Ημιαυτόνομης Διαβίωσης για παιδιά από 15 έως 26 ετών
Παράλληλα, με την υλοποίηση του Προγράμματος της Ημιαυτόνομης Διαβίωσης καλύπτεται
για πρώτη φορά το μεγάλο κενό στην προστασία της μετεφηβικής ηλικίας των παιδιών που
έχουν περάσει όλη τους την ζωή εντός των ιδρυμάτων και δεν έχουν περιθώρια να συνδεθούν
με μια οικογένεια μέσω των θεσμών της αναδοχής και της υιοθεσίας. Αφορά παιδιά και νέους
15 ετών και άνω οι οποίοι είτε ζουν σε ιδρύματα, είτε φιλοξενούνται προσωρινά, για λόγους
προστασίας, σε κάποιο νοσοκομείο. Μέχρι το τέλος του 2025, στα διαμερίσματα Ημιαυτόνομης
Διαβίωσης θα έχουν ενταχθεί τουλάχιστον 200 παιδιά και νέοι, με δυνατότητα παραμονής
μέχρι και το 26ο έτος της ηλικίας τους. Το πρόγραμμα καλύπτει όλα τα έξοδα διαμονής των
ωφελούμενων στα διαμερίσματα, κόστη για την εκπαίδευση, επιμόρφωση και την
επαγγελματική κατάρτιση τους. Ειδικότερα προβλέπεται καθημερινή́ φροντίδα, ψυχοκοινωνική
υποστήριξη και διασύνδεση με συμπληρωματικές παροχές και υπηρεσίες, όπως εξωσχολικές
δραστηριότητες για τα ανήλικα παιδιά, ενώ στους ενήλικους νέους παρέχονται υπηρεσίες
επαγγελματικής καθοδήγησης και εργασιακής συμβουλευτικής. Επιπλέον, με απόφαση της
υπουργού Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας θεσμοθετήθηκε μηνιαίο οικονομικό βοήθημα
ύψους 375€ προκειμένου τα παιδιά που διαμένουν στα διαμερίσματα Ημιαυτόνομης να
καλύπτουν τα προσωπικά τους έξοδα. Το πρόγραμμα χρηματοδοτείται με 12.600.000 ευρώ
από πόρους του Ταμείου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας.
Πηγή: ertnews.gr
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Υπουργείο Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας: Αυτό είναι το μηνιαίο επίδομα που

διπλασιάζεται -Ποιο άλλο αυξάνεται

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το υπουργείο Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας διπλασιάζει το μηνιαίο επίδομα  αναδοχής
για παιδιά με αναπηρία και αυξάνει σημαντικά το αντίστοιχο επίδομα για τα παιδιά τυπικής
ανάπτυξης. Το υπουργείο προβαίνει στην παραπάνω ενέργεια στο πλαίσιο της συντεταγμένης
και στοχευμένης πολιτικής αποϊδρυματοποίησης.
Όπως αναφέρει η Kοινή Υπουργική Απόφαση των Υπουργών Κοινωνικής Συνοχής και
Οικογένειας Σοφίας Ζαχαράκη, Δικαιοσύνης Γιώργου Φλωρίδη, Ψηφιακής Διακυβέρνησης
Δημήτρη Παπαστεργίου και του Υφυπουργού Οικονομικών Θάνου Πετραλιά: 
Αυξάνεται στα 750 ευρώ το μηνιαίο επίδομα στους ανάδοχους γονείς παιδιών με αναπηρία
από 375 ευρώ που ήταν το προηγούμενο διάστημα.
Aυξάνεται στα 525 ευρώ το μηνιαίο επίδομα για τους αναδόχους γονείς παιδιών τυπικής
ανάπτυξης από 325 ευρώ που ήταν το προηγούμενο διάστημα.
 
 
«Τα ιδρύματα και οι θάλαμοι των νοσοκομείων δεν είναι μέρη να ζουν και να μεγαλώνουν
παιδιά. Είναι λύσεις ανάγκης και έτσι τις αντιμετωπίζουμε ως κυβέρνηση. Ο πρωθυπουργός
έθεσε από την πρώτη στιγμή σε απόλυτη προτεραιότητα τη «μάχη» για την
αποϊδρυματοποίηση. Να δημιουργήσουμε τις προϋποθέσεις και το πλαίσιο ώστε να βγάλουμε
με ασφάλεια και εγγυήσεις τα παιδιά από τα ιδρύματα. Προσφέροντας οικογένειες και εστίες,
που θα τα οδηγήσουν με τη μέγιστη φροντίδα και μέριμνα στην ενήλικη ζωή τους. Αυξάνοντας
σημαντικά τα επιδόματα αναδοχής αναγνωρίζουμε και δείχνουμε τον απαιτούμενο σεβασμό
στην αποστολή που έχουν αναλάβει εκατοντάδες ανάδοχοι γονείς. Με χαρά βλέπουμε τις
κοινές προσπάθειες να αποδίδουν. Θα συνεχίσουμε με κάθε μέσο να δίνουμε ελπίδα και
προοπτική σε κάθε ένα παιδί που σήμερα βρίσκεται σε κάποιο ίδρυμα να πιστέψει ότι σύντομα
θα βρεθεί εκεί που αξίζει».
Από την αύξηση του επιδόματος αναδοχής προκαλείται ετήσια δαπάνη ύψους 1.622.100 ευρώ,
η οποία καλύπτεται από τον τακτικό προϋπολογισμό του Υπουργείου Κοινωνικής Συνοχής και
Οικογένειας.
Η συνολική δαπάνη των επιδομάτων αναδοχής εκτιμάται στα 5.000.000 ευρώ ετησίως και
καλύπτεται από τον τακτικό προϋπολογισμό του Υ.ΚΟΙ.Σ.Ο..
Οι ανάδοχοι γονείς παιδιών με αναπηρία εξακολουθούν να λαμβάνουν το επίδομα αναδοχής
και μετά την ενηλικίωσή τους.
Το επίδομα συνεχίζει να καταβάλλεται σε άτομα τυπικής ανάπτυξης και μετά την ενηλικίωσή
τους εφόσον σπουδάζουν ή εκπληρώνουν τις στρατιωτικές τους υποχρεώσεις. Η καταβολή του
επιδόματος διακόπτεται μετά το πέρας των σπουδών τους και σε κάθε περίπτωση με τη
συμπλήρωση του 26ου έτους της ηλικίας τους.
Σύμφωνα με τα στοιχεία του Υ.ΚΟΙ.Σ.Ο. οι αναδοχές σημειώνουν εντυπωσιακή αύξηση και
μάλιστα μεταξύ 2022 και 2023 η αύξηση ανήλθε στο 80%. Σε απόλυτους αριθμούς το 2022
υπήρξαν 54 αναδοχές ενώ το 2023 94.
Αυτή τη στιγμή σε ανάδοχες οικογένειες έχουν ενταχθεί διαβιούν 639 παιδιά και 103 ενήλικες εκ
των οποίων οι 57 είναι άτομα με αναπηρίες.
Το Υπουργείο Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας εφαρμόζει για πρώτη φορά ένα πλέγμα
δράσεων οι οποίες έρχονται να καλύψουν τις εξατομικευμένες ανάγκες όλων των παιδιών που
ζουν σε ιδρύματα και δεν αφήνουν κανένα παιδί πίσω.
Παράλληλα με την αύξηση του επιδόματος αναδοχής, το Υπουργείο Κοινωνικής Συνοχής και
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Οικογένειας δίνει ιδιαίτερο βάρος στην οικογενειακή αποκατάσταση των πλέον ευάλωτων
παιδιών, δηλαδή των παιδιών με αναπηρία που ζουν σε ιδρύματα.
Αρχίζει το πρόγραμμα επαγγελματικής Αναδοχής για παιδιά με βαριές αναπηρίες
Εντός του Νοεμβρίου θα έχουμε τις πρώτες συνδέσεις μεταξύ επαγγελματιών αναδόχων
γονέων και παιδιών που ζουν σε ιδρύματα με ποσοστό αναπηρίας άνω του 67% ή ψυχικής
αναπηρίας άνω του 50%.
Με την υλοποίηση του θεσμού της επαγγελματικής αναδοχής, ανάδοχοι γονείς οι οποίοι για
πρώτη φορά λαμβάνουν ειδική επιμόρφωση σε συνεργασία με δημόσια Πανεπιστήμια όπως
είναι το Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής, θα αναλάβουν τη φροντίδα παιδιών με αναπηρία
συμβάλλοντας έτσι στην άρση των εμποδίων για την κοινωνική τους ένταξη και προσφέροντας
τους ένα οικογενειακό πλαίσιο που θα μπορεί να ανταποκριθεί στις αυξημένες ανάγκες τους.
Αναγνωρίζοντας τις αυξημένες οικονομικές απαιτήσεις οι οποίες σχετίζονται με τα έξοδα ενός
παιδιού με υψηλά ποσοστά αναπηρίας, η μηνιαία αποζημίωση των επαγγελματιών ανάδοχων
ανέρχεται σε 1850 ευρώ μικτά, χωρίς ωστόσο να
διακόπτεται η καταβολή του επιδόματος αναδοχής ή των λοιπών προνοιακών επιδομάτων τα
οποία λαμβάνουν τα άτομα με αναπηρία.
Πρόγραμμα Ημιαυτόνομης Διαβίωσης για παιδιά από 15 έως 26 ετών
Παράλληλα, με την υλοποίηση του Προγράμματος της Ημιαυτόνομης Διαβίωσης καλύπτεται
για πρώτη φορά το μεγάλο κενό στην προστασία της μετεφηβικής ηλικίας των παιδιών που
έχουν περάσει όλη τους την ζωή εντός των ιδρυμάτων και δεν έχουν περιθώρια να συνδεθούν
με μια οικογένεια μέσω των θεσμών της αναδοχής και της υιοθεσίας. Αφορά παιδιά και νέους
15 ετών και άνω οι οποίοι είτε ζουν σε ιδρύματα, είτε φιλοξενούνται προσωρινά, για λόγους
προστασίας, σε κάποιο νοσοκομείο. Μέχρι το τέλος του 2025, στα διαμερίσματα Ημιαυτόνομης
Διαβίωσης θα έχουν ενταχθεί τουλάχιστον 200 παιδιά και νέοι, με δυνατότητα παραμονής
μέχρι και το 26ο έτος της ηλικίας τους. Το πρόγραμμα καλύπτει όλα τα έξοδα διαμονής των
ωφελούμενων στα διαμερίσματα, κόστη για την εκπαίδευση, επιμόρφωση και την
επαγγελματική κατάρτιση τους. Ειδικότερα προβλέπεται καθημερινή́ φροντίδα, ψυχοκοινωνική
υποστήριξη και διασύνδεση με συμπληρωματικές παροχές και υπηρεσίες, όπως εξωσχολικές
δραστηριότητες για τα ανήλικα παιδιά, ενώ στους ενήλικους νέους παρέχονται υπηρεσίες
επαγγελματικής καθοδήγησης και εργασιακής συμβουλευτικής. Επιπλέον, με απόφαση της
υπουργού Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας θεσμοθετήθηκε μηνιαίο οικονομικό βοήθημα
ύψους 375€ προκειμένου τα παιδιά που διαμένουν στα διαμερίσματα Ημιαυτόνομης να
καλύπτουν τα προσωπικά τους έξοδα. Το πρόγραμμα χρηματοδοτείται με 12.600.000 ευρώ
από πόρους του Ταμείου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας.
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Welcome Day πρωτοετών φοιτητών στο ΠΑΔΑ

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Welcome Day πρωτοετών φοιτητών στο ΠΑΔΑ
Με ενθουσιασμό και προσμονή, το Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής καλωσορίζει τους πρωτοετείς
φοιτητές του στις 11 Οκτωβρίου 2024, στο πλαίσιο του Welcome Day. Πρόκειται για μια
ξεχωριστή εκδήλωση που έχει ως στόχο να υποδεχτεί τους νέους φοιτητές και να τους
προσφέρει μια πρώτη γνωριμία με το πανεπιστήμιο, τους καθηγητές τους, αλλά και τους
συμφοιτητές με τους οποίους θα μοιραστούν αυτή τη σημαντική ακαδημαϊκή διαδρομή.
Είσαι φοιτητής του ΠΑΔΑ; Ήρθε η κοινότητα των φοιτητών του ΠΑΔΑ στο  Viber . Απόκτησε
πρόσβαση, εδώ.
Η εκδήλωση θα λάβει χώρα από τις 09.00 το πρωί μέχρι τις 14.15 το μεσημέρι και θα
φιλοξενηθεί στα δύο κεντρικά συνεδριακά κέντρα του ιδρύματος: το "Περικλής Ν. Λύτρας" και
το Συνεδριακό Κέντρο Αρχαίου Ελαιώνα. Οι συμμετέχοντες θα έχουν την ευκαιρία να το
γνωρίσουν το πανεπιστήμιό τους και να παρακολουθήσουν ενδιαφέρουσες παρουσιάσεις και
ομιλίες.
Αγαπητοί Πρωτοετείς Φοιτητές,
Με μεγάλη χαρά σας προσκαλούμε στο Welcome Day του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής!
Είναι η τέλεια ευκαιρία να γνωρίσετε το πανεπιστήμιο, τους καθηγητές και τους νέους σας
συμφοιτητές, καθώς και να κάνετε το πρώτο σας βήμα στη φοιτητική ζωή.
Λεπτομέρειες της Εκδήλωσης:
Ημερομηνία: 11/10/2024
Ώρα: 09.00 – 14.15
Τοποθεσία: ΣΥΝΕΔΡΙΑΚΟ ΚΕΝΤΡΟ “ΠΕΡΙΚΛΗΣ Ν. ΛΥΤΡΑΣ” & ΣΥΝΕΔΡΙΑΚΟ ΚΕΝΤΡΟ
ΑΡΧΑΙΟΥ ΕΛΑΙΩΝΑ
ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ WELCOME DAY 2024
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Δ.Αθηναίων: Οι νέοι παίρνουν το κλίμα στα χέρια τους

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο Δήμος Αθηναίων, δίνοντας προτεραιότητα στην ενεργή συμμετοχή των νέων για την
αντιμετώπιση της κλιματικής κρίσης, παρουσιάζει τις προτάσεις που επιλέχθηκαν στο πλαίσιο
του προγράμματος Youth Climate Action Fund (YCAF) του οργανισμού Bloomberg
Philanthropies.
Νέες και νέοι είχαν τη δυνατότητα να καταθέσουν τις ιδέες τους και να λάβουν χρηματοδότηση
για την υλοποίηση δράσεων με επίκεντρο τη βιωσιμότητα και τη βελτίωση των συνθηκών ζωής
στην Αθήνα.
Δώδεκα ομάδες/οργανώσεις νέων διακρίθηκαν για τις πρωτοποριακές προτάσεις τους, οι
οποίες επικεντρώνονται στην περιβαλλοντική εκπαίδευση, την ευαισθητοποίηση της
κοινότητας, την αναβάθμιση δημόσιων χώρων και τη βιώσιμη διαχείριση πόρων και την
επαναχρησιμοποίηση προϊόντων.
Οι επιλεγμένες δράσεις είναι:
Δημοσιογραφία με comics: Ένα comic για μια πιο κλιματικά βιώσιμη Αθήνα, Comicdom Press:
Χρήση του κόμικ για την ευαισθητοποίηση σχετικά με την ενίσχυση της αθηναϊκής γειτονιάς,
την υποστήριξη της κοινωνικής συνοχής και τη βελτίωση της ποιότητας ζωής στην πόλη.
Athens’ Sustainability Workforce Booster Initiative, ECOGENIA: Εκπαίδευση και ενίσχυση της
συνεταιριστικής δράσης για τη βιώσιμη ανάπτυξη.
Ecotivity School 2024, ECOTIVITY: Εκπαιδευτικό πρόγραμμα για τη βιωσιμότητα των πόλεων,
την ενεργό συμμετοχή των πολιτών και την αντιμετώπιση της κλιματικής αλλαγής.
Στρέφομαι γύρω από τον Στρέφη, Ελληνική Εταιρεία Προστασίας της Φύσης: Ενεργοποίηση
των νέων για την προστασία και βιωσιμότητα του λόφου Στρέφη.
Πράσινη Ταράτσα, 4ο ΓΕΛ Αθηνών «Μανώλης Γλέζος»: Δημιουργία πράσινης ταράτσας για τη
βελτίωση των συνθηκών προαυλισμού και μελέτη των ωφελειών στη διαβίωση των μαθητών.
THINK GREEN: Δεν Πετώ, Επαναχρησιμοποιώ, Κιβωτός του Κόσμου: Βιωματικό σεμινάριο
ανακύκλωσης και επαναχρησιμοποίησης υλικών, με έμφαση στη φιλοσοφία Zero Waste.
InclusiveEco: Κοινότητα Νέων για ένα Βιώσιμο Μέλλον, Ομάδα Νέων – Ελληνικό Φόρουμ
Μεταναστών: Ενημέρωση και δράσεις για τη βελτίωση της ποιότητας του αστικού
περιβάλλοντος και την προώθηση της συνεργασίας μεταξύ νέων.
Αέρια Ρύπανση, Θερμικές Νησίδες και η Προσαρμογή στην Κλιματική Αλλαγή επιλεγμένων
περιοχών της Αθήνας – CleanBioAthens, Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής – Εργαστήριο Ήπιων
Μορφών Ενέργειας & Προστασίας Περιβάλλοντος: Μελέτη και εφαρμογή δράσεων για τη
μείωση της ατμοσφαιρικής ρύπανσης και των θερμικών νησίδων σε περιοχές της Αθήνας.
Συμμετοχή στη διαμόρφωση τοπικών σχεδίων δράσης για το κλίμα, Πρωτοβουλία Νέων:
Επαναπροσδιορισμός της χρήσης του δημόσιου χώρου και ενεργή συμμετοχή των νέων στη
διαμόρφωση σχεδίων δράσης για το κλίμα.
Προαύλιο στην ταράτσα, 2ο Πρότυπο Γενικό Λύκειο Αθηνών: Δημιουργία πράσινης ταράτσας
για εξοικονόμηση ενέργειας και εκπαίδευση των μαθητών σε περιβαλλοντικά θέματα.
Meta-Plato Lab: Νέοι και Βιωσιμότητα των Πράσινων Δημόσιων Χώρων, REVMA / A Moving
Creative Society: Ενίσχυση του πρασίνου και της ανακύκλωσης στους δημόσιους χώρους της
Αθήνας.
Πρότυπος καθαρός οικισμός, Οικισμός Παπανδρέου, Save Your Hood: Καθαρισμός και
ανάδειξη του οικισμού Παπανδρέου, με στόχο τη μείωση των επιπτώσεων της κλιματικής
αλλαγής.
Ο Αντιδήμαρχος Κλιματικής Διακυβέρνησης και Κοινωνικής Οικονομίας, Νίκος Χρυσόγελος,
δήλωσε:

https://otavoice.gr/aytodioikitika-nea/2024/10/d-athinaion-oi-neoi-pairnoun-to-klima-sta-cheria-tous/


https://www.otavoice.gr/

 Publication date: 09/10/2024 10:51

 Similar Stats ranking (Greece): 14967

 link

«Δίνουμε φωνή στους νέους και τις νέες μέσω της Κλιματικής Συνέλευσης Νέων Αθήνας, για να

διαμορφώσουμε από κοινού και να υλοποιήσουμε το Κλιματικό Σύμφωνο για την Κλιματική

Ουδετερότητα της Αθήνας μέχρι το 2030. Η πρόκληση τώρα είναι να τους εξοπλίσουμε με τα

κατάλληλα εργαλεία, ώστε να συνδιαμορφώσουμε τις πολιτικές και τις αποφάσεις που

αφορούν τη ζωή τους. Τους εμπιστευόμαστε και εργαζόμαστε για ένα καλύτερο παρόν και

μέλλον».

Από τις 7 Ιουνίου μέχρι τις 22 Ιουλίου 2024, ομάδες νέων, καθώς και οργανώσεις και

οργανισμοί που απευθύνονται σε νέους, υπέβαλαν συνολικά 27 προτάσεις μέσω της ειδικής

πλατφόρμας του Δήμου Αθηναίων. Από αυτές, 12 καινοτόμες και βιώσιμες ιδέες, οι οποίες

ευθυγραμμίζονται με το Κλιματικό Σχέδιο Δράσης της Αθήνας και συμβάλλουν στη βελτίωση

της ποιότητας ζωής στην πόλη, επιλέχθηκαν από την επιτροπή αξιολόγησης, με την πολύτιμη

βοήθεια του Αναπληρωτή Διευθυντή Ευρώπης του Δικτύου Πόλεων C40, Στέλιου Διακουλάκη.

Οι συμμετέχοντες διεκδίκησαν επιχορηγήσεις από 1.000 έως 4.500 ευρώ (συνολικού ύψους

45.000 ευρώ) για τη στήριξη καινοτόμων έργων που προάγουν τη βιωσιμότητα και την

κλιματική δράση σε τοπικό επίπεδο. Οι δράσεις θα πραγματοποιηθούν από τον Οκτώβριο έως

το τέλος Δεκεμβρίου 2024, ενώ η υποβολή έκθεσης αναφοράς ορίζεται έως τις 31 Ιανουαρίου

2025.

Το πρόγραμμα Youth Climate Action Fund (YCAF) υλοποιείται από τη Διεύθυνση Στρατηγικού

Σχεδιασμού, Ανθεκτικότητας, Καινοτομίας & Τεκμηρίωσης και από το αυτοτελές Τμήμα

Διεθνούς Συνεργασίας και Δημοσίων Σχέσεων του Δήμου Αθηναίων, με την υποστήριξη της

ΔΑΕΜ.

Τη διοργάνωση και τη χρηματοδότηση αναλαμβάνει ο οργανισμός Bloomberg Philanthropies.

Ο Δήμος Αθηναίων προτίθεται να υποβάλει αίτηση για συμμετοχή στη δεύτερη έκδοση του

προγράμματος, το οποίο θα χρηματοδοτήσει ακόμη περισσότερες δράσεις το 2025.
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Συνεργασία «Συλλόγου των Αθηναίων» με ΠΑΔΑ Αισθητική και Ενεργειακή Αναβάθμιση

των Λαϊκών Αγορών

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η αισθητική και η λειτουργία στο δημόσιο χώρο των Λαϊκών Αγορών βρέθηκαν στο επίκεντρο
της συνεργασίας και των μελετών που εκπονήθηκαν και παρουσιάστηκαν με πρωτοβουλία του
Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής (ΠΑΔΑ) και του «Συλλόγου των Αθηναίων» που
συνεργάσθηκαν με θέμα «Αισθητική και Ενεργειακή Αναβάθμιση των Λαϊκών Αγορών». Τα
αποτελέσματα των μελετών που πραγματοποίησαν τελειόφοιτοι της Σχολής Εσωτερικής
Αρχιτεκτονικής του ΠΑΔΑ παρουσιάστηκαν και βραβεύτηκαν οι τρεις καλύτερες ομαδικές
μελέτες.
Οι μελέτες κρίθηκαν από επιστημονική επιτροπή προκαλώντας θετικές εντυπώσεις τόσο για
την ευρηματικότητά τους όσο και για τις πρακτικές λύσεις που προσφέρουν. Με σεβασμό στο
περιβάλλον, διακριτικότητα στη λειτουργία και ιδιαίτερα στοιχεία αισθητικής ώστε να
λειτουργούν ως πυρήνες έλξης του κοινού στην κάθε γειτονιά. Είναι στοιχεία τα οποία πλέον
αποτελούν βασική επιδίωξη με δεδομένα τα στοιχεία απαξίωσης του Δημόσιου χώρου και
ανάπτυξης αλόγιστων χρήσεων και λειτουργιών.
Την εκδήλωση χαιρέτισε ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών κ.
Νίκος Παπαθανάσης, αποδίδοντας εύσημα για το αποτέλεσμα που παρουσιάστηκε και
επισημαίνοντας την ανθρώπινη παρουσία στον χώρο της Λαϊκής Αγοράς που είναι και
καθοριστικός παράγοντας για τη θετική εξέλιξη της και για την επιβίωση της στο χρόνο.
Την εκδήλωση τίμησαν με την παρουσία τους και συμμετείχαν στις βραβεύσεις των μελετητών
ο βουλευτής κ. Νικήτας Κακλαμάνης, ο Πρόεδρος του Επαγγελματικού Επιμελητηρίου Αθηνών
κ. Ιωάννης Χατζηθεοδοσίου, ο Πρόεδρος του Περιφερειακού Συμβουλίου κ. Βασίλειος
Καπερνάρος, ο Προϊστάμενος του Τμήματος Οικονομικής Διαχείρισης Λαϊκών Αγορών της
Περιφέρειας Αττικής κ. Χάρης Πασβαντίδης, ο Πρόεδρος του Φορέα Λειτουργίας Λαϊκών
Αγορών Περιφέρειας Αττικής κ. Σταύρος Μελάς, ο Πρόεδρος του Γηροκομείου Αθηνών κ.
Σπύρος Χαμακιώτης και άλλοι εκλεκτοί καλεσμένοι.
Ο Πρύτανης του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής κ. Παναγιώτης Καλδής εξέφρασε την
ικανοποίηση του και επεσήμανε την ανάγκη για καλές πρακτικές και συμμαχίες προς όφελος
του κοινωνικού συνόλου και των πόλεων ενώ εξήρε ιδιαιτέρως τη συνεργασία του
Πανεπιστημίου με τον Σύλλογο των Αθηναίων.
Ο Καθηγητής του Τμήματος Εσωτερικής Αρχιτεκτονικής κ. Παναγιώτης Πάγκαλος, ο οποίος
είχε αναλάβει και την επίβλεψη των μελετών αναφέρθηκε ιδιαίτερα στην ανάγκη να μυηθούν οι
νέοι φοιτητές στα περιβαλλοντικά προβλήματα καθώς και το γεγονός ότι πολλά έχει να εισφέρει
η Αρχιτεκτονική, όχι μόνο στην εικόνα και τη λειτουργία της πόλης, αλλά και τους μηχανισμούς
που μπορούν να καταστήσουν ακόμα πιο ελκυστικές τις γειτονιές. Παρουσιάστηκαν δε τα
μοντέλα που δημιούργησαν οι νέοι επιστήμονες αποσπώντας εκ μέρους των αρμοδίων την
υπόσχεση ότι θα επιδιωχθεί η πιλοτική χρηματοδότηση εφαρμογής στο χώρο.
Ο Πρόεδρος του Συλλόγου των Αθηναίων, κ. Ελευθέριος Γ. Σκιαδάς, αναφέρθηκε εν ολίγοις
τόσο στην ιστορία του θεσμού των λαϊκών Αγορών επισημαίνοντας ότι πρόκειται περί
φιλελεύθερου θεσμού ο οποίος γεννήθηκε σε περίοδο οικονομικής κρίσης επί Ελ. Βενιζέλου και
προκειμένου να χτυπηθούν τα κυκλώματα των μεσαζόντων. Αφού επεσήμανε την ελληνικότητα
της λέξεως Αγορά παρουσίασε και τη διαδρομή στον χρόνο των πάγκων των λαϊκών αγορών,
εστιάζοντας στην άγνωστη πληροφορία ότι οι πρώτοι πάγκοι σχεδιάστηκαν και
κατασκευάστηκαν από τη Διοίκηση Πρωτευούσης το 1937. Εν τέλει ο θεσμός παρά τα
προβλήματα που αντιμετώπισε κατά καιρούς αγκαλιάστηκε από το κοινό δημιούργησε ιδιαίτερη
κουλτούρα που συνδυάζεται με τον ανοιχτό καιρό, τη μεσογειακή διάθεση και την ανάγκη
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επικοινωνίας μεταξύ των ανθρώπων γι’ αυτό εξ’ άλλου είναι άφθονοι οι καλλιτέχνες που

φρόντισαν να απαθανατίσουν κατά καιρούς με το χρωστήρα τους σκηνές από τις λαϊκές

αγορές. Οπότε, εμφανίζεται ως αυτονόητη η ανάγκη να μεριμνήσουμε για την καλή εικόνα τους,

όπως πρέπει να πράξουμε για μακρά σειρά λειτουργιών του Δημόσιου χώρου.

Την εκδήλωση χαιρέτησε ακόμη ο κ. Ιωσήφ Αραμπατζής CEO της εταιρείας Επίκυκλος και

Μέλος της Κριτικής Επιτροπής του διαγωνισμού δηλώνοντας ενθουσιασμένος με τις

προσπάθειες των φοιτητών στις οποίες διέκρινε πραγματικές προοπτικές υλοποίησης.

Στη συνέχεια της εκδήλωσης οι φοιτητές παρουσίασαν σε βίντεο στιγμιότυπα από τις τελικές

μελέτες τους και ακολούθως βραβεύτηκαν για την προσπάθεια τους.

Η εκδήλωση ολοκληρώθηκε με την τιμητική βράβευση του κ. Δημήτρη Μουλιάτου, Προέδρου

της Παναττικής Ομοσπονδίας Πωλητών Λαϊκών Αγορών ( Π.Ο.Σ.Π.Λ.Α) με το Αργυρούν

Μετάλλιο του «Συλλόγου των Αθηναίων» για «την πολύχρονη επαγγελματική ενασχόλησή του

στις Αθηναϊκές Λαϊκές Αγορές, την ευσυνείδητη και εποικοδομητική συνδικαλιστική δράση του,

την διαρκή αρωγή του στο «Κοινωνικό Παράρτημα» του «Συλλόγου των Αθηναίων» και την εν

γένει σεμνή παρουσία του στα δρώμενα της πρωτευούσης.» σύμφωνα με την απόφαση του

Δ.Σ. του «Συλλόγου των Αθηναίων» την οποία ανέγνωσε ο Γενικός Γραμματέας κ. Εμμανουήλ

Καρανίκας. Το βραβείο παρέδωσε στον κ. Δ. Μουλιάτο ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής

Οικονομίας και Οικονομικών κ. Νίκος Παπαθανάσης.

Η βραδιά ολοκληρώθηκε με γεύμα που παρατέθηκε στην ταράτσα του Συλλόγου υπό τη σκιά

της Ακροπόλεως με εκλεκτά εδέσματα από Έλληνες παραγωγούς.
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Συνεργασία «Συλλόγου των Αθηναίων» με ΠΑΔΑ Αισθητική και Ενεργειακή Αναβάθμιση

των Λαϊκών Αγορών

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η αισθητική και η λειτουργία στο δημόσιο χώρο των Λαϊκών Αγορών βρέθηκαν στο επίκεντρο
της συνεργασίας και των μελετών που εκπονήθηκαν και παρουσιάστηκαν με πρωτοβουλία του
Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής (ΠΑΔΑ) και του «Συλλόγου των Αθηναίων» που
συνεργάσθηκαν με θέμα «Αισθητική και Ενεργειακή Αναβάθμιση των Λαϊκών Αγορών». Τα
αποτελέσματα των μελετών που πραγματοποίησαν τελειόφοιτοι της Σχολής Εσωτερικής
Αρχιτεκτονικής του ΠΑΔΑ παρουσιάστηκαν και βραβεύτηκαν οι τρεις καλύτερες ομαδικές
μελέτες.
Οι μελέτες κρίθηκαν από επιστημονική επιτροπή προκαλώντας θετικές εντυπώσεις τόσο για
την ευρηματικότητά τους όσο και για τις πρακτικές λύσεις που προσφέρουν. Με σεβασμό στο
περιβάλλον, διακριτικότητα στη λειτουργία και ιδιαίτερα στοιχεία αισθητικής ώστε να
λειτουργούν ως πυρήνες έλξης του κοινού στην κάθε γειτονιά. Είναι στοιχεία τα οποία πλέον
αποτελούν βασική επιδίωξη με δεδομένα τα στοιχεία απαξίωσης του Δημόσιου χώρου και
ανάπτυξης αλόγιστων χρήσεων και λειτουργιών.
Την εκδήλωση χαιρέτισε ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών κ.
Νίκος Παπαθανάσης, αποδίδοντας εύσημα για το αποτέλεσμα που παρουσιάστηκε και
επισημαίνοντας την ανθρώπινη παρουσία στον χώρο της Λαϊκής Αγοράς που είναι και
καθοριστικός παράγοντας για τη θετική εξέλιξη της και για την επιβίωση της στο χρόνο.
Την εκδήλωση τίμησαν με την παρουσία τους και συμμετείχαν στις βραβεύσεις των μελετητών
ο βουλευτής κ. Νικήτας Κακλαμάνης, ο Πρόεδρος του Επαγγελματικού Επιμελητηρίου Αθηνών
κ. Ιωάννης Χατζηθεοδοσίου, ο Πρόεδρος του Περιφερειακού Συμβουλίου κ. Βασίλειος
Καπερνάρος, ο Προϊστάμενος του Τμήματος Οικονομικής Διαχείρισης Λαϊκών Αγορών της
Περιφέρειας Αττικής κ. Χάρης Πασβαντίδης, ο Πρόεδρος του Φορέα Λειτουργίας Λαϊκών
Αγορών Περιφέρειας Αττικής κ. Σταύρος Μελάς, ο Πρόεδρος του Γηροκομείου Αθηνών κ.
Σπύρος Χαμακιώτης και άλλοι εκλεκτοί καλεσμένοι.
Ο Πρύτανης του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής κ. Παναγιώτης Καλδής εξέφρασε την
ικανοποίηση του και επεσήμανε την ανάγκη για καλές πρακτικές και συμμαχίες προς όφελος
του κοινωνικού συνόλου και των πόλεων ενώ εξήρε ιδιαιτέρως τη συνεργασία του
Πανεπιστημίου με τον Σύλλογο των Αθηναίων.
Ο Καθηγητής του Τμήματος Εσωτερικής Αρχιτεκτονικής κ. Παναγιώτης Πάγκαλος, ο οποίος
είχε αναλάβει και την επίβλεψη των μελετών αναφέρθηκε ιδιαίτερα στην ανάγκη να μυηθούν οι
νέοι φοιτητές στα περιβαλλοντικά προβλήματα καθώς και το γεγονός ότι πολλά έχει να εισφέρει
η Αρχιτεκτονική, όχι μόνο στην εικόνα και τη λειτουργία της πόλης, αλλά και τους μηχανισμούς
που μπορούν να καταστήσουν ακόμα πιο ελκυστικές τις γειτονιές. Παρουσιάστηκαν δε τα
μοντέλα που δημιούργησαν οι νέοι επιστήμονες αποσπώντας εκ μέρους των αρμοδίων την
υπόσχεση ότι θα επιδιωχθεί η πιλοτική χρηματοδότηση εφαρμογής στο χώρο.
Ο Πρόεδρος του Συλλόγου των Αθηναίων, κ. Ελευθέριος Γ. Σκιαδάς, αναφέρθηκε εν ολίγοις
τόσο στην ιστορία του θεσμού των λαϊκών Αγορών επισημαίνοντας ότι πρόκειται περί
φιλελεύθερου θεσμού ο οποίος γεννήθηκε σε περίοδο οικονομικής κρίσης επί Ελ. Βενιζέλου και
προκειμένου να χτυπηθούν τα κυκλώματα των μεσαζόντων. Αφού επεσήμανε την ελληνικότητα
της λέξεως Αγορά παρουσίασε και τη διαδρομή στον χρόνο των πάγκων των λαϊκών αγορών,
εστιάζοντας στην άγνωστη πληροφορία ότι οι πρώτοι πάγκοι σχεδιάστηκαν και
κατασκευάστηκαν από τη Διοίκηση Πρωτευούσης το 1937. Εν τέλει ο θεσμός παρά τα
προβλήματα που αντιμετώπισε κατά καιρούς αγκαλιάστηκε από το κοινό δημιούργησε ιδιαίτερη
κουλτούρα που συνδυάζεται με τον ανοιχτό καιρό, τη μεσογειακή διάθεση και την ανάγκη
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επικοινωνίας μεταξύ των ανθρώπων γι’ αυτό εξ’ άλλου είναι άφθονοι οι καλλιτέχνες που

φρόντισαν να απαθανατίσουν κατά καιρούς με το χρωστήρα τους σκηνές από τις λαϊκές

αγορές. Οπότε, εμφανίζεται ως αυτονόητη η ανάγκη να μεριμνήσουμε για την καλή εικόνα τους,

όπως πρέπει να πράξουμε για μακρά σειρά λειτουργιών του Δημόσιου χώρου.

Την εκδήλωση χαιρέτησε ακόμη ο κ. Ιωσήφ Αραμπατζής CEO της εταιρείας Επίκυκλος και

Μέλος της Κριτικής Επιτροπής του διαγωνισμού δηλώνοντας ενθουσιασμένος με τις

προσπάθειες των φοιτητών στις οποίες διέκρινε πραγματικές προοπτικές υλοποίησης.

Στη συνέχεια της εκδήλωσης οι φοιτητές παρουσίασαν σε βίντεο στιγμιότυπα από τις τελικές

μελέτες τους και ακολούθως βραβεύτηκαν για την προσπάθεια τους.

Η εκδήλωση ολοκληρώθηκε με την τιμητική βράβευση του κ. Δημήτρη Μουλιάτου, Προέδρου

της Παναττικής Ομοσπονδίας Πωλητών Λαϊκών Αγορών ( Π.Ο.Σ.Π.Λ.Α) με το Αργυρούν

Μετάλλιο του «Συλλόγου των Αθηναίων» για «την πολύχρονη επαγγελματική ενασχόλησή του

στις Αθηναϊκές Λαϊκές Αγορές, την ευσυνείδητη και εποικοδομητική συνδικαλιστική δράση του,

την διαρκή αρωγή του στο «Κοινωνικό Παράρτημα» του «Συλλόγου των Αθηναίων» και την εν

γένει σεμνή παρουσία του στα δρώμενα της πρωτευούσης.» σύμφωνα με την απόφαση του

Δ.Σ. του «Συλλόγου των Αθηναίων» την οποία ανέγνωσε ο Γενικός Γραμματέας κ. Εμμανουήλ

Καρανίκας. Το βραβείο παρέδωσε στον κ. Δ. Μουλιάτο ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής

Οικονομίας και Οικονομικών κ. Νίκος Παπαθανάσης.

Η βραδιά ολοκληρώθηκε με γεύμα που παρατέθηκε στην ταράτσα του Συλλόγου υπό τη σκιά

της Ακροπόλεως με εκλεκτά εδέσματα από Έλληνες παραγωγούς.
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Συνεργασία «Συλλόγου των Αθηναίων» με ΠΑΔΑ Αισθητική και Ενεργειακή Αναβάθμιση

των Λαϊκών Αγορών

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η αισθητική και η λειτουργία στο δημόσιο χώρο των Λαϊκών Αγορών βρέθηκαν στο επίκεντρο
της συνεργασίας και των μελετών που εκπονήθηκαν και παρουσιάστηκαν με πρωτοβουλία του
Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής (ΠΑΔΑ) και του «Συλλόγου των Αθηναίων» που
συνεργάσθηκαν με θέμα «Αισθητική και Ενεργειακή Αναβάθμιση των Λαϊκών Αγορών».
Τα αποτελέσματα των μελετών που πραγματοποίησαν τελειόφοιτοι της Σχολής Εσωτερικής
Αρχιτεκτονικής του ΠΑΔΑ παρουσιάστηκαν και βραβεύτηκαν οι τρεις καλύτερες ομαδικές
μελέτες.
Οι μελέτες κρίθηκαν από επιστημονική επιτροπή προκαλώντας θετικές εντυπώσεις τόσο για
την ευρηματικότητά τους όσο και για τις πρακτικές λύσεις που προσφέρουν. Με σεβασμό στο
περιβάλλον, διακριτικότητα στη λειτουργία και ιδιαίτερα στοιχεία αισθητικής ώστε να
λειτουργούν ως πυρήνες έλξης του κοινού στην κάθε γειτονιά. Είναι στοιχεία τα οποία πλέον
αποτελούν βασική επιδίωξη με δεδομένα τα στοιχεία απαξίωσης του Δημόσιου χώρου και
ανάπτυξης αλόγιστων χρήσεων και λειτουργιών.
Την εκδήλωση χαιρέτισε ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών κ.
Νίκος Παπαθανάσης, αποδίδοντας εύσημα για το αποτέλεσμα που παρουσιάστηκε και
επισημαίνοντας την ανθρώπινη παρουσία στον χώρο της Λαϊκής Αγοράς που είναι και
καθοριστικός παράγοντας για τη θετική εξέλιξη της και για την επιβίωση της στο χρόνο.
Την εκδήλωση τίμησαν με την παρουσία τους και συμμετείχαν στις βραβεύσεις των μελετητών
ο βουλευτής κ. Νικήτας Κακλαμάνης, ο Πρόεδρος του Επαγγελματικού Επιμελητηρίου Αθηνών
κ. Ιωάννης Χατζηθεοδοσίου, ο Πρόεδρος του Περιφερειακού Συμβουλίου κ. Βασίλειος
Καπερνάρος, ο Προϊστάμενος του Τμήματος Οικονομικής Διαχείρισης Λαϊκών Αγορών της
Περιφέρειας Αττικής κ. Χάρης Πασβαντίδης, ο Πρόεδρος του Φορέα Λειτουργίας Λαϊκών
Αγορών Περιφέρειας Αττικής κ. Σταύρος Μελάς, ο Πρόεδρος του Γηροκομείου Αθηνών κ.
Σπύρος Χαμακιώτης και άλλοι εκλεκτοί καλεσμένοι.
Ο Πρύτανης του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής κ. Παναγιώτης Καλδής εξέφρασε την
ικανοποίηση του και επεσήμανε την ανάγκη για καλές πρακτικές και συμμαχίες προς όφελος
του κοινωνικού συνόλου και των πόλεων ενώ εξήρε ιδιαιτέρως τη συνεργασία του
Πανεπιστημίου με τον Σύλλογο των Αθηναίων.
Ο Καθηγητής του Τμήματος Εσωτερικής Αρχιτεκτονικής κ. Παναγιώτης Πάγκαλος, ο οποίος
είχε αναλάβει και την επίβλεψη των μελετών αναφέρθηκε ιδιαίτερα στην ανάγκη να μυηθούν οι
νέοι φοιτητές στα περιβαλλοντικά προβλήματα καθώς και το γεγονός ότι πολλά έχει να εισφέρει
η Αρχιτεκτονική, όχι μόνο στην εικόνα και τη λειτουργία της πόλης, αλλά και τους μηχανισμούς
που μπορούν να καταστήσουν ακόμα πιο ελκυστικές τις γειτονιές. Παρουσιάστηκαν δε τα
μοντέλα που δημιούργησαν οι νέοι επιστήμονες αποσπώντας εκ μέρους των αρμοδίων την
υπόσχεση ότι θα επιδιωχθεί η πιλοτική χρηματοδότηση εφαρμογής στο χώρο.
Ο Πρόεδρος του Συλλόγου των Αθηναίων, κ. Ελευθέριος Γ. Σκιαδάς, αναφέρθηκε εν ολίγοις
τόσο στην ιστορία του θεσμού των λαϊκών Αγορών επισημαίνοντας ότι πρόκειται περί
φιλελεύθερου θεσμού ο οποίος γεννήθηκε σε περίοδο οικονομικής κρίσης επί Ελ. Βενιζέλου και
προκειμένου να χτυπηθούν τα κυκλώματα των μεσαζόντων. Αφού επεσήμανε την ελληνικότητα
της λέξεως Αγορά παρουσίασε και τη διαδρομή στον χρόνο των πάγκων των λαϊκών αγορών,
εστιάζοντας στην άγνωστη πληροφορία ότι οι πρώτοι πάγκοι σχεδιάστηκαν και
κατασκευάστηκαν από τη Διοίκηση Πρωτευούσης το 1937. Εν τέλει ο θεσμός παρά τα
προβλήματα που αντιμετώπισε κατά καιρούς αγκαλιάστηκε από το κοινό δημιούργησε ιδιαίτερη
κουλτούρα που συνδυάζεται με τον ανοιχτό καιρό, τη μεσογειακή διάθεση και την ανάγκη
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επικοινωνίας μεταξύ των ανθρώπων γι’ αυτό εξ’ άλλου είναι άφθονοι οι καλλιτέχνες που

φρόντισαν να απαθανατίσουν κατά καιρούς με το χρωστήρα τους σκηνές από τις λαϊκές

αγορές. Οπότε, εμφανίζεται ως αυτονόητη η ανάγκη να μεριμνήσουμε για την καλή εικόνα τους,

όπως πρέπει να πράξουμε για μακρά σειρά λειτουργιών του Δημόσιου χώρου.

Την εκδήλωση χαιρέτησε ακόμη ο κ. Ιωσήφ Αραμπατζής CEO της εταιρείας Επίκυκλος και

Μέλος της Κριτικής Επιτροπής του διαγωνισμού δηλώνοντας ενθουσιασμένος με τις

προσπάθειες των φοιτητών στις οποίες διέκρινε πραγματικές προοπτικές υλοποίησης.

Στη συνέχεια της εκδήλωσης οι φοιτητές παρουσίασαν σε βίντεο στιγμιότυπα από τις τελικές

μελέτες τους και ακολούθως βραβεύτηκαν για την προσπάθεια τους.

Η εκδήλωση ολοκληρώθηκε με την τιμητική βράβευση του κ. Δημήτρη Μουλιάτου, Προέδρου

της Παναττικής Ομοσπονδίας Πωλητών Λαϊκών Αγορών ( Π.Ο.Σ.Π.Λ.Α) με το Αργυρούν

Μετάλλιο του «Συλλόγου των Αθηναίων» για «την πολύχρονη επαγγελματική ενασχόλησή του

στις Αθηναϊκές Λαϊκές Αγορές, την ευσυνείδητη και εποικοδομητική συνδικαλιστική δράση του,

την διαρκή αρωγή του στο «Κοινωνικό Παράρτημα» του «Συλλόγου των Αθηναίων» και την εν

γένει σεμνή παρουσία του στα δρώμενα της πρωτευούσης.» σύμφωνα με την απόφαση του

Δ.Σ. του «Συλλόγου των Αθηναίων» την οποία ανέγνωσε ο Γενικός Γραμματέας κ. Εμμανουήλ

Καρανίκας. Το βραβείο παρέδωσε στον κ. Δ. Μουλιάτο ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής

Οικονομίας και Οικονομικών κ. Νίκος Παπαθανάσης.

Η βραδιά ολοκληρώθηκε με γεύμα που παρατέθηκε στην ταράτσα του Συλλόγου υπό τη σκιά

της Ακροπόλεως με εκλεκτά εδέσματα από Έλληνες παραγωγούς.
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Σε πλήρη λειτουργία το Confucius Institute του ΠΑΔΑ

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στην Πανεπιστημιούπολη Άλσους Αιγάλεω του ΠΑΔΑ, πραγματοποιήθηκε η τελετή έναρξης
της λειτουργίας του Confucius Institute στο Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής και της απονομής
του τίτλου του Επισκέπτη Καθηγητή στο Τμήμα Διοίκησης Τουρισμού του ΠΑΔΑ, στον
Πρόεδρο του Πανεπιστημίου της Σαγκάης στην Παραδοσιακή Κινεζική Ιατρική, Καθηγητή JI
Guang, παρουσία του Πρέσβη της Λαϊκής Δημοκρατίας της Κίνας στην Ελλάδα, κ. Xiao
Junzheng.
Aπό αριστερά εικονίζονται ο  Δ/ντής του Confucius Institute του ΠΑΔΑ, Καθηγητής
Φυσικοθεραπείας Γεώργιος Γεωργούδης, ο Αντιπρύτανης Έρευνας, Καινοτομίας και Δια Βίου
Μάθησης ΠΑΔΑ, Καθηγητής Πέτρος Καλαντώνης, ο Επ. Καθηγητής ΕΚΠΑ Δημοσθένης
Χρυσικός, ο Δ/ντης του "Ανατομείου"  ΕΚΠΑ, Καθηγητής Θεόδωρος Τρουπής, ο Πρύτανης του
 ΠΑΔΑ, Καθηγητής Παναγιώτης Ε. Καλδής, ο Πρόεδρος του Πανεπιστημίου της Σαγκάης στην
Παραδοσιακή Κινεζική Ιατρική, Καθηγητής JI Guang και ο Αν. Καθηγητής ΕΚΠΑ Δημήτριος
Φιλίππου
Ο Πρύτανης του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής, Καθηγητής Παναγιώτης Ε. Καλδής, σημείωσε
ότι τα Confucius Institutes αποτελούν γέφυρα επικοινωνίας, κατανόησης και φιλίας μεταξύ των
λαών στο πλαίσιο της ακαδημαϊκής συνεργασίας και των πολιτιστικών ανταλλαγών,
εμπλουτίζοντας ιδιαίτερα την ακαδημαϊκή ζωή των Εκπαιδευτικών Ιδρυμάτων και
συμβάλλοντας παράλληλα στην ενίσχυση των φιλικών δεσμών μεταξύ των λαών. 
Aπό αριστερά εικονίζονται ο Αντιδήμαρχος Πολιτισμού του Δήμου Αγ. Βαρβάρας, κ. Νίκος
Βουρλιώτης, η Πρόεδρος του Τμήματος Διοίκησης Τουρισμού ΠΑΔΑ, Καθηγήτρια Αικατερίνη
Κικίλια, ο Πρύτανης του  ΠΑΔΑ, Καθηγητής Παναγιώτης Ε. Καλδής, ο Δήμαρχος της Αγ.
Βαρβάρας Λάμπρος Μίχος, ο Αντιπρύτανης Ακαδημαϊκών Υποθέσεων και Διασφάλισης
Ποιότητας του ΠΑΔΑ, Καθηγητής Σταύρος Καμινάρης και ο Αντιδήμαρχος Πρασίνου του Δήμου
Αγ. Βαρβάρας, κ. Γιάννης Πουλάκης.
Ο Πρύτανης του ΠΑΔΑ ανέφερε ότι μέσα από τη λειτουργία του Ινστιτούτου, θα σχεδιασθούν
και θα υλοποιηθούν ερευνητικά προγράμματα σχετικά με την πρακτική κινεζική ιατρική και τις
εφαρμογές της στη σύγχρονη ιατρική πρακτική. 
Αξίζει να σημειωθεί, επίσης, ότι ο κ. Καλδής ανακοίνωσε ότι αξιοποιώντας την εμπειρία της
συνεργασίας με το Confucius Institute, επόμενο βήμα είναι η δημιουργία ερευνητικού κόμβου
βιοιατρικής καινοτομίας σε θέματα συνθετικής βιολογίας, νέων τεχνολογιών κλπ. με το
Πανεπιστήμιο της Σαγκάης στην Παραδοσιακή Κινεζική Ιατρική.
Ο Πρύτανης του  ΠΑΔΑ, Καθηγητής Παναγιώτης Ε. Καλδής υποδέχεται τον Πρέσβη της Λαϊκής
Δημοκρατίας της Κίνας στην Ελλάδα, κ. Xiao Junzheng.
Η Πρόεδρος του Τμήματος Διοίκησης Τουρισμού ΠΑΔΑ, Καθηγήτρια Αικατερίνη Κικίλια μίλησε
για το έργο του τιμώμενου Καθηγητή, υπογραμμίζοντας ότι η απονεμόμενη διάκριση αποτελεί
αναγνώριση της εξαιρετικής συμβολής του Καθηγητή JI Guang στην εκπαιδευτική διαδικασία
και την επιστημονική έρευνα, της εμπνευσμένης ηγεσίας του αλλά και της μεγάλης του
συνεισφοράς στην ενδυνάμωση της συνεργασίας μεταξύ των δύο ιδρυμάτων, της αφοσίωσης
του στην ενίσχυση των κοινών δεσμών, που λειτουργεί εν τέλει προς όφελος των
εκπαιδευτικών και πολιτιστικών δεσμών των δύο χωρών.
Μετά την επίδοση του τιμητικού διπλώματος ο Πρόεδρος του Πανεπιστημίου της Σαγκάης στην
Παραδοσιακή Κινεζική Ιατρική, Καθηγητής JI Guang ανάμεσα στον Πρύτανη του  ΠΑΔΑ,
Καθηγητή Παναγιώτη Ε. Καλδή και την Πρόεδρο του Τμήματος Διοίκησης Τουρισμού ΠΑΔΑ,
Καθηγήτρια Αικατερίνη Κικίλια
Ο Δήμαρχος της Αγ. Βαρβάρας Λάμπρος Μίχος, χαιρετίζοντας την τελετή, συνεχάρη τον
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Πρύτανη του ΠΑΔΑ για το επίπεδο λειτουργίας του Πανεπιστημίου, χαρακτήρισε τη συνεργασία
μεταξύ των δύο φορέων ως σημαντικό επίτευγμα, επισημαίνοντας ότι αποτελεί ιδιαίτερα χαρά
για τον Δήμο Αγ. Βαρβάρας, ενός Δήμου που αποδίδει προτεραιότητα σε θέματα πολιτισμού,
να συμμετέχει στο όλο εγχείρημα μέσα από την παροχή στέγης στο Ινστιτούτο για τις
δραστηριότητές του.
Ο Αντιδήμαρχος Πολιτισμού – Αθλητισμού και Νέας Γενιάς, Γιάννης Κουτούλιας,
εκπροσωπώντας τον Δήμαρχο Αιγάλεω, χαρακτήρισε προνόμιο την εν λόγω συνεργασία που
πρέπει να τύχει της μέγιστης αξιοποίησης καθώς και σημαντική γέφυρα επικοινωνίας και
επιστημονικής ανταλλαγής μεταξύ των δύο χωρών. 
Ο τιμώμενος Καθηγητής μίλησε για το παρόν και το μέλλον της κινεζικής ιατρικής και τις
προοπτικές προσέγγισης σε συνδυασμό με τη δυτική ιατρική επιστήμη.
Στην εκδήλωση παραβρέθηκαν ο Διπλωματικός Σύμβουλός του Υπουργείου Πολιτισμού, κ.
Βασίλειος Ξηρός, ο Καθηγητής Ανατομίας ΕΚΠΑ, κ. Θεόδωρος Τρουπής και ο Αντιδήμαρχος
Πολιτισμού του Δήμου Αγ. Βαρβάρας, κ. Νίκος Βουρλιώτης.
Η κινέζικη αντιπροσωπεία είχε ως εξής: 1) Dean of International Education College, Shanghai
University of Traditional Chinese Medicine Prof. Han Chouping, 2) Head of Longhua Hospital
Affiliated To Shanghai University Of Traditional Chinese Medicine Prof. Chen Yuelai, 3) Head
of Shuguang Hospital Affiliated To Shanghai University Of Traditional Chinese Medicine Prof.
Fang Min, 4) Head of Department Of Science & Technology, Shanghai University of Traditional
Chinese Medicine Prof. Wu Meiping, 5) Deputy Dean of Graduate School, Shanghai University
of Traditional Chinese Medicine Prof. Liu Sheng, 6) Deputy Dean of Graduate School,
Shanghai University οf Traditional Chinese Medicine Prof. Liu Sheng, 7)Director οf Tcm
Museum, Shanghai University οf Traditional Chinese Medicine Prof. Li Gan 8) Chinese Director
Of Confucius Institute At The University οf West Attica Prof. Xu Wenjie 9) Chinese Director Of
Business Confucius Institute At Athens University Of Economics And Businessprof. Yan
Hongwei.
Από πλευράς ΠΑΔΑ παραβρέθηκαν ο Αντιπρύτανης Έρευνας, Καινοτομίας και Δια Βίου
Μάθησης ΠΑΔΑ, Καθηγητής Πέτρος Καλαντώνης, ο Αντιπρύτανης Διοικητικών και
Οικονομικών Υποθέσεων-Βιώσιμης Ανάπτυξης ΠΑΔΑ, Καθηγητής Αριστείδης Παπαγρηγορίου,
ο Αντιπρύτανης Ακαδημαϊκών Υποθέσεων και Διασφάλισης Ποιότητας του ΠΑΔΑ, Καθηγητής
Σταύρος Καμινάρης, ο Κοσμήτορας της Σχολής Εφαρμοσμένων Τεχνών και Πολιτισμού,
Καθηγητής Γεώργιος Φακορέλλης, η Κοσμήτορας της Σχολής Δημόσιας Υγείας του ΠΑΔΑ,
Καθηγήτρια Ελπίδα Πάβη, ο Πρόεδρος του Τμήματος Φυσικοθεραπείας, Καθηγητής Γεώργιος
Γιόφτσος, η Πρόεδρος του Τμήματος Νοσηλευτικής, Καθηγήτρια Μάρθα Κελέση-
Σταυροπούλου, η Πρόεδρος του Τμήματος Πολιτικών Δημόσιας Υγείας, Καθηγήτρια
Ναΐρ-Τώνια Βασιλάκου, ο τέως Υπεύθυνος για τις ακαδημαϊκές σχέσεις με τα πανεπιστήμια της
Κίνας, Αν. Καθηγητής του Τμήματος Τουρισμού, Αριστείδης Κοντογεώργης και οι Εκπρόσωποι
των Μελών Ε.ΔΙ.Π. και Ε.Τ.Ε.Π, κ. Νεκτάριος Σταυρόπουλος και κ. Βασιλική Κώτση αντίστοιχα.
Διευθυντής του Ινστιτούτου από ελληνικής πλευράς, είναι 0 Καθηγητής Φυσικοθεραπείας
ΠΑΔΑ Γεώργιος Γεωργούδης.
Δείτε το βίντεο της εκδήλωσης 
 
(Φωτογραφίες: Ευτυχία Περιβολάρη)
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Παλαιστινιακή αντιπροσωπεία στο ΠΑΔΑ
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Επίσκεψη παλαιστινιακής αντιπροσωπείας στο Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής
Στο πλαίσιο ενίσχυσης της εξωστρέφειας στο πεδίο των ακαδημαϊκών ανταλλαγών και
συγκεκριμένα με στόχο την αύξηση της κινητικότητας μέσω του προγράμματος Erasmus+,
αλλά και στο πλαίσιο των δράσεων του Ενιαίου Συλλόγου Διδακτικού Ερευνητικού
Προσωπικού ΠΑ.Δ.Α σε συνεργασία με το Δίκτυο Φοιτητών Erasmus για την παροχή
έμπρακτης υποστήριξης στον δοκιμαζόμενο λαό της Παλαιστίνης, πραγματοποιήθηκε
συνάντηση εργασίας στην Πανεπιστημιούπολη Άλσους Αιγάλεω, παρουσία του Παλαιστίνιου
Πρέσβη.
Την αντιπροσωπεία της Παλαιστίνης με επικεφαλής τον Πρέσβη της Παλαιστίνης στην Ελλάδα
κ. Yussef Dorkhom, υποδέχτηκε η Πρόεδρος του ΕΣΔΕΠ ΠΑΔΑ και υπεύθυνη της συλλογής
ανθρωπιστικής βοήθειας για την Παλαιστίνη, Καθηγήτρια Βίλμα Καραγιάννη.
Στην αντιπροσωπεία συμμετείχαν 1) η καθηγήτρια Dr. Nuha Attir εκπρόσωπος του Technical
University Khadouri – Tulkarm της Παλαιστίνης 2) ο καθηγητής Rashid Jayousi, εκπρόσωπος
του Al-Quds University- Abu Dis της Παλαιστίνης, 3) ο καθηγητής Moaz Subha, εκπρόσωπος
του Al-Quds University της Παλαιστίνης, 4) ο κ. Samer Mousa, Γενικός Διευθυντής Τεχνικής
Εκπαίδευσης του Υπουργείου Εκπαίδευσης και Ανώτατης Εκπαίδευσης της Παλαιστίνης και 5)
ο κ. Iyad Abu Samra, Διευθυντής της Αρχής Διαπίστευσης και Ποιότητας της Παλαιστίνης.
Στη συνάντηση εργασίας συμμετείχε και ο Πρόεδρος του Τμήματος Κοινωνικής Εργασίας
ΠΑΔΑ, Καθηγητής Βασίλης Ιωακειμίδης, ο οποίος τα προηγούμενα χρόνια οργάνωσε
εκπαιδευτικές και ερευνητικές επισκέψεις στην Ιερουσαλήμ και τη Δυτική Όχθη. Επί του
παρόντος ο Καθηγητής Ιωακειμίδης αναπτύσσει πολυεπίπεδες συνέργειες με το Πανεπιστήμιο
της Βηθλεέμ, σε συνεργασία με το Liverpool Hope University. Οι τριμερείς αυτές συνέργειες
συντονίζονται, εκ μέρους του Πανεπιστημίου της Βηθλεέμ από την Αντιπρύτανι Ακαδημαϊκών
Υποθέσεων, Καθηγήτρια Iman Saca και εκ μέρους του Liverpool Hope University από τον
Κοσμήτορα της Σχολής Κοινωνικών Επιστημών και ισόβιο μέλος της Ένωσης Παλαιστινίων
Λογοτεχνών, Καθηγητή Michael Lavalette.
Ευχή όλων να τερματισθεί το συντομότερο δυνατό η ζοφερή αυτή περίοδος και να δώσει τη
θέση της στην ειρήνη και την ασφάλεια για όλους στην περιοχή.
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Συνεργασία«Συλλόγου
των Αθηναίων» με ΠΑΔΑ

γιά τήν αναβάθμιση
των λαϊκών αγορών

Η αισθητική καί η λειτουργία της «Εστίας» , κ . Ελευθέριος Γ .

των λαϊκών αγορών ευρέθησαν
εις τό επίκεντρον της συνεργασί
ας καί των μελετών πού εξεπονή-
θησαν καί επαρουσιάσθησαν μέ

πρωτοβουλία του Πανεπιστημίου
Δυτικής Αττικής (ΠΑΔΑ) καί του

«Συλλόγου των Αθηναίων» πού

συνεργάσθηκαν μέ θέμα «Αισθη
τική καίΕνεργειακή Αναβάθμιση
των Λαϊκών Αγορών» . Τά αποτε-

λέσματα των μελετών πού πραγ-
ματοποίησαν τελειόφοιτοι της
ΣχολήςΕσωτερικής Αρχιτεκτο-
νικής του ΠΑΔΑ επαρουσιάσθη-

σαν, καί εβραβεύθησαν οι τρεις
καλύτερες ομαδικές μελέτες .

Ο Πρόεδρος του Συλλόγου των

Αθηναίων και γενικός διευθυντής

Σκιαδάς , μίλησε γιά τήν ιστορία
του θεσμού των λαϊκών αγορών,

επισημαίνοντας ότι πρόκειται πε

ρί φιλελεύθερου θεσμού , ο οποίος

εγεννήθη σε περίοδο οικονομικής
κρίσως επί Ελευθερίου Βενιζέ
λου , προκειμένου να χτυπηθούν
τά κυκλώματα των μεσαζόντων.

Οι πρώτοι πάγκοι εσχεδιάσθη-
σαν καί κατεσκευάσθησαν από

τήν Διοίκηση Πρωτευούσης τό
1937. Τήν εκδήλωση χαιρέτισε ο

αναπληρωτής υπουργός Εθνικής
Οικονομίας καί Οικονομικών κ.

Νίκος Παπαθανάσης , αποδίδο-

ντας εύσημα γιά τό προκύπτον
αποτέλεσμα , καί άλλοι εκλεκτοί

καλεσμένοι .
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Ξεκίνησε το ακαδημαϊκό ταξίδι των πρωτοετών φοιτητών του ΠΑΔΑ

Με ιδιαίτερο ενδιαφέρον και ενθουσιασμό συμμετείχαν μαζικά οι πρωτοετείς φοιτήτριες και

φοιτητές στην εκδήλωση υποδοχής τους στην ακαδημαϊκή κοινότητα του ΠΑΔΑ (Welcome Day

2024). Είσαι φοιτητής του ΠΑΔΑ; Ήρθε η κοινότητα των φοιτητών του ΠΑΔΑ στο  Viber .

Απόκτησε πρόσβαση, εδώ.

Κατά τη διάρκεια της εκδήλωσης που είχε ως στόχο να εισαγάγει τις νέες φοιτήτριες και τους

νέους φοιτητές στη καινούργια τους ζωή, παρουσιάσθηκαν το σύνολο των προσφερόμενων

υπηρεσιών και υποδομών και, παράλληλα, προβλήθηκαν όλα εκείνα τα θέματα, που θα

διευκολύνουν τη φοίτησή τους, μεγιστοποιώντας την εμπειρία μάθησης και δράσης τους τα

επόμενα χρόνια.

Ο Αντιπρύτανης Ακαδημαϊκών Υποθέσεων και Διασφάλισης Ποιότητας του ΠΑΔΑ, Καθηγητής

Σταύρος Καμινάρης, εκπροσωπώντας τον Πρύτανη, καλωσόρισε με ιδιαίτερη χαρά τους νέους

και τις νέες στην ακαδημαϊκή κοινότητα του ΠΑΔΑ, τονίζοντας ότι οι πρυτανικές αρχές θα είναι

συνοδοιπόροι στο νέο τους ταξίδι. Υπογράμμισε ότι σε ένα διαρκώς εξελισσόμενο και πάνω

απ’ όλα φοιτητοκεντρικό Πανεπιστήμιο, όπως το ΠΑΔΑ, όλο το διδακτικό προσωπικό θα είναι

πάντα δίπλα τους με στόχο να αποκτήσουν γερά εφόδια για τη σύγχρονη αγορά εργασίας,

αλλά και να καταστούν, παράλληλα, ενεργοί πολίτες. Ο Αντιπρύτανης κ. Καμινάρης, στη

συνέχεια, παρότρυνε τους φοιτητές να αξιοποιήσουν τις προσφερόμενες υπηρεσίες και

δράσεις, καθώς και να συμμετέχουν ενεργά σε όλες τις εκφάνσεις της ακαδημαϊκής ζωής στο

ΠΑΔΑ, δραστηριοποιούμενοι ενεργά σε δράσεις του εθελοντισμού, του Erasmus+, του

πολιτισμού και του αθλητισμού.

Αξίζει να σημειωθεί ότι το ΠΑΔΑ Welcome Day 2024, έλαβε χώρα ταυτόχρονα στις δύο

πανεπιστημιουπόλεις, «Άλσους Αιγάλεω» και «Αρχαίου Ελαιώνα», όπου οι Κοσμήτορες των

Σχολών έδωσαν χρήσιμες πληροφορίες για τα Τμήματα που τις απαρτίζουν.

Επιπλέον, στα infokiosks που είχαν οργανωθεί, μέλη του εκπαιδευτικού προσωπικού, αλλά και

φοιτήτριες και φοιτητές, απαντούσαν στις απορίες των πρωτοετών, ώστε να τους

προετοιμάσουν με τον καλύτερο δυνατό τρόπο για τη νέα και ίσως πιο σημαντική και

ενδιαφέρουσα περίοδο στη ζωής τους.

https://www.foititikanea.gr/%CF%80%CE%B1%CE%BD%CE%B5%CF%80%CE%B9%CF%83%CF%84%CE%AE%CE%BC%CE%B9%CE%B1/%CF%80%CE%B1%CE%BD%CE%B5%CF%80%CE%B9%CF%83%CF%84%CE%AE%CE%BC%CE%B9%CE%BF-%CE%B4%CF%85%CF%84%CE%B9%CE%BA%CE%AE%CF%82-%CE%B1%CF%84%CF%84%CE%B9%CE%BA%CE%AE%CF%82/32619-%CE%BE%CE%B5%CE%BA%CE%AF%CE%BD%CE%B7%CF%83%CE%B5-%CF%84%CE%BF-%CE%B1%CE%BA%CE%B1%CE%B4%CE%B7%CE%BC%CE%B1%CF%8A%CE%BA%CF%8C-%CF%84%CE%B1%CE%BE%CE%AF%CE%B4%CE%B9-%CF%84%CF%89%CE%BD-%CF%80%CF%81%CF%89%CF%84%CE%BF%CE%B5%CF%84%CF%8E%CE%BD-%CF%86%CE%BF%CE%B9%CF%84%CE%B7%CF%84%CF%8E%CE%BD-%CF%84%CE%BF%CF%85-%CF%80%CE%B1%CE%B4%CE%B1
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Σε συνθήκες οικονομικής ασφυξίας ο ξενοδοχειακός κλάδος

Του

Δρ.

Κωνσταντίνου

Μαρινάκου

Αναπληρωτής

καθηγητής

Πανεπιστημίου
ΔυτικήςΑττικής,

πρόεδρος

του Τουριστικού

Οργανισμού
Πελοποννήσου

και

αντιπρόεδρος

της Πανελλήνιας

Ομοσπονδίας
Ξενοδόχων

*
Η πολιτεία

οφείλει να
θεσπίσει

μέτρα

ελέγχου

της αγοράς
απέναντι στην

ανεξέλεγκτη

και άνευ

ρυθμιστικού
πλαισίου

επέκταση της

βραχυχρόνιας

μίσθωσης.

ΣΕ ΜΙΑ ΕΠΟΧΗ όπου ο κλάδος της φι-

λοξενίας αντιμετωπίζει πρωτόγνωρες

προκλήσεις , η αύξηση του λειτουρ
γικού κόστους των επιχειρήσεων θα

έπρεπε να αποτελεί βασικό μέλημα.

Αυτή η αύξηση των δαπανών δενείναι

ένα μεμονωμένο ζήτημα, αλλά μάλλον

μια συρροή διαφόρων οικονομικών

παραγόντων. Καθώς αυτά τα κόστη συ-

νεχίζουννα αυξάνονται, η κατανόη-

ση της προέλευσης και των συνεπει-

ών τους καθίσταται επιτακτική για
οποιονδήποτε δραστηριοποιείται σε
αυτόν τον κλάδο . Από τις πληθωριστι

κές πιέσεις και τις προσαυξήσεις σε
τέλη και φόρους , έως την εξελισσόμε
νη καταναλωτική ζήτηση, κάθε στοι-

χείο διαδραματίζει σημαντικό ρόλο

στη διαμόρφωση του σημερινού οικο-
νομικού τοπίου των ξενοδοχείων και

της ανταγωνιστικότητάς τους. Οι αιτί
ες αύξησης του κόστους των ξενοδο

χειακών επιχειρήσεων είναι πολλα-

πλές , με βαθιές επιπτώσεις στην κερ-

δοφορία του κλάδου , στην ποιότητα

των υπηρεσιών και τη συνολική δυνα-

μική της τουριστικής αγοράς .

ΠΛΗΘΩΡΙΣΤΙΚΕΣ πιέσεις : Ο πληθωρι

σμός επηρεάζει τον κλάδο της φιλοξε

νίας με διάφορους τρόπους , εφόσον

το αυξανόμενο κόστος των αγαθών και

των υπηρεσιών σημαίνει ότι τα πάντα ,

από τις προμήθειες τροφίμων μέχρι

τους λογαριασμούς κοινής ωφελείας,

γίνονται πιο ακριβά. Αυτή η αύξηση

επηρεάζει τα κέρδη, καθώς τα ξενοδο

χεία καλούνται να ξοδέψουν περισσό-

τερα για να διατηρήσουντο ίδιο επίπε

δο ποιότητας υπηρεσιών.

ΑΥΞΗΜΕΝΗ ζήτηση για premium υπηρε

σίες : οι σημερινοί καταναλωτές είναι
πιο απαιτητικοί και συχνά αναζητούν

υψηλής ποιότητας , εξατομικευμένες

εμπειρίες. Αυτή η ζήτηση για υπηρε-

σίες υψηλής ποιότητας απαιτεί πρό-

σθετους πόρους , εξειδικευμένο εργα-

τικό δυναμικό και συχνά πιο εξελιγμέ-

νες υποδομές .

ΕΛΛΕΙΨΕΙΣ προσωπικού και αυξήσεις μι-

σθών: Ο κλάδος της φιλοξενίας είναι
εντάσεως εργασίας και οι πρόσφατες
τάσεις δείχνουν σημαντική έλλειψη

ειδικευμένου εργατικού δυναμικού .

Κατ' επέκταση , για να προσελκύσουν

και να διατηρήσουν προσωπικό , οι ξε-

νοδοχειακές επιχειρήσεις συχνά ανα-

γκάζονται να προσφέρουν υψηλότε

ρους μισθούς , αυξάνοντας περαιτέρω

το λειτουργικό τους κόστος .

ΚΟΣΤΟΣ ενέργειας : Τα ξενοδοχεία για
την παροχή υψηλών υπηρεσιώνκαι
ταναλώνουν υψηλές ποσότητες ενέρ

γειας , που διογκώνουν σημαντικά τα

λειτουργικά τους έξοδα . Ρυθμιστικό

κόστος και κόστος συμμόρφωσης : η

συμμόρφωση με τους κανονισμούς

για την υγεία , την ασφάλεια και το πε-

SHUTTERSTOCK

Οι ξενοδοχειακές επιχειρήσεις για να προσελκύσουν και να διατηρήσουν προσωπικό συχνά

αναγκάζονται να προσφέρουν υψηλότερους μισθούς, αυξάνοντας περαιτέρω και το λει-

τουργικό τους κόστος.

-Ο κλάδοςτων ξενοδοχείων,

πέραν του αυστηρού πλαι-

σίου προδιαγραφών, καλεί-

ται να αντιμετωπίσει και
ένα σύνθετο και διαρκώς
αυξανόμενο μίγμα οικονο-
μικών βαρών.

ριβάλλον (διά νόμου) απαιτεί συχνά

μεγάλες επενδύσεις . Επενδύσεις τε-

χνολογίας : Για να παραμείνουν οι ξε-

νοδοχειακές επιχειρήσεις ανταγωνι-

στικές πρέπει να επενδύουν συνεχώς

στην τεχνολογία . Ωστόσο , το αρχι-

κό κόστος της ενσωμάτωσηςνέων τε-

χνολογικών συστημάτων είναι αρκετά

υψηλό . Πρόσθετα τέλη και φόροι : Οι

πρόσφατες ασύμμετρα και μη εξορθο

λογισμένες αυξήσεις στο τέλος ανθε-

κτικότητας στην κλιματική αλλαγή και
στο τέλος παρεπιδημούντων οφείλουν

να λάβουν υπόψη τις πραγματικές αι-

τίες των προβλημάτων στις πόλεις και
στους προορισμούς.

ΚΑΘΕΝΑΣ από τους ανωτέρω παράγο-

ντες συμβάλλει στην αύξηση του λει-

τουργικού κόστους στον κλάδο της φι-

λοξενίας , θέτοντας σημαντικές προ-

κλήσεις για τις επιχειρήσεις στην
προσπάθειά τους να διατηρηθούν και
να διατηρήσουν ένα επίπεδο υψηλής

ανταγωνιστικότητας παρέχοντας υπη-

ρεσίες υψηλής ποιότητας . Το αυξανό-

μενο αυτό κόστος στον κλάδο της φι-

λοξενίας έχει ένα κυματοειδές απο-

τέλεσμα , επηρεάζοντας διάφορες
πτυχές των επιχειρηματικών λειτουρ

γιών και τη συνολική δυναμική του
κλάδου , όπως :

• Μικρότερα περιθώρια κέρδους .

• Πιέσεις τιμολόγησης.

Επιπτώσεις στο ηθικό και την εναλ-

λαγή των εργαζομένων.

•Μειωμένη ικανότητα επένδυσης και
καινοτομίας .

Μετατόπιση στη δυναμική της
αγοράς .

Η ΚΑΤΑΝΟΗΣΗ αυτών των παραγόντων

είναι απαραίτητη τόσο από πλευράς
πολιτείας όσο και από πλευράς φορέ
ων του κλάδου , ώστε να προσανατολι-
στούν και να αναπτύξουν αποτελεσμα

τικές στρατηγικές και πολιτικές. Όπως

γίνεται εύκολα αντιληπτό , με βάση τα

ανωτέρω στοιχεία , ο κλάδος των ξενο-

δοχείων, πέραν του αυστηρού πλαισί-

ου τεχνικών προδιαγραφών, υγιεινής
και ασφάλειας που τηρεί βάσει της

προβλεπόμενης νομοθεσίας -με σημα
ντικό κόστος επενδύσεων στον τομέα

αυτό- και των ρυθμισμένων, εδώ και
δεκαετίες , εργασιακών σχέσεων δια-

σφαλίζοντας συνθήκες εργασιακής

ειρήνης στη χώρα μας, καλείται επι-

πρόσθετα να αντιμετωπίσει και ένα

πρωτοφανές , σύνθετο και διαρκώς αυτ

ξανόμενο μίγμα οικονομικών βαρών,

δυσανάλογο μάλισταμε αντίστοιχα

βάρη παράλληλων δραστηριοτήτων

στον χώρο της φιλοξενίας, όπως αυτών

της βραχυχρόνιας μίσθωσης .

ΑΠΟ ΤΗΝ ΑΛΛΗ , η βραχυχρόνια μίσθω
ση στην Ελλάδα ως οικονομική επιχει-

ρηματική δραστηριότητα αναπτύσσε

ται με ταχύτερο ρυθμό από όλους τους

άλλους κλάδους της οικονομίας , κατα-

γράφοντας αύξηση της τάξης του 25%

ετησίως τα τελευταία 5 χρόνια , με απο-

τέλεσμα στους περισσότερους δυναμι
κούς προορισμούς οι κλίνες που διατί
θενται μέσω βραχυχρόνιας μίσθωσης
να έχουν ξεπεράσει κατά πολύ αυτές
των ξενοδοχείων.

ΕΝΔΕΙΚΤΙΚΑ, σε σχετική μελέτη της
Grant Thornton , που πραγματοποιή-

θηκε για λογαριασμότου Ξενοδοχεια-

κού Επιμελητηρίου Ελλάδος , επισημαί-
νεται ότι , σε πανελλαδικό επίπεδο , από

το 2019 έως το 2023 οι κλίνες της οικο-

νομίας διαμοιρασμού αυξήθηκανκαι
τά 100% , φτάνοντας τις 857,7 χιλιάδες,

ενώ κατά την ίδια περίοδο οι ξενοδοχει

ακές κλίνες ανέρχονται σε 886,1 χιλιά-

δες , έχοντας αυξηθεί μόλις κατά 3,5% .

Τα ανωτέρω συγκριτικά στοιχεία για
την αύξηση των κλινών μεταξύ ξενοδο

χείων και βραχυχρόνιας μίσθωσης σε

πολλούς προορισμούς της χώρας και

ταδεικνύουν με τον πιο εμφατικό τρό-

πο τη νέα πραγματικότητα που έχει δι-

αμορφωθεί στην κλάδο της φιλοξενίας,

με μια ανεξέλεγκτη επέκταση της δρα-

στηριότητας των βραχυχρόνιων μισθώ

σεων, με ρυθμούς ανάπτυξης σε ετήσια

βάση σχεδόν δεκαπλάσιους από εκεί-

νους των ξενοδοχείων κατά τη διάρκεια

της τελευταίας δεκαετίας , με ό,τι αυτό

συνεπάγεται σε επιβάρυνση των υπο-

δομών, σε ποιότητα ζωής κατοίκων και
επισκεπτών, σε στεγαστικό πρόβλημα

και σε αύξηση των μισθωτικών αξιών

ακινήτων για κύρια κατοικία .

ΑΚΟΜΗ και τα πρόσφατα -κατά βάση πε-

ριοριστικού και προσωρινού χαρακτή

ρα- «μέτρα» που ανακοινώθηκαν εκ μέ-

ρους της κυβέρνησης για τη συγκράτη-

ση του φαινομένου , δείχνουν παντελώς

αδύναμα να αντιμετωπίσουν την ανε-

ξέλεγκτη πορεία της βραχυχρόνιας μίσ

σθωσης , με τις όποιες ολέθριες κοινω-

νικοοικονομικές προεκτάσεις, καθώς

το όφελος που απορρέει για τους ιδιο-

κτήτες ακινήτων από τις βραχυχρόνι

ες μισθώσεις έναντι των μακροχρόνιων
είναι πολλαπλάσιο . Και όσο οι ρυθμοί

επέκτασης της βραχυχρόνιας μίσθω

σης θα αυξάνονται, τόσο θα μειώνεται

(για λόγους μικροπολιτικής οπτικής) η

πραγματική βούληση της κυβέρνησης
να κάνει τις τομές που πρέπει για να

επέλθει μια ισορροπία στην αγορά των

καταλυμάτων με όρους ισονομίας απέ-

ναντι στον ξενοδοχειακό κλάδο και τη

βραχυχρόνια μίσθωση.

ΜΕΣΑ ΣΕ ΕΝΑ τέτοιο κλίμα οι θέσεις των

συλλογικών οργάνων του κλάδου της

φιλοξενίας είναι κάθετες : η πολιτεία

οφείλει να θεσπίσει μέτρα ελέγχου της

αγοράς απέναντι στην ανεξέλεγκτη και
άνευ ρυθμιστικού πλαισίου επέκταση

της βραχυχρόνιας μίσθωσης, ώστενα

μετριαστεί ο κοινωνικός, οικονομικός

και περιβαλλοντικός αντίκτυπος και
να μην κινδυνεύσει από συρρίκνωση

ένας κλάδος με υψηλό πολλαπλασια-

στή και με τεράστια συμβολή στο ΑΕΠ ,

στο εισόδημα και την απασχόληση.

Οφείλει η πολιτεία να θεσπίσει άμεσα

λειτουργικές προδιαγραφές και προδι-

αγραφές ασφαλείας , αλλά και ένα ερ

γαλείο ελέγχου τήρησης του πλαισίου

αυτού , ώστε η εν λόγω δραστηριότητα

να αναπτύσσεται προς όφελος του κλά-
δου συνολικά. [SID:22023234]
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Το ΠΑΔΑ συμβάλει στην αναβάθμιση των λαϊκών αγορών

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Το ΠΑΔΑ, σε συνεργασία με τον «Σύλλογο των Αθηναίων», αναβαθμίζει τις Λαϊκές Αγορές

Στο πλαίσιο διασύνδεσης με τους φορείς της κοινωνίας των πολιτών και υλοποίησης

συνεργειών με σκοπό τη βελτίωση των υποδομών των πόλεων, το Τμήμα Εσωτερικής

Αρχιτεκτονικής της Σχολής Εφαρμοσμένων Τεχνών και Πολιτισμού του ΠΑΔΑ, σε συνεργασία

με τον «Σύλλογο των Αθηναίων», εκπόνησε και παρουσίασε μελέτες για την αισθητική και τη

λειτουργία στο δημόσιο χώρο των Λαϊκών Αγορών, με θέμα «Αισθητική και Ενεργειακή

Αναβάθμιση των Λαϊκών Αγορών».

Η παρουσίαση των αποτελεσμάτων των μελετών και οι βραβεύσεις των καλύτερων ομαδικών

μελετών έλαβαν χώρα σε εκδήλωση στην αίθουσα τελετών του «Συλλόγου των Αθηναίων»,

παρουσία του Αναπληρωτή Υπουργού Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών κ. Νίκου

Παπαθανάση. Στο χαιρετισμό του ο κ. Παπαθανάσης απέδωσε τα εύσημα για το σύνολο των

μελετών που παρουσιάστηκαν και επεσήμανε την ανθρώπινη παρουσία στον χώρο της Λαϊκής

Αγοράς, που είναι και καθοριστικός παράγοντας για τη θετική εξέλιξη της και για την επιβίωση

της στο χρόνο.

Την επιστημονική ευθύνη και την επίβλεψη των μελετών είχε ο Καθηγητής του Τμήματος

Εσωτερικής Αρχιτεκτονικής, κ. Παναγιώτης Πάγκαλος. Οι μελέτες κρίθηκαν από επιστημονική

επιτροπή, προκαλώντας θετικές εντυπώσεις τόσο για την ευρηματικότητά τους όσο και για τις

πρακτικές λύσεις που προσφέρουν. Με σεβασμό στο περιβάλλον, διακριτικότητα στη

λειτουργία και ιδιαίτερα στοιχεία αισθητικής, ώστε να λειτουργούν ως πυρήνες έλξης του κοινού

σε κάθε γειτονιά. Είναι στοιχεία τα οποία πλέον αποτελούν βασική επιδίωξη απέναντι στην

απαξίωση του Δημόσιου χώρου και την ανάπτυξη αλόγιστων χρήσεων και λειτουργιών.

Ο Πρύτανης του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής, Καθηγητής Παναγιώτης Ε. Καλδής εξέφρασε

την ικανοποίηση του και επεσήμανε την ανάγκη για καλές πρακτικές και συμμαχίες προς

όφελος του κοινωνικού συνόλου και των πόλεων, ενώ εξήρε ιδιαιτέρως τη συνεργασία του

Πανεπιστημίου με τον «Σύλλογο των Αθηναίων».

Ο Καθηγητής του Τμήματος Εσωτερικής Αρχιτεκτονικής, κ. Παναγιώτης Πάγκαλος

υπογράμμισε την ανάγκη να μυηθούν οι νέοι φοιτητές στην αντιμετώπιση περιβαλλοντικών και

κοινωνικών προβλημάτων, καθώς και το γεγονός ότι πολλά έχει να εισφέρει η Αρχιτεκτονική,

όχι μόνο στην εικόνα και τη λειτουργία της πόλης, αλλά και στους μηχανισμούς που μπορούν

να καταστήσουν περισσότερο βιώσιμες και ελκυστικότερες τις γειτονιές.

Ο Πρόεδρος του «Συλλόγου των Αθηναίων» και Επίτιμος Διδάκτορας του ΠΑΔΑ, κ. Ελευθέριος

Γ. Σκιαδάς, αναφέρθηκε εν ολίγοις τόσο στην ιστορία του θεσμού των λαϊκών Αγορών

επισημαίνοντας ότι πρόκειται περί φιλελεύθερου θεσμού, ο οποίος γεννήθηκε σε περίοδο

οικονομικής κρίσης επί Ελ. Βενιζέλου και προκειμένου να χτυπηθούν τα κυκλώματα των

μεσαζόντων. Αφού επεσήμανε την ελληνικότητα της λέξεως Αγορά παρουσίασε και τη

διαδρομή στον χρόνο των πάγκων των λαϊκών αγορών, εστιάζοντας στην άγνωστη

πληροφορία ότι οι πρώτοι πάγκοι σχεδιάστηκαν και κατασκευάστηκαν από τη Διοίκηση

Πρωτευούσης το 1937. Εν τέλει, ο θεσμός, παρά τα προβλήματα που αντιμετώπισε κατά

καιρούς, αγκαλιάστηκε από το κοινό, δημιούργησε ιδιαίτερη κουλτούρα που συνδυάζεται με τον

ανοιχτό καιρό, τη μεσογειακή διάθεση και την ανάγκη επικοινωνίας μεταξύ των ανθρώπων˙γι’

αυτό εξ’ άλλου είναι άφθονοι οι καλλιτέχνες που φρόντισαν να απαθανατίσουν κατά καιρούς με

το χρωστήρα τους σκηνές από τις λαϊκές αγορές. Επομένως, εμφανίζεται ως αυτονόητη η

ανάγκη να μεριμνήσουμε για την καλή εικόνα τους, όπως πρέπει να πράξουμε για μακρά σειρά

λειτουργιών του Δημόσιου χώρου.

Την εκδήλωση χαιρέτησε, επίσης, ο κ. Ιωσήφ Αραμπατζής CEO της εταιρείας Επίκυκλος και
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Μέλος της Κριτικής Επιτροπής του διαγωνισμού δηλώνοντας ενθουσιασμένος με τις
προσπάθειες των φοιτητών, στις οποίες διέκρινε πραγματικές προοπτικές υλοποίησης.
Την εκδήλωση τίμησαν με την παρουσία τους και συμμετείχαν στις βραβεύσεις των μελετητών
ο Βουλευτής κ. Νικήτας Κακλαμάνης, ο Πρόεδρος του Επαγγελματικού Επιμελητηρίου Αθηνών
κ. Ιωάννης Χατζηθεοδοσίου, ο Πρόεδρος του Περιφερειακού Συμβουλίου κ. Βασίλειος
Καπερνάρος, ο Προϊστάμενος του Τμήματος Οικονομικής Διαχείρισης Λαϊκών Αγορών της
Περιφέρειας Αττικής κ. Χάρης Πασβαντίδης, ο Πρόεδρος του Φορέα Λειτουργίας Λαϊκών
Αγορών Περιφέρειας Αττικής κ. Σταύρος Μελάς, ο Πρόεδρος του Γηροκομείου Αθηνών κ.
Σπύρος Χαμακιώτης κ.α..
Οι προσπάθειες και οι τελικές μελέτες που βραβεύτηκαν έχουν ως εξής:
ΒΡΑΒΕΙΑ: 3 Βραβεία: 2 Α’ βραβεία (ισόβαθμα) & 1 Γ’ Βραβείο
Α’ Βραβείο: IL CUBO MOBILE, ΔΑΦΝΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΥΡΩΝ, ΦΡΑΤΖΙΑ ΡΑΦΑΗΛΙΑ
ΓΡΗΓΟΡΙΑ
Α’ Βραβείο: WATERMELLON, ΡΟΥΣΗ ΛΑΡΙΣΣΑ, ΡΟΥΣΗΣ ΝΙΚΟΛΑΣ, ΓΑΖΗ ΔΗΜΗΤΡΑ,
ΖΗΝΩΝΟΣ ΕΠΙΦΑΝΙΑ
Γ’ Βραβείο: FOLD, ΝΕΡΑΤΖΟΠΟΥΛΟΥ ΑΡΓΥΡΩ, ΦΩΤΟΠΟΥΛΟΥ ΜΑΡΙΑΝΝΑ, ΨΙΜΟΥΛΗ
ΧΡΥΣΟΥΛΑ
ΕΠΑΙΝΟΙ (3 ισότιμοι)
1) FLEXISTALL, ΣΕΛΙΩΤΗΣ ΣΠΥΡΟΣ, ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΣ, ΠΡΟΔΡΟΜΙΔΟΥ ΕΙΡΗΝΗ,
ΠΑΠΑΠΟΣΤΟΛΟΥ ΒΑΣΙΛΕΙΑ, ΠΑΓΩΝΗ ΓΕΩΡΓΙΑ ΑΝΝΑ
2) PUZZLE STAND, ΜΟΥΣΤΑΚΑ ΕΥΦΡΟΣΥΝΗ, ΔΩΡΟΘΕΑ ΜΠΑΞΕΒΑΝΗ, ΧΡΥΣΑ ΤΟΥΝΤΑ
3) MULTISUQARE, ΜΑΛΛΙΑΡΟΥ ΑΝΝΑ ΜΑΡΙΑ, ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΥ ΣΟΦΙΑ,
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ ΚΑΤΕΡΙΝΑ, ΣΥΓΓΕΛΑΚΗ ΤΑΤΙΑΝΑ
Η εκδήλωση ολοκληρώθηκε με την τιμητική βράβευση του κ. Δημήτρη Μουλιάτου, Προέδρου
της Παναττικής Ομοσπονδίας Πωλητών Λαϊκών Αγορών ( Π.Ο.Σ.Π.Λ.Α) με το Αργυρούν
Μετάλλιο του «Συλλόγου των Αθηναίων» για «την πολύχρονη επαγγελματική ενασχόλησή του
στις Αθηναϊκές Λαϊκές Αγορές, την ευσυνείδητη και εποικοδομητική συνδικαλιστική δράση του,
τη διαρκή αρωγή του στο «Κοινωνικό Παράρτημα» του «Συλλόγου των Αθηναίων» και την εν
γένει σεμνή παρουσία του στα δρώμενα της πρωτευούσης», σύμφωνα με την απόφαση του
Δ.Σ. του «Συλλόγου των Αθηναίων» την οποία ανέγνωσε ο Γενικός Γραμματέας κ. Εμμανουήλ
Καρανίκας. Το βραβείο παρέδωσε στον κ. Δ. Μουλιάτο ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής
Οικονομίας και Οικονομικών κ. Νίκος Παπαθανάσης.
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Το ΠΑΔΑ, σε συνεργασία με τον «Σύλλογο των Αθηναίων», αναβαθμίζει τις Λαϊκές

Αγορές

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Στο πλαίσιο διασύνδεσης με τους φορείς της κοινωνίας των πολιτών και υλοποίησης

συνεργειών με σκοπό τη βελτίωση των υποδομών των πόλεων, το Τμήμα Εσωτερικής

Αρχιτεκτονικής της Σχολής Εφαρμοσμένων Τεχνών και Πολιτισμού του ΠΑΔΑ, σε συνεργασία

με τον «Σύλλογο των Αθηναίων», εκπόνησε και παρουσίασε μελέτες για την αισθητική και τη

λειτουργία στο δημόσιο χώρο των Λαϊκών Αγορών, με θέμα «Αισθητική και Ενεργειακή

Αναβάθμιση των Λαϊκών Αγορών». 

Οι διακριθέντες φοιτητές με τον Καθηγητή του Τμήματος Εσωτερικής Αρχιτεκτονικής, κ.

Παναγιώτη Πάγκαλο (καθήμενο) και τον Πρόεδρο του «Συλλόγου των Αθηναίων»- Επίτιμο

Διδάκτορα του ΠΑΔΑ, κ. Ελευθέριο Γ. Σκιαδά (όρθιο)

Η παρουσίαση των αποτελεσμάτων των μελετών και οι βραβεύσεις των καλύτερων ομαδικών

μελετών έλαβαν χώρα σε εκδήλωση στην αίθουσα τελετών του «Συλλόγου των Αθηναίων»,

παρουσία του Αναπληρωτή Υπουργού Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών κ. Νίκου

Παπαθανάση. Στο χαιρετισμό του ο κ. Παπαθανάσης απέδωσε τα εύσημα για το σύνολο των

μελετών που παρουσιάστηκαν και επεσήμανε την ανθρώπινη παρουσία στον χώρο της Λαϊκής

Αγοράς, που είναι και καθοριστικός παράγοντας για τη θετική εξέλιξη της και για την επιβίωση

της στο χρόνο.

Ο Αντιπρύτανης Έρευνας, Καινοτομίας και Δια Βίου Μάθησης του ΠΑΔΑ, Καθηγητής Πέτρος

Καλαντώνης, ο  Πρύτανης του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής, Καθηγητής Παναγιώτης Ε.

Καλδής με τον  Αντιπεριφερειάρχη Λαϊκών και Υπαίθριων Αγορών Περιφέρειας Αττικής, κ.

Σταύρο Μελά

Την επιστημονική ευθύνη και την επίβλεψη των μελετών είχε ο Καθηγητής του Τμήματος

Εσωτερικής Αρχιτεκτονικής, κ. Παναγιώτης Πάγκαλος. Οι μελέτες κρίθηκαν από επιστημονική

επιτροπή, προκαλώντας θετικές εντυπώσεις τόσο για την ευρηματικότητά τους όσο και για τις

πρακτικές λύσεις που προσφέρουν. Με σεβασμό στο περιβάλλον, διακριτικότητα στη

λειτουργία και ιδιαίτερα στοιχεία αισθητικής, ώστε να λειτουργούν ως πυρήνες έλξης του κοινού

σε κάθε γειτονιά. Είναι στοιχεία τα οποία πλέον αποτελούν βασική επιδίωξη απέναντι στην

απαξίωση του Δημόσιου χώρου και την ανάπτυξη αλόγιστων χρήσεων και λειτουργιών.

Ο Πρύτανης του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής, Καθηγητής Παναγιώτης Ε. Καλδής εξέφρασε

την ικανοποίηση του και επεσήμανε την ανάγκη για καλές πρακτικές και συμμαχίες προς

όφελος του κοινωνικού συνόλου και των πόλεων, ενώ εξήρε ιδιαιτέρως τη συνεργασία του

Πανεπιστημίου με τον «Σύλλογο των Αθηναίων».

Ο Καθηγητής του Τμήματος Εσωτερικής Αρχιτεκτονικής, κ. Παναγιώτης Πάγκαλος

υπογράμμισε την ανάγκη να μυηθούν οι νέοι φοιτητές στην αντιμετώπιση περιβαλλοντικών και

κοινωνικών προβλημάτων, καθώς και το γεγονός ότι πολλά έχει να εισφέρει η Αρχιτεκτονική,

όχι μόνο στην εικόνα και τη λειτουργία της πόλης, αλλά και στους μηχανισμούς που μπορούν

να καταστήσουν περισσότερο βιώσιμες και ελκυστικότερες τις γειτονιές.

Ο Πρόεδρος του «Συλλόγου των Αθηναίων» και Επίτιμος Διδάκτορας του ΠΑΔΑ, κ. Ελευθέριος

Γ. Σκιαδάς, αναφέρθηκε εν ολίγοις τόσο στην ιστορία του θεσμού των λαϊκών Αγορών

επισημαίνοντας ότι πρόκειται περί φιλελεύθερου θεσμού, ο οποίος γεννήθηκε σε περίοδο

οικονομικής κρίσης επί Ελ. Βενιζέλου και προκειμένου να χτυπηθούν τα κυκλώματα των

μεσαζόντων. Αφού επεσήμανε την ελληνικότητα της λέξεως Αγορά παρουσίασε και τη

διαδρομή στον χρόνο των πάγκων των λαϊκών αγορών, εστιάζοντας στην άγνωστη

πληροφορία ότι οι πρώτοι πάγκοι σχεδιάστηκαν και κατασκευάστηκαν από τη Διοίκηση

Πρωτευούσης το 1937. Εν τέλει, ο θεσμός, παρά τα προβλήματα που αντιμετώπισε κατά
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καιρούς, αγκαλιάστηκε από το κοινό, δημιούργησε ιδιαίτερη κουλτούρα που συνδυάζεται με τον
ανοιχτό καιρό, τη μεσογειακή διάθεση και την ανάγκη επικοινωνίας μεταξύ των ανθρώπων˙γι’
αυτό εξ’ άλλου είναι άφθονοι οι καλλιτέχνες που φρόντισαν να απαθανατίσουν κατά καιρούς με
το χρωστήρα τους σκηνές από τις λαϊκές αγορές. Επομένως, εμφανίζεται ως αυτονόητη η
ανάγκη να μεριμνήσουμε για την καλή εικόνα τους, όπως πρέπει να πράξουμε για μακρά σειρά
λειτουργιών του Δημόσιου χώρου.
Την εκδήλωση χαιρέτησε, επίσης, ο κ. Ιωσήφ Αραμπατζής CEO της εταιρείας Επίκυκλος και
Μέλος της Κριτικής Επιτροπής του διαγωνισμού δηλώνοντας ενθουσιασμένος με τις
προσπάθειες των φοιτητών, στις οποίες διέκρινε πραγματικές προοπτικές υλοποίησης.
Την εκδήλωση τίμησαν με την παρουσία τους και συμμετείχαν στις βραβεύσεις των μελετητών
ο Βουλευτής κ. Νικήτας Κακλαμάνης, ο Πρόεδρος του Επαγγελματικού Επιμελητηρίου Αθηνών
κ. Ιωάννης Χατζηθεοδοσίου, ο Πρόεδρος του Περιφερειακού Συμβουλίου κ. Βασίλειος
Καπερνάρος, ο Προϊστάμενος του Τμήματος Οικονομικής Διαχείρισης Λαϊκών Αγορών της
Περιφέρειας Αττικής κ. Χάρης Πασβαντίδης, ο Πρόεδρος του Φορέα Λειτουργίας Λαϊκών
Αγορών Περιφέρειας Αττικής κ. Σταύρος Μελάς, ο Πρόεδρος του Γηροκομείου Αθηνών κ.
Σπύρος Χαμακιώτης κ.α..
Οι προσπάθειες και οι τελικές μελέτες που βραβεύτηκαν έχουν ως εξής:
ΒΡΑΒΕΙΑ: 3 Βραβεία: 2 Α’ βραβεία (ισόβαθμα) & 1 Γ’ Βραβείο
Α’ Βραβείο: IL CUBO MOBILE,  ΔΑΦΝΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΥΡΩΝ, ΦΡΑΤΖΙΑ ΡΑΦΑΗΛΙΑ
ΓΡΗΓΟΡΙΑ
Α’ Βραβείο:  WATERMELLON, ΡΟΥΣΗ ΛΑΡΙΣΣΑ, ΡΟΥΣΗΣ ΝΙΚΟΛΑΣ, ΓΑΖΗ ΔΗΜΗΤΡΑ,
ΖΗΝΩΝΟΣ ΕΠΙΦΑΝΙΑ
Γ’ Βραβείο: FOLD, ΝΕΡΑΤΖΟΠΟΥΛΟΥ ΑΡΓΥΡΩ, ΦΩΤΟΠΟΥΛΟΥ ΜΑΡΙΑΝΝΑ, ΨΙΜΟΥΛΗ
ΧΡΥΣΟΥΛΑ
ΕΠΑΙΝΟΙ (3 ισότιμοι) 
1) FLEXISTALL, ΣΕΛΙΩΤΗΣ ΣΠΥΡΟΣ, ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΣ, ΠΡΟΔΡΟΜΙΔΟΥ ΕΙΡΗΝΗ,
ΠΑΠΑΠΟΣΤΟΛΟΥ ΒΑΣΙΛΕΙΑ, ΠΑΓΩΝΗ ΓΕΩΡΓΙΑ ΑΝΝΑ
2) PUZZLE STAND, ΜΟΥΣΤΑΚΑ ΕΥΦΡΟΣΥΝΗ, ΔΩΡΟΘΕΑ ΜΠΑΞΕΒΑΝΗ, ΧΡΥΣΑ ΤΟΥΝΤΑ
3) MULTISUQARE, ΜΑΛΛΙΑΡΟΥ ΑΝΝΑ ΜΑΡΙΑ, ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΥ ΣΟΦΙΑ,
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ ΚΑΤΕΡΙΝΑ, ΣΥΓΓΕΛΑΚΗ ΤΑΤΙΑΝΑ
Η εκδήλωση ολοκληρώθηκε με την τιμητική βράβευση του κ. Δημήτρη Μουλιάτου, Προέδρου
της Παναττικής Ομοσπονδίας Πωλητών Λαϊκών Αγορών ( Π.Ο.Σ.Π.Λ.Α) με το Αργυρούν
Μετάλλιο του «Συλλόγου των Αθηναίων» για «την πολύχρονη επαγγελματική ενασχόλησή του
στις Αθηναϊκές Λαϊκές Αγορές, την ευσυνείδητη και εποικοδομητική συνδικαλιστική δράση του,
τη διαρκή αρωγή του στο «Κοινωνικό Παράρτημα» του «Συλλόγου των Αθηναίων» και την εν
γένει σεμνή παρουσία του στα δρώμενα της πρωτευούσης», σύμφωνα με την απόφαση του
Δ.Σ. του «Συλλόγου των Αθηναίων» την οποία ανέγνωσε ο Γενικός Γραμματέας κ. Εμμανουήλ
Καρανίκας. Το βραβείο παρέδωσε στον κ. Δ. Μουλιάτο ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής
Οικονομίας και Οικονομικών κ. Νίκος Παπαθανάσης.

https://www.esos.gr/arthra/90372/pada-se-synergasia-me-ton-syllogo-ton-athinaion-anabathmizei-tis-laikes-agores
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ΨΝΑ– ΔΕΥΤΕΡΗ ΕΥΚΑΙΡΙΑ: ΜΟΝΟΣ – ΜΑΖΙ
ΨΥΧΙΑΤΡΙΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΑΤΤΙΚΗΣ - ΔΑΦΝΙ

Μόνος

2ευκαιρία

Μαζί

Μήνας εξωστρέφειας και συμπεριλήψης

ΕΙΚΑΣΤΙΚΗ ΕΚΘΕΣΗ - ΔΡΑΣΕΙΣ
3 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ - 3 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2024

κάθεΠΕ& ΠΑ 15.00- 20.00, ΣΑ & ΚΥ 12.00 - 20.00

«ΜΠΟΔΟΣΑΚΕΙΟ" ΚΤΗΡΙΟ
ΛΕΩΦΟΡΟΣ ΑΘΗΝΩΝ 374 , ΧΑΪΔΑΡΙ

κρετ

Το Ψυχιατρικό ΝοσοκομείοΑττικής -Δαφνίσε

συνεργασίαμετο ΠανεπιστήμιοΔυτικήςΑττικής

διοργανώνουνμια εικαστική έκθεση στο «Μπο-

δοσάκειο» Κτήριο του ΨΝΑ Δαφνί , από τις 30-

κτωβρίου έως τις 3 Νοεμβρίου 2024, μεγενικό

τίτλο «Δεύτερη ευκαιρία» και ειδικές θεματικές

«Μόνος - Μαζί» . Η έκθεσηθα επιχειρήσει να

δημιουργήσει γόνιμεςγεφυρώσεις μεταξύ της

σύγχρονης τέχνης και τωνδομώνπουδιαχειρί

ζονται ψυχικές παθήσεις. Στηνέκθεση «Δεύτερη

Ευκαιρία: Μόνος– Μαζί» , υπό τηνκαλλιτεχνική

επιμέλεια του Παναγιώτη Πάγκαλου, σεμια ιδέα

και συντονισμότου Κωνσταντίνου Κανταρτζή,

οργάνωση και εποπτείατης Βασιλικής Γιαννού

λη, έχουν προσκληθείνα συμμετάσχουνορι

σμένοι απότους σημαντικότερους Έλληνες εικαστικούς, καθώς καινέοι καλλιτέχνες.

Περισσότερες πληροφορίες: www.psyhat.gr.
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Με ισχυρούς συμβολισμούς
η εικαστική έκθεση «Δεύτερη Ευκαιρία»
Την έκθεση, που λειτουργεί με αφορμή τα 100 χρόνια του ΨΝΑ Δαφνί,
επισκέφτηκε ο ΓΓτης ΚΕ του ΚΚΕ, Δημήτρης Κουτσούμπας

M
ια ιδιαίτερη εικαστική έκθεση , που
λειτουργεί στο Μποδοσάκειο Κτίριο
του ΨΝΑ Δαφνί, με τίτλο «Δεύτερη
Ευκαιρία» , επισκέφτηκε το απόγευ

μα της Παρασκευής ο ΓΓ της ΚΕ του ΚΚΕ,

Δημήτρης Κουτσούμπας. Αφορμή για τη
συγκεκριμένη έκθεση αποτελεί η συμπλή-

ρωση 100χρόνων από την ίδρυση του ΨΝΑ

Δαφνί και διεξάγεται σε συνεργασία με το
Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής. Η σύλληψη
της έκθεσης ανήκει στον Κωνσταντίνο Κα-

ταρτζή , ενώ η καλλιτεχνική επιμέλεια και ο

σχεδιασμός στον Παναγιώτη Πάγκαλο, ο οπ

ποίος καλωσόρισε τον ΓΓ της ΚΕ του ΚΚΕ
στον χώρο και τον ξενάγησε. Ο Δημήτρης
Κουτσούμπας περιηγήθηκε στα έργα που
εκθέτουν περισσότεροι από 90 δημιουρ-
γοί και εικαστικοί στον χώρο του Μποδοσάκειου .

Σε μια περίοδο που το κράτος και η κυβέρνηση
διαλύουνό,τι απέμεινε από τις δημόσιες υπηρεσίες
Ψυχικής Υγείας , η συγκεκριμένη έκθεση αφυπνί
ζει, μέσω της τέχνης των εικαστικών, όσον αφορά
την επιτακτική ανάγκη ενίσχυσης των δομών που

διαχειρίζονται τις ψυχικές ασθένειες , τον ανθρώ-

πινο πόνο , ολόπλευρης στήριξης των θεραπευό-
μενων όπως αντιστοιχεί στον 21ο αιώνα.

Με το τέλος της ξενάγησης ο Δημήτρης Κου-
τσούμπας σε δήλωσή του ανέφερε:

«Η έκθεση με αφορμή τα 100 χρόνια του Ψυ-
χιατρικού Νοσοκομείου Αττικής επιβεβαιώνει ότ
τι τα ζητήματα της Ψυχικής Υγείας μάς αφορούν

όλους. Αφορούν όλο τον ελληνικό λαό , αφο-
ρούν τη νεολαία μας.

Φέτος το καλοκαίρι, μέσα στο καλοκαίρι ,

δώσαμε έναν πολύ μεγάλο αγώνα, έναν αγώ

να ενάντια στους κυβερνητικούς σχεδιασμούς
για τα θέματα της Ψυχικής Υγείας και της Αν

πεξάρτησης , των προγραμμάτων απεξάρτησης
που ουσιαστικά ταδιαλύει . Συνεχίζουμε αυτόν
τον αγώνα για να μην εφαρμοστούν τα αντιλα-
ϊκά μέτρα στη ζωή . Οση καταστολή κι αν χρη-
σιμοποιήσουν οι κυβερνώντες, το κράτος ενά-
ντια στους εργαζόμενους , ενάντια στις απερ-
γιακές κινητοποιήσεις τους που υπερασπίζο-
νται το δικαίωμαγια τη δημόσια Ψυχική Υγεία ,

για τις δημόσιες δομές της ΨυχικήςΥγείας, θα
πάρουν την απάντησή τους, δεν θα τους πε-
ράσει . Αυτοί μόνοι τους οι κυβερνώντες και οι

υπόλοιποι και εμείς όλοι μας , μαζί σε αυτόν τον α-
γώνα να δώσουμε την απάντηση που τους πρέπει».

Στη συνέχεια οΔ . Κουτσούμπας συνομίλησε με
εργαζόμενους που επίσης επισκέφτηκαν και ξε-
ναγήθηκαν στην έκθεση . Στην έκθεση παρευρέ
θηκε και ο Μιχάλης Σελέκος, δήμαρχος Χαϊδαρί-
ου με τη «Λαϊκή Συσπείρωση».

http://www.innews.gr
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Έρευνα του ΠΑΔΑ για τον καρκίνο του μαστού: Συμμετείχαν 500 γυναίκες και οι μισές

εντόπισαν ευρήματα στον προληπτικό έλεγχο

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Η έρευνα «Το ταξίδι των ασθενών με καρκίνο του μαστού στην Ελλάδα: 10 χρόνια μετά», που

διεξήχθη από το Εργαστήριο Αξιολόγησης Τεχνολογιών Υγείας του Πανεπιστημίου Δυτικής

Αττικής και τον Πανελλήνιο Σύλλογο Γυναικών με Καρκίνο Μαστού «Άλμα Ζωής» διερεύνησε

τα ζητήματα της πρόσβασης των ασθενών με καρκίνο του μαστού σε φροντίδα υγείας στη

χώρα μας.

Τα αποτελέσματα της ανέδειξαν σημαντικές πτυχές του φορτίου της νόσου όπως η επίδραση

στη ζωή των ασθενών και η υψηλή ιδιωτική δαπάνη. Κάποια από τα στοιχεία έδειξαν ότι το

50,4% των γυναικών αντιμετωπίζουν τουλάχιστον ένα εμπόδιο στην πρόσβαση σε γιατρό πριν

από τη διάγνωσή τους, ενώ το 23,2% αναφέρουν καθυστέρηση στην λήψη έγκαιρης φροντίδας.
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Το Τμήμα Νοσηλευτικής του ΠΑΔΑ συμμετείχε στον 4ο HEALTH RUN 2024

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Τμήμα Νοσηλευτικής, της Σχολής Επιστημών Υγείας και Πρόνοιας του Πανεπιστημίου
Δυτικής Αττικής συμμετείχε για πρώτη φορά στη συνδιοργάνωση του φιλανθρωπικού αγώνα
δρόμου ενάντια στον Παιδικό Καρκίνο -4ο HEALTH RUN 2024, που διοργάνωσε η «Ελληνική
Λεμφολογική Εταιρεία», στο Ολυμπιακό Αθλητικό Κέντρο Αθηνών «Σπύρος Λούης»
(Ο.Α.Κ.Α.). 
Συνδιοργανωτής ήταν, επίσης, ο «Ιατρικός Σύλλογος-100 Χρόνια (1924-2024) και η δράση είχε
την αιγίδα της Περιφέρειας Αττικής, του Ιατρικού Συλλόγου Αθηνών, του Δήμου Παλαιού
Φαλήρου και του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας.
Η Πρόεδρος του Τμήματος Νοσηλευτικής του ΠΑΔΑ, Καθηγήτρια Μάρθα
Κελέση-Σταυροπούλου σημείωσε ότι σκοπός της συμμετοχής Καθηγητών και φοιτητών του
ΠΑΔΑ στον φιλανθρωπικό αγώνα δρόμου, ήταν να εμψυχώσει τα παιδιά και τις οικογένειές
τους στον μεγάλο αγώνα τους ενάντια στον Παιδικό Καρκίνο, να μεταδώσει το μήνυμα ότι
μπορούμε όλοι μαζί να τα καταφέρουμε και να βγουν νικητές οι μικροί ήρωες. 
Στο πλαίσιο της ανθρωπιστικής και κοινωνικής αποστολής του, το Τμήμα Νοσηλευτικής του
ΠΑΔΑ, επεσήμανε η κ. Κελέση, στηρίζει τέτοιου είδους δράσεις που έχουν σκοπό να
συνδράμουν τους ασθενείς και τις οικογένειές τους και να ευαισθητοποιήσει το κοινό αλλά
κυρίως τους αρμόδιους φορείς για την ενδεδειγμένη αντιμετώπιση αυτών των σοβαρών
θεμάτων υγείας.
Διοργανωτές και δρομείς συμμετείχαν με το σύνθημα «Δίνουμε ΠΙΣΤΗ - Δίνουμε ΖΩΗ στον
αγώνα των Παιδιών!» , θέλοντας να εμφυσήσουν σε όλους την πίστη για μία μόνιμη θεραπεία
που οδηγεί σε έναν κόσμο όπου κανένα παιδί δεν θα φοβάται πια!
Μέρος των εσόδων της εκδήλωσης διατέθηκε στον Σύλλογο Γονέων και Κηδεμόνων Παιδιών
με Νεοπλασματικές Παθήσεις «Η Πίστη».
Σημειώνεται ότι Πρόεδρος της Οργανωτικής Επιτροπής του αγώνα, ήταν ο κ. Ευάγγελος
Δημακάκος, Παθολόγος-Αγγειολόγος, MD, PhD, EDA/VM, MLD/CDT(P).
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Έρευνα του ΠΑΔΑ για τον καρκίνο του μαστού: Συμμετείχαν 500 γυναίκες και οι μισές

εντόπισαν ευρήματα στον προληπτικό έλεγχο

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Η έρευνα «Το ταξίδι των ασθενών με καρκίνο του μαστού στην Ελλάδα: 10 χρόνια μετά», που

διεξήχθη από το Εργαστήριο Αξιολόγησης Τεχνολογιών Υγείας του Πανεπιστημίου Δυτικής

Αττικής και τον Πανελλήνιο Σύλλογο Γυναικών με Καρκίνο Μαστού «Άλμα Ζωής» διερεύνησε

τα ζητήματα της πρόσβασης των ασθενών με καρκίνο του μαστού σε φροντίδα υγείας στη

χώρα μας.

Τα αποτελέσματα της ανέδειξαν σημαντικές πτυχές του φορτίου της νόσου όπως η επίδραση

στη ζωή των ασθενών και η υψηλή ιδιωτική δαπάνη. Κάποια από τα στοιχεία έδειξαν ότι το

50,4% των γυναικών αντιμετωπίζουν τουλάχιστον ένα εμπόδιο στην πρόσβαση σε γιατρό πριν

από τη διάγνωσή τους, ενώ το 23,2% αναφέρουν καθυστέρηση στην λήψη έγκαιρης φροντίδας.
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Έρευνα του ΠΑΔΑ για τον καρκίνο του μαστού: Συμμετείχαν 500 γυναίκες και οι μισές

εντόπισαν ευρήματα στον προληπτικό έλεγχο

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Η έρευνα «Το ταξίδι των ασθενών με καρκίνο του μαστού στην Ελλάδα: 10 χρόνια μετά», που

διεξήχθη από το Εργαστήριο Αξιολόγησης Τεχνολογιών Υγείας του Πανεπιστημίου Δυτικής

Αττικής και τον Πανελλήνιο Σύλλογο Γυναικών με Καρκίνο Μαστού «Άλμα Ζωής» διερεύνησε

τα ζητήματα της πρόσβασης των ασθενών με καρκίνο του μαστού σε φροντίδα υγείας στη

χώρα μας.

Τα αποτελέσματα της ανέδειξαν σημαντικές πτυχές του φορτίου της νόσου όπως η επίδραση

στη ζωή των ασθενών και η υψηλή ιδιωτική δαπάνη. Κάποια από τα στοιχεία έδειξαν ότι το

50,4% των γυναικών αντιμετωπίζουν τουλάχιστον ένα εμπόδιο στην πρόσβαση σε γιατρό πριν

από τη διάγνωσή τους, ενώ το 23,2% αναφέρουν καθυστέρηση στην λήψη έγκαιρης φροντίδας.
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ΠΑΔΑ/Έρευνα για τον καρκίνο του μαστού: Συμμετείχαν 500 γυναίκες και οι μισές

εντόπισαν ευρήματα στον προληπτικό έλεγχο

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
ΠΑΔΑ: Η έρευνα «Το ταξίδι των ασθενών με καρκίνο του μαστού στην Ελλάδα: 10 χρόνια
μετά», που διεξήχθη από το Εργαστήριο Αξιολόγησης Τεχνολογιών Υγείας του Πανεπιστημίου
Δυτικής Αττικής και τον Πανελλήνιο Σύλλογο Γυναικών με Καρκίνο Μαστού «Άλμα Ζωής»
διερεύνησε τα ζητήματα της πρόσβασης των ασθενών με καρκίνο του μαστού σε φροντίδα
υγείας στη χώρα μας.
Τα αποτελέσματα της ανέδειξαν σημαντικές πτυχές του φορτίου της νόσου όπως η επίδραση
στη ζωή των ασθενών και η υψηλή ιδιωτική δαπάνη. Κάποια από τα στοιχεία έδειξαν ότι το
50,4% των γυναικών αντιμετωπίζουν τουλάχιστον ένα εμπόδιο στην πρόσβαση σε γιατρό πριν
από τη διάγνωσή τους, ενώ το 23,2% αναφέρουν καθυστέρηση στην λήψη έγκαιρης φροντίδας.
Ενημερωτική δράση για το Εθνικό Πρόγραμμα Πρόληψης για τον Καρκίνο του Μαστού «Φώφη
Γεννηματά» θα πραγματοποιηθεί στις 24 και 25 Οκτωβρίου 2024, με στόχο την
ευαισθητοποίηση των γυναικών. Άλλωστε, ο Οκτώβριος είναι ο μήνας πρόληψης και
ενημέρωσης για τον καρκίνο του μαστού.
Σύμφωνα με το Εθνικό Πρόγραμμα Πρόληψης για τον Καρκίνο του Μαστού «Φώφη
Γεννηματά», υπολογίζεται ότι περίπου 1 στις 9 γυναίκες θα ασθενήσουν από Καρκίνο του
Μαστού σε κάποια φάση της ζωής τους. Ο Καρκίνος του Μαστού αποτελεί την πρώτη αιτία
θανάτου από καρκίνο στις γυναίκες και είναι ο πιο συχνά διαγνωσμένος καρκίνος στις χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Στη χώρα μας είναι η συχνότερη κακοήθεια που εμφανίζεται στις
γυναίκες, με τον αριθμό των νέων περιστατικών κάθε χρόνο να υπολογίζεται στα 7.500κάθε
χρόνο.
Καρκίνος του Μαστού: Δωρεάν ψηφιακή μαστογραφία με το πρόγραμμα «Φώφη Γεννηματά»
Στην Ελλάδα υλοποιείται το Πρόγραμμα Πρόληψης για τον Καρκίνο του Μαστού «ΦΩΦΗ
ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ», στο οποίο περιλαμβάνεται η δωρεάν διενέργεια ψηφιακής μαστογραφίας,
καθώς και κλινικής εξέτασης και υπερηχογραφήματος (σε περίπτωση ευρήματος ή σε ανάγκη
περαιτέρω διερεύνησης), δίνοντας την ευκαιρία στις γυναίκες να θωρακίσουν την υγεία τους.
Το συγκεκριμένο Πρόγραμμα απευθύνεται σε γυναίκες ηλικίας 45 έως 74 ετών και είναι το
πρώτο ολοκληρωμένο Εθνικό Πρόγραμμα που υλοποιείται στη χώρα μας, για την Πρόληψη.
Στο πλαίσιο της Πανελλαδικής Εκστρατείας από τους αρμόδιους φορείς υγείας για την
επικοινωνία του Εθνικού Προγράμματος Πρόληψης για τον Καρκίνο του Μαστού «ΦΩΦΗ
ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ»στον κοινό στόχο, η Διεύθυνση Δημόσιας Υγείας της 1η ΥΠΕ Αττικής σε
συνεργασία με το Δίκτυο Μαιών, θα διεξάγει Ενημερωτική Δράση, στις 24 και 25 Οκτωβρίου
2024,από τις 10:00 π.μ. έως 18:00 μ.μ.
 
ΡΟΗ ΕΙΔΗΣΕΩΝ
Ολες οι Ειδήσεις
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Έρευνα του ΠΑΔΑ για τον καρκίνο του μαστού: Συμμετείχαν 500 γυναίκες και οι μισές

εντόπισαν ευρήματα στον προληπτικό έλεγχο

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Η έρευνα «Το ταξίδι των ασθενών με καρκίνο του μαστού στην Ελλάδα: 10 χρόνια μετά», που

διεξήχθη από το Εργαστήριο Αξιολόγησης Τεχνολογιών Υγείας του Πανεπιστημίου Δυτικής

Αττικής και τον Πανελλήνιο Σύλλογο Γυναικών με Καρκίνο Μαστού «Άλμα Ζωής» διερεύνησε

τα ζητήματα της πρόσβασης των ασθενών με καρκίνο του μαστού σε φροντίδα υγείας στη

χώρα μας.

Τα αποτελέσματα της ανέδειξαν σημαντικές πτυχές του φορτίου της νόσου όπως η επίδραση

στη ζωή των ασθενών και η υψηλή ιδιωτική δαπάνη. Κάποια από τα στοιχεία έδειξαν ότι το

50,4% των γυναικών αντιμετωπίζουν τουλάχιστον ένα εμπόδιο στην πρόσβαση σε γιατρό πριν

από τη διάγνωσή τους, ενώ το 23,2% αναφέρουν καθυστέρηση στην λήψη έγκαιρης φροντίδας.

Ρεπορτάζ: Ειρήνη Κυρίτση

www.ertnews.gr
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Έρευνα του ΠΑΔΑ για τον καρκίνο του μαστού: Από τις 500 συμμετέχουσες, οι μισές

εντόπισαν ευρήματα στον προληπτικό έλεγχο

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Το 50,4% των γυναικών αντιμετωπίζουν τουλάχιστον ένα εμπόδιο στην πρόσβαση σε γιατρό

πριν από τη διάγνωσή τους - Το 23,2% αναφέρουν καθυστέρηση στην λήψη έγκαιρης

φροντίδας

Η έρευνα «Το ταξίδι των ασθενών με καρκίνο του μαστού στην Ελλάδα: 10 χρόνια μετά», που

διεξήχθη από το Εργαστήριο Αξιολόγησης Τεχνολογιών Υγείας του Πανεπιστημίου Δυτικής

Αττικής και τον Πανελλήνιο Σύλλογο Γυναικών με Καρκίνο Μαστού «Άλμα Ζωής» διερεύνησε

τα ζητήματα της πρόσβασης των ασθενών με καρκίνο του μαστού σε φροντίδα υγείας στη

χώρα μας.

Τα αποτελέσματα της ανέδειξαν σημαντικές πτυχές του φορτίου της νόσου όπως η επίδραση

στη ζωή των ασθενών και η υψηλή ιδιωτική δαπάνη. Κάποια από τα στοιχεία έδειξαν ότι το

50,4% των γυναικών αντιμετωπίζουν τουλάχιστον ένα εμπόδιο στην πρόσβαση σε γιατρό πριν

από τη διάγνωσή τους, ενώ το 23,2% αναφέρουν καθυστέρηση στην λήψη έγκαιρης φροντίδας.
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Έρευνα του ΠΑΔΑ για τον καρκίνο του μαστού: Συμμετείχαν 500 γυναίκες και οι μισές

εντόπισαν ευρήματα στον προληπτικό έλεγχο

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Η έρευνα «Το ταξίδι των ασθενών με καρκίνο του μαστού στην Ελλάδα: 10 χρόνια μετά», που

διεξήχθη από το Εργαστήριο Αξιολόγησης Τεχνολογιών Υγείας του Πανεπιστημίου Δυτικής

Αττικής και τον Πανελλήνιο Σύλλογο Γυναικών με Καρκίνο Μαστού «Άλμα Ζωής» διερεύνησε

τα ζητήματα της πρόσβασης των ασθενών με καρκίνο του μαστού σε φροντίδα υγείας στη

χώρα μας.

Τα αποτελέσματα της ανέδειξαν σημαντικές πτυχές του φορτίου της νόσου όπως η επίδραση

στη ζωή των ασθενών και η υψηλή ιδιωτική δαπάνη. Κάποια από τα στοιχεία έδειξαν ότι το

50,4% των γυναικών αντιμετωπίζουν τουλάχιστον ένα εμπόδιο στην πρόσβαση σε γιατρό πριν

από τη διάγνωσή τους, ενώ το 23,2% αναφέρουν καθυστέρηση στην λήψη έγκαιρης φροντίδας.

Ρεπορτάζ: Ειρήνη Κυρίτση
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WineManTour: Μια συμμαχία για τον οινοτουρισμό στην Κρήτη

Διοποιήθηκαν στο

σημαντικές εκδηλώσεις πραγμα-

τοποιήθηκαν στο πλαίσιο του Έργου

«WineManTour» την Τρίτη 17 και την Πέμπτη 19

Σεπτεμβρίου 2024 στο Τμήμα Διοίκησης Επιχει

ρήσεων και Τουρισμού του Ελληνικού Μεσογεια-

κού Πανεπιστημίου .

Το Έργο «Wine ManTour» βασίζεται στη σύμπρα

ξη κύριων και συνδεδεμένων εταίρων του αμπε-

λοοινικού κλάδου και του οινοτουρισμού και

χρηματοδοτείται από τη Γερμανική Υπηρεσία

Ακαδημαϊκών Ανταλλαγών «Πανεπιστημιακές

Συνεργασίες με την Ελλάδα» (DAAD 2023-2025).

Οι στόχοι της Συμμαχίας «WineManTour» επι-

κεντρώνονται στην υποστήριξη της εφαρμο

σμένης έρευνας με τη σύμπραξη όλων των εταίρων,

καθώς και στη δημιουργία ενός διεθνούς και διεπι-

στημονικού μεταπτυχιακού προγράμματος στον του

μέα του οινοτουρισμού και του οινικού management .

Εκτός από τα μέλη της ακαδημαϊκής ομάδας του Έρ-

γου, στην πρώτη συνάντηση

(17/09) συμμετείχαν μέλη του Δικτύου Οινοποιών

Κρήτης, ενώ στη δεύτερη ( 19/09) παραβρέθηκαν και

εκπρόσωποι της Τοπικής Αυτοδιοίκησης και των Ανα-

πτυξιακών Φορέων της Κρήτης.

Ο Πρόεδρος του Τμήματος Διοίκησης Επιχειρήσεων

και Τουρισμού Μάρκος Κουργιαντάκης και ο Κοσμή-

τορας της Σχολής Διοίκησης και Οικονομίας

του Ελληνικού Μεσογειακού Πανεπιστημίου

Αλέξανδρος Αποστολάκης καλωσόρισαν

τους εταίρους του WineManTour, καθώς και

τους προσκεκλημένους εκπροσώπους των

φορέων.

Ακολούθησε μια σειρά από εισηγήσεις από

τους εταίρους του Έργου:

- Η Δρ Έβελυν Δήμκου, Συντονίστρια του Έρ-

γου από το Πανεπιστήμιο του Geisenheim

παρουσίασε το ιστορικό της δημιουργίας

της συμμαχίας, καθώς και τους στόχους του

WineManTour.

- Η Δρ Στέλλα Κλάδου, Επίκουρη Καθηγήτρια του

Τμήματος Διοίκησης Επιχειρήσεων και Τουρισμού

του ΕΛΜΕΠΑ αναφέρθηκε στις δράσεις που έχουν

αναληφθεί μέχρι σήμερα αναφορικά με τον σχεδι

ασμό του Μεταπτυχιακού Προγράμματος.

- Η Δρ Μαρία Αλεμπάκη , Εντεταλμένη Ερευνήτρια

στο Ινστιτούτο Αγροτικής Οικονομίας και Κοινωνι-

ολογίας ΕΛΓΟ- ΔΗΜΗΤΡΑ ανέλυσε τα οφέλη των

παραπάνω δράσεων για τους εμπλεκόμενους φο-

ρείς και την Κρήτη ως οινοτουριστικό προορισμό,

παρουσιάζοντας πρόσφατα ερευνητικά αποτελέ-

σματα της Ομάδας Έργου.

- Ο Καθηγητής Ηλίας Κόρκας , Πρόεδρος του Τμή

ματος Οινολογίας και Ποτών στο Πανεπιστήμιο

Δυτικής Αττικής ανέλυσετους τρόπουςγια τη διασφά

λιση της βιωσιμότητας της συμμαχίας WineManTour.

- Ο Νίκος Μηλιαράκης, Πρόεδρος του Wines of Crete

εξέφρασε τη διάθεση των μελών του Δικτύου να στη

ρίξουν το Έργο, τονίζονταςτην ανάγκη για περαιτέρω

ενίσχυση των συνεργειών και ολιστική προσέγγιση

του οινοτουρισμού .

Στις ανοιχτές συζητήσεις που ακολούθησαν υπό τον

συντονισμό των Δρων Μαρίας Αλεμπάκη και Στέλ-

λας Κλάδου , οι εκπρόσωποι της Περιφέρειας Κρήτης,

των Δήμων Ηρακλείου, Μαλεβιζίου και Χερσονήσου,

του Δικτύου Οινοποιών Κρήτης, του Επιμελητηρίου

Ηρακλείου, του Παγκρήτιου Συλλόγου Διευθυντών

Ξενοδοχείων και της Ένωσης Ξενοδόχων Ηρακλείου

εξέφρασαν τη διάθεση να στηρίξουν τη συμμαχία

WineManTour και διατύπωσαν συγκεκριμένες προ-

τάσειςγια τη διασφάλιση της ομαλής λειτουργίας του

Μεταπτυχιακού Προγράμματος .

http://www.innews.gr
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Αμελεί τον σταθερό

έλεγχο για καρκίνο

του μαστού το 52%

των Ελληνίδων

Π ερισσότερες από τις μισές

γυναίκες (52%) στη χώρα μας

δεν έχουνσταθερή παρακολούθη-

ση από γιατρό για έλεγχο μαστού.

Την ίδια ώρα, το 50,5% τωνγυναι-
κών εντόπισε το πρόβλημα κατά

τον προληπτικό έλεγχο μαστού

μέσω μαστογραφίας, υπερήχου

ή κλινικού ελέγχου . Σε ποσοστό

81,2% οι γυναίκες με ύποπτο εύ-
ρημα είχανγρήγορα αντανακλαστι

κά, καθώςδήλωσαν πως ενήργη
σαν όσο πιο σύντομα χρειαζόταν.

Ωστόσο , όταν αναζήτησαν Φροντί

δα Υγείας ανέφεραν προβλήματα

στην πρόσβαση , συγκεκριμένα με
τη λίστα αναμονήςγια ιατρικό ρα-
ντεβού (29,7%) , την έλλειψη σχετι

κής ιατρικής ειδικότηταςστον τόπο

διαμονής τους ( 19,0%) , αλλά και τη

μεγάλη απόσταση του ιατρείου/νο-

σοκομείου/Κέντρου Υγείας από τον

τόπο κατοικίαςτους (23%) .

Αυτά τα ευρήματα προκύπτουν
από την έρευνα «Το ταξίδι των
ασθενών με καρκίνο του μαστού

στην Ελλάδα: 10 χρόνια μετά» , στην

οποία συμμετείχαν 552 γυναίκες
που είχαν νοσήσει από πρώιμο ή

και τοπικά προχωρημένο καρκίνο
του μαστού κατά το χρονικό διά-

στημα από την 1η Ιανουαρίου του

2019 έως την 30ή Ιουνίου του 2023

και των οποίων η διάγνωση και οι

θεραπείες είχανγίνει στην Ελλάδα .

Η έρευνα διενεργήθηκε σε συνερ-
γασία με τον Πανελλήνιο Σύλλογο

Ασθενών με Καρκίνο του Μαστού

«Άλμα Ζωής» , με επιστημονικά
υπεύθυνο τον κ . Κώστα Αθανασά-

κη , επίκουρο καθηγητή του Τμή

ματος Πολιτικών ΔημόσιαςΥγείας

του Πανεπιστημίου ΔυτικήςΑτι-
κής (ΠΑΔΑ) .
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ΠΑΔΑ: Το Τμήμα Νοσηλευτικής συμμετείχε στον 4ο HEALTH RUN 2024

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Διοργανωτές και δρομείς συμμετείχαν με το σύνθημα «Δίνουμε ΠΙΣΤΗ - Δίνουμε ΖΩΗ στον

αγώνα των Παιδιών!»

Ακολουθήστε το Alfavita στo Google News

https://www.alfavita.gr/ekpaideysi/460484_pada-tmima-nosileytikis-symmeteihe-ston-4o-health-run-2024
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LIFO

Ο παιδικός καρκίνος είναι μια πολύ

δύσκολη δοκιμασία για την οικογένεια .

Όμως καμιά οικογένεια δεν είναι μόνη γιατί
έχει συμπαραστάτη εδώ και 42 χρόνια

τη «Φλόγα» , ενώ το ιατρικό οπλοστάσιο

διευρύνεται με πρωτοποριακές θεραπείες που

εφαρμόζονται στα ελληνικά νοσοκομεία και
η χώρα αποκτά περισσότερους δότες μυελού

των οστών.

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ ΣΤΗΝ ΑΛΕΞΙΑ ΣΒΩΛΟΥ

THE

HEALTHB
BOOK

– Σαράντα δύο χρόνια «Φλόγα» . Πώςείναι αυτή η διαδρομή ; Διηγηθεί-
τε μας κάποιεςστιγμές που χαράχτηκανγια πάντα στην καρδιά σας .

Όλες οι ιστορίες των παιδιών μας είναι συγκλονιστικές . Η διάρκεια της

θεραπείας είναι από τη φύση της ακραία και συγκλονιστική . Παιδί και

γονιός ισορροπούν σε ένα σχοινί στην άκρη της γης. Πάντα βρίσκεται η

δύναμη που χρειάζεται , γιατί ο άνθρωπος τελικά όλα τα αντέχει . Σαράντα

δύο ολόκληρα χρόνια δράσης, γεμάτα αγώνες, νίκες , εμπόδια , απώλειες ,

επιτυχίες, απογοητεύσεις, χαρές και λύπες, διαφορετικές ιστορίες , με χι-

λιάδες παιδιά που πέρασαν το κατώφλι μας. Πώς να ξεχωρίσεις μια ιστορία

ανάμεσα σε τόσες μοναδικές και συγκλονιστικές ; Ο άνθρωπος δοκιμάζεται

στη «Φλόγα» γιατί καλείται να προστατέψει ό,τι πιο πολύτιμο έχει : τη ζωή

και την υγεία του παιδιού του. Ο καρκίνος στο παιδί είναι ένα συνταρα-

κτικό γεγονός που αλλάζει ριζικά την καθημερινότητα της οικογένειας . Οι

θεραπείες είναι χρονοβόρες και επίπονες και απαιτούν συνεχείς επισκέψεις

στο νοσοκομείο , με αποτέλεσμα το παιδί να αποκόπτεται από τις δραστηρι

ότητές του, οι γονείς να εγκαταλείπουν τη δουλειά τους και τα αδέλφια να

περνούν αρκετό χρόνο μόνα ή με άλλους συγγενείς . Σε αυτήν τη δύσκολη

κατάσταση η οικογένεια χρειάζεται στήριξη από το φιλικό , κοινωνικό αλλά

και σχολικό περιβάλλον . Πολλές φορές αρκεί απλώς να κρατάμε επαφή ,

να δείχνουμε διακριτικά το ενδιαφέρον μας και να βοηθάμε τα παιδιά να

επιστρέψουν ομαλά στο σχολείο .

– Ποιες ήταν οι μεγαλύτερες δυσκολίες που συναντήσατεστην πορεία;

Ξεπεράστηκαν όλες; Ποιες είναι οι σημαντικότερες προκλήσεις που

παραμένουν σήμερα;

Δυσκολίες αμέτρητες. Εμείς , απλοί καθημερινοί άνθρωποι , κληθήκαμε

κάποια στιγμή να διεκδικήσουμε την υγεία των παιδιών μας και τη θέση

τους στη κοινωνία . Ακόμα προσπαθούμε να πείσουμε ότι τα παιδιά μας

μπορούν να ιαθούν, φτάνει να έχουν τη σωστή θεραπεία . Δεν είναι δυνατό

να στείλουμε όλα τα παιδιά στην Ευρώπη για θεραπεία . Γι ' αυτό προσπα-

θούμε να φέρουμε την Ευρώπη στη χώρα μας , έτσι κάθε παιδί που νοσεί

από καρκίνο να έχει την ίδια φροντίδα που θα είχε σε κάθε άλλη προηγμένη

χώρα της Ευρώπης .

– Εθελοντές δότες μυελού των οστών. Ξεπεράσαμετους 250.000 δό-

τες , το λαμπρό παράδειγμα της Κύπρου, και τα τελευταία στατιστικά .

Τα τελευταία χρόνια , η εξέλιξη της ιατρικής, σε συνδυασμό με την τεχνολο-

γία , απλώνει μπροστά μας νέες ευκαιρίες ίασης . Η μεταμόσχευση μυελού

των οστών είναι μια δεύτερη ευκαιρία , όταν οι άλλες θεραπείες αποτυγχά-

νουν . Μια πόρτα ελπίδας που όμως , για να τη διαβεί κάποιος , χρειάζεται

συμβατό δότη . Η πιθανότητα να βρεθεί από την οικογένεια δεν ξεπερνά

το 25%. Η Κύπρος είναι η πρώτη χώρα στον κόσμο σε εγγεγραμμένους

εθελοντές δότες μυελού των οστών σε αναλογία πληθυσμού και έχει δώσει

στην Ελλάδα πάνω από 100 μοσχεύματα για ισάριθμες μεταμοσχεύσεις .

Στη χώρα μας έχουμε ακόμα αρκετό δρόμο να διανύσουμε . Η «Φλόγα» , σε

συνεργασία με το ΚΕΔΜΟΠ -Χάρισε ζωή , έχει τοποθετήσει σταθμούς για

ΓΕΦΥΡΕΣ

ΖΩΗΣ

Μαρία
ΤρυφωνίαA VOTA
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Η Φλόγα που
ζεσταίνει
τις καρδιές
των παιδιών

με καρκίνο
και των
οικογενειών
τους

Μαρία
Τρυφωνίδη
Πρόεδρος του Συλλόγου Γονέων Παιδιών

με Νεοπλασματική Ασθένεια « Φλόγα»

17
τη συλλογή δειγμάτων μυελού στο Πανεπιστήμιο Πατρών, τώρα είμαστε σε

διαδικασία τοποθέτησης στο Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής και ακολουθεί

το Πανεπιστήμιο Ιωαννίνων. Κάποιοι άνθρωποι ζουν γιατί κάποιοι άλλοι ,

σε ανύποπτο χρόνο, χώρο και χώρα έδωσαν δείγμα μυελού των οστών και

καταχωρήθηκαν στην παγκόσμια δεξαμενή. Κάποιοι από αυτούς είχαν την

τύχη να βρεθούν συμβατοί και να προσφέρουν ζωή .

– Πάμε στα στατιστικά του παιδικού καρκίνου . Πόσα περιστατικά περί-

που έχουμε ετησίως, ποια είναι τα συχνότερα ογκολογικά νοσήματα
και πόσα παιδιά γίνονται καλά;

> 300-350 περίπου παιδιά νοσούν κάθε χρόνο στην Ελλάδα.

> 1 παιδί κάθε 600 γεννήσεις θα αναπτύξει καρκίνο πριν από τα 20 του

χρόνια.

> 15.000 παιδιά και 20.000 έφηβοι 15-24 χρονών νοσούν κάθεχρόνο στην

Ευρώπη.

> 20 παιδιά και έφηβοι πεθαίνουν από καρκίνο κάθε μέρα στην Ευρώπη .

> Στην Ευρώπη υπάρχουν περίπου 500.000 άτομα που έχουν ιαθεί.

Τα 2/3 όσων έχουν ιαθεί αντιμετωπίζουν μακροπρόθεσμες παρενέργειες

από τις βαριές θεραπείες, που επηρεάζουν την καθημερινότητά τους.

> Ο καρκίνος της παιδικής και εφηβικής ηλικίας είναι μια σπάνια , απειλη

τική για τη ζωή ασθένεια . Ωστόσο , στη χώρα μας το 80% των παιδιών με

καρκίνο θεραπεύεται . Έχει δεκάδες διαφορετικές μορφές, διαφέρει από

τον καρκίνο των ενηλίκων, γι ' αυτό απαιτεί εξειδικευμένη θεραπεία και

αντιμετώπιση . Στον καρκίνο της παιδικής ηλικίας δεν υπάρχει πρόλη

ψη . Ωστόσο , η έγκαιρη διάγνωση και η ενδεδειγμένη ιατρική φροντίδα

οδηγούν σε ίαση τα περισσότερα παιδιά και εφήβους , γι ' αυτό είναι ση-

μαντικό να υπάρχει σωστή ενημέρωση .

– Υπάρχουν πιθανότητες υποτροπής σε μεγαλύτερη ηλικία και αν σε
κάποια ογκολογικάνοσήματα είναι υψηλότερες, ποια είναι αυτά ;

Η αλήθεια είναι ότι υπάρχει πιθανότητα δεύτερου καρκίνου . Η θεραπεία

στην οποία έχει υποβληθεί κάθε παιδί ή και κάθε ενήλικας δεν του εξα-

σφαλίζει ανοσία στο μέλλον.

-Οι ξενώνεςφιλοξενίας είναι ένα από τα μεγαλύτερα έργα της «Φλό

γας»γιατη διευκόλυνση τωνοικογενειώντων μικρών ασθενών. Πού

βρισκόμαστε σήμερα, τι δυναμικότητα έχετε σε φιλοξενία οικογε
νειών;

Η «Φλόγα» από το 2002 λειτουργεί σπίτια φιλοξενίας για τις οικογένειες

που έρχονται από την περιφέρεια και πρέπει να παραμείνουν στην Αθήνα

για να υποβληθούν τα παιδιά σε θεραπεία στα δύο παιδιατρικά ογκολογικά

τμήματα της Αθήνας που στεγάζονται στο κτίριο της ΕΛΠΙΔΑΣ. Σήμε-

ρα είμαστε σε θέση να φιλοξενούμε μέχρι 50 παιδιά με τους γονείς τους

εντελώς δωρεάν για όσο διάστημα οι γιατροί τους θεωρούν ότι πρέπει να

παραμείνουν στην Αθήνα. Οικογένειες από την Αλεξανδρούπολη μέχρι

την Κρήτη , την Ηγουμενίτσα και τη Ρόδο βρίσκουν καταφύγιο σε ένα

σπίτι ειδικά φτιαγμένο γι ' αυτούς από τους προηγούμενους γονείς για να

στεγάζει με αγάπη , κατανόηση και σεβασμό τον αγώνα τους .

– Ζούμε μια δεκαετία που οι νέες θεραπείες και οι βιοδείκτες έφεραν

την επανάσταση στον καρκίνο. Μιλήστε μας γι ' αυτές τις εξελίξεις
και για το σημαντικότατο έργο που γίνεται στην Ογκολογική Μονάδα
του Παίδων.

Είναι αλήθεια ότι τα τελευταία χρόνια η ιατρική , σε συνδυασμό με την
τεχνολογία , έχει επιτύχει σπουδαία αποτελέσματα στον πόλεμο κατά του

καρκίνου . Η «Φλόγα» βρίσκεται δίπλα στη δημόσια υγεία, δίπλα στον κάθε

γιατρό μας που αγωνίζεται για το καλό των παιδιών μας, ώστε να τους

προσφέρουμε όλα εκείνα τα εργαλεία που τους είναι απαραίτητα για να
κάνουν σωστά την αποστολή τους.

– Στις γονιδιακές κυτταρικές και car T θεραπείες το κόστος είναι υψηλό,

πολλές φορέςδυσθεώρητο. Μπορεί αυτόνα δημιουργήσει πρόβλημα;

Υπάρχει περίπτωση στην Ελλάδα να μην έχουν οι ασθενείς πρόσβαση,

καθώς οι δαπάνες υγείας βρίσκονται σε περιβάλλον κλειστού προϋ-

πολογισμού ;

Η αλήθεια είναι ότι δεν έχει υποπέσει στην αντίληψη μας κάποιο παιδί να

στερείται συγκεκριμένης νοσηλείας λόγω κόστους . Συνεχώς εφαρμόζονται

νέες θεραπείες , νέες προσεγγίσεις , νέες εφαρμογές , συνεχής εκσυγχρονι

σμός των διαγνωστικών και θεραπευτικών εξοπλισμών που με τεράστιο

ομολογουμένως οικονομικό κόστος βελτιώνουν συνεχώς τα ποσοστά ίασης .
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ΣΥΜΒΟΥΛΕΣ
ΓΙΑ ΤΗΝ ΥΓΕΙΑ

ΚΑΡΚΙΝΟΣ ΜΑΣΤΟΥ

Μία στις δύο γυναίκες που δια-

γνώστηκε με καρκίνο του μαστού
τη δεκαετία 2014-2024 δεν είχε
σταθερή ιατρική παρακολούθηση.

Παρά το γεγονός ότιυπάρχει κάποιο

σύμπτωμα , η κινητοποίηση προς
αναζήτηση φροντίδας καθυστερεί
τρεις μήνες . Παράλληλα , εμπόδιο
αποτελούν συχνά οι λίστες αναμο-
νής στα ραντεβού μεγιατρόγια την
πρώτη εξέταση που είναι συχνές
το 2024 .

Τα παραπάνω είναι ορισμένα από τα
στοιχεία της δεύτερης κατά σειράς
μελέτης που αφορά στον καρκίνο

του μαστού και πραγματοποίησαν
το Εργαστήριο Αξιολόγησης Τεχνο-
λογιώνΥγείας (LabHTA) τουΤμή
ματος Πολιτικών Δημόσιας Υγείας,

της Σχολής Δημόσιας Υγείας του
Πανεπιστημίου ΔυτικήςΑττικής και

ο Πανελλήνιος Σύλλογος Γυναικών

με Καρκίνο Μαστού «ΆλμαΖωής».

Η έρευνα , που έχει επιστημονικά
υπεύθυνο τον Επίκουρο Καθηγητή
του Τμήματος ΠολιτικώνΔημόσιας

Υγείας του Πανεπιστημίου Δυτικής
Αττικής, κ . Κώστα Αθανασάκη , εί-

ναι για το διάστημα 2014-2024 . Απο-

τελεί συνέχεια αντίστοιχης μελέτης
που πραγματοποιήθηκε το 2014 από

τον Τομέα Οικονομικών της Υγεί
ας της Εθνικής Σχολής Δημόσιας
Υγείας (ΕΣΔΥ) , μέσα από την οποία

αναδείχθηκαν σημαντικές πτυχές
του φορτίου της νόσου στην Ελλάδα

και διαμορφώθηκαν συγκεκριμένες
προτάσεις πολιτικής , με σκοπό τη
βελτίωση του «ταξιδιού» των γυναι-

κών με τον καρκίνο μαστού .

Στην έρευνα συμμετείχαν γυναίκες
που είχαν νοσήσει από πρώιμο ή
και τοπικά προχωρημένο καρκίνο
του μαστού το χρονικό διάστημα
από 1/1/2019 έως 30/6/2023, και
των οποίων η διάγνωση και οι θε
ραπείες είχαν γίνει στην Ελλάδα.

Η συλλογή των απαντήσεων πραγ-

ματοποιήθηκε μέσω ηλεκτρονικού
ερωτηματολογίου και διεξήχθη τον

Απρίλιο του 2024.

http://www.innews.gr
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Καρκίνος του Μαστού : Ένα ταξίδι γεμάτο
αγκάθια για τις ασθενείς
Οι τεράστιες δαπάνες και οι καθυστερήσεις αναδεικνύονται σε

επιστημονική έρευνα

HTA Pan

AP

Pick

Pach
TA

Pich

PHOS

Pich

"هتيس CHTA

Ηταξίδι το
xivo

راقلا
του

Ένα ταξίδι... με αγκάθια καλούνται να κάνουν

όσες ασθενείς νοσούν από καρκίνο του

μαστού στην Ελλάδα , το οποίο στιγματίζουν

οι καθυστερήσεις, η δυσκολία στην

πρόσβαση των υπηρεσιών υγείας αλλά

και τα υπέρογκα κόστη που καλούνται να

καταβάλουν. Αυτά είναι όσα προκύπτουν

από την έρευνα που πραγματοποίησαν το

Εργαστήριο Αξιολόγησης Τεχνολογιών

Υγείας (LabHTA) του Τμήματος Πολιτικών

Δημόσιας Υγείας, της Σχολής Δημόσιας Υγείας του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής και ο

Πανελλήνιος Σύλλογος Γυναικών με Καρκίνο Μαστού «Άλμα Ζωής» και με τίτλο : «Το ταξίδι

των ασθενών με καρκίνο του μαστού στην Ελλάδα: 10 χρόνια μετά».

Ειδικότερα , χωρίς σταθερή παρακολούθηση από γιατρό για τον έλεγχο του μαστού

φαίνεται πως ήταν περισσότερες από τις μισές ερωτώμενες ( 52% ) . Ωστόσο , όταν οι

γυναίκες αναζήτησαν φροντίδα υγείας ανέφεραν προβλήματα στην πρόσβαση και

συγκεκριμένα τη λίστα αναμονής για ιατρικό ραντεβού (29,7%) , την έλλειψη σχετικής

ειδικότητας στον τόπο διαμονής τους ( 19,0%) και τη μεγάλη απόσταση του ιατρείου/
νοσοκομείου/κέντρου υγείας από τον τόπο κατοικίας (23%) . Σε μεγαλύτερο ποσοστό οι

συμμετέχουσες απευθύνθηκαν επίσης στον ιδιωτικό τομέα για τη διενέργεια της βιοψίας,

με το 64,3% να δηλώνει πως πραγματοποίησε τη βιοψία σε ιδιωτικό νοσοκομείο/
διαγνωστικό κέντρο/ιατρείο, έναντι 35,5% σε δημόσιο νοσοκομείο . Οι συμμετέχουσες στην

έρευνα επισκέφθηκαν κατά μέσο όρο 2 γιατρούς ως την οριστικοποίηση της διάγνωσης.

Η δαπάνη για τη διάγνωση και τις θεραπείες καλύπτεται από την κοινωνική ασφάλιση

αλλά και τις ίδιες τις ασθενείς με ιδιωτικές πληρωμές , και συμπληρωματικά από την

ιδιωτική ασφάλιση. Οι ιδιωτικές αυτές πληρωμές ανέρχονται σε 4.673€ κατά μέσο όρο

για κάθε ασθενή . Το συγκεκριμένο ποσό φαίνεται να καλύπτεται κατά κύριο λόγο από

το ίδιο το νοικοκυριό (66,1 %) ή/και από αποταμιεύσεις (40,6% ) , ενώ σημαντικό ρόλο

φαίνεται πως παίζει και το ευρύτερο υποστηρικτικό δίκτυο (23,9% οι γονείς της ασθενούς ,

12,5% δανεισμός από φίλους και γνωστούς) .

Ο Επιστημονικά Υπεύθυνος της έρευνας είναι ο Κωνσταντίνος Αθανασάκης , Επίκουρος

Καθηγητής του Τμήματος Πολιτικών Δημόσιας Υγείας του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής.

Η έρευνα πραγματοποιήθηκε με την ευγενική χορηγία της εταιρείας AstraZeneca.

http://www.innews.gr


1. ΕΦΑΡΜΟΓΕΣ ΤΗΣ ΜΕΤΑΒΟΛΟΜΙΚΗΣ ΣΤΟ ΕΛΑΙΟΛΑΔΟ

Μέσο: . . . . . . . . .ΥΠΑΙΘΡΟΣ

Ημ. Έκδοσης: . . .25/10/2024 Ημ. Αποδελτίωσης: . . .25/10/2024

Σελίδα: . . . . . . . . 40

Innews AE - Αποδελτίωση Τύπου - http://www.innews.gr

Άρθρο

Εφαρμογές της μεταβολομικής στο ελαιόλαδο
Στήριξη του εμβληματικού προϊόντος ως « terroir» , σύστοιχο αντικείμενο του «branding» και της « βιωσιμότητας»

του Γεώργιου Ζακυνθινού,

καθηγητή Τεχνολογίας, Ασφάλειας

και Ανάπτυξης Λειτουργικών Τροφίμων

και Υγειοπροστατευτικών Προϊόντων

στη Δημόσια Υγεία, Πανεπιστήμιο

Δυτικής Αττικής

H
διερεύνηση της ανίχνευσης προέλευσης ,

της αναγνώρισης της ποικιλίας και των

μεθόδων επεξεργασίας, που είναι ζωτικής

σημασίας για την ενίσχυση της βρώσιμης

ποιότητας και της θρεπτικής αξίας, προκαλεί αυτ

ξανόμενη ανησυχία για τους καταναλωτές , τους

αγρότες και σε όλα τα ενδιαφερόμενα μέρη στην

τροφική αλυσίδα . Η ποιότητα και η επεξεργασία

των τροφίμων αποτελούν βασικούς πυλώνες για

τη σύγχρονη βιομηχανία τροφίμων . Οι παραγωγοί

ευθυγραμμίζουν τα προϊόντα τους με τις προτιμή-

σεις και τις επιθυμίες των καταναλωτών , οι οποίες

είναι καθοριστικές για να αγοράσουν ένα τρόφιμο .

Τις τελευταίες δεκαετίες , οι λειτουργικές ιδιότητες

και η προαγωγή της υγείας κέρδισαν τα φώτα της

δημοσιότητας στην ετικέτα των τροφίμων. Κατά συ-

νέπεια , η αύξηση της γνώσης σχετικά με τις πτυχές

που επηρεάζουν τη σύνθεση και την περιεκτικότητα

σε βιοδραστικές ενώσεις στα τρόφιμα έγινε πτυχή

μεγάλης σημασίας .

Η μεταβολομική αναφέρεται , κυρίως , στην ανί-

χνευση ή στην αναγνώριση μικρών μορίων κυττα-

ρικού μεταβολισμού σε συγκεκριμένο χρόνο ή κάτω

από συγκεκριμένες συνθήκες . Αυτά τα μικρά μόρια

αναφέρονται ως μεταβολίτες, συμπεριλαμβανομέ

νων όλων των ενώσεων που παράγονται ή κατα-

ναλώνονται από μια μεταβολική διαδικασία , όπως

αμινοξέα , σάκχαρα , λιπίδια και οργανικά οξέα, και

χαρακτηρίζονται ως πρωτογενείς .

Υπάρχουν και οι δευτερογενείς μεταβολίτες

(φλαβονοειδή , πολυφαινόλες , τανίνες , τερπένια

κ.λπ. ) , οι οποίοι σχετίζονται με την έλξη επικονια-

στών, την προστασία από παράσιτα , παθογόνα και ,

επίσης , εμπλέκονται στην αντίληψη του χρώματος ,

του αρώματος και της γεύσης . Οι δευτερογενείς

μεταβολίτες είναι αυτοί που κάνουν τη διαφορά και

την εξειδίκευση στη μοναδικότητα ενός προϊόντος .

Πλεονεκτήματα της προσέγγισης

Η χρήση της « μεταβολομικής» στη διαμόρ-

φωση βιοδραστικών ενώσεων στα τρόφιμα έχει

πολλές εφαρμογές στον τομέα της επιστήμης των

τροφίμων. Μία από αυτές τις εφαρμογές είναι η

ιχνηλασιμότητα και η προέλευση ενός τροφίμου και

η στήριξη του « terroir» του , αφού η ποιότητα των

τροφίμων φυτικής προέλευσης επηρεάζεται από

το γεωγραφικό περιβάλλον , τις συνθήκες και τις

μεθόδους καλλιέργειας .

Η μεταβολομική προσέγγιση μας δίνει πολλές

πληροφορίες για τη χημική σύσταση των «terroir»

ελαιολάδων ή ενός μονοποικιλιακού ελαιολάδου .

Μελέτες που βασίζονται σε προσεγγίσεις μεταβο-

λομικής μπορούν να συσχετίσουν συγκεκριμένα

χαρακτηριστικά των τροφίμων με το «terroir» και
την τεχνογνωσία της περιοχής . Οι « μεταβολομικές »

είναι πιο αξιόπιστες από άλλες προσεγγίσεις για την

πιστοποίηση και τον εντοπισμό της αυθεντικότητας

και της προέλευσης του « ελαιολάδου» .

Ένα μονοποικιλιακό ελαιόλαδο μπορεί να χρησι-

μοποιήσει την έννοια του «terroir» και να υποστη

ριχθεί από τη μεταβολομική . Το «terroir» ξεπερνά

Αποδοχή και
ακολουθία των
καλλιεργητικώ
ν πρακτικών η
αναθεώρηση

και επανάληψη

Ερμηνεία

Εργαστηριακή διαδικασία

Καλλιεργητικά
πρωτόκολλα

Προετοιμασία
δειγμάτων

Μεθοδολογία
παραλαβής

εκχυλίσματος
Δείγματα

Ταυτοποίηση

βιβλιοθηκών
αποτελεσμάτων μεταβολιτών μέσω

Εισαγωγή σε

χρωματογράφο
χρωματογραφία

Παραγωγοποίηση
δείγματος

Σχηματική παράστασηγιατον προσδιορισμό του είδους και της συγκέντρωσης μεταβολιτών, με σκοπό τη δημιουργία ενός
«μεταβολομικού αποτυπώματος» για την επιτραπέζια ελιά Καλαμώντο οποίο θα αποτελεί την ταυτότητατου εν λόγω προϊόντος,

διαφοροποιώνταςτο από τα εμπορικά διαθέσιμαπροϊόντατης ίδιας επιτραπέζιας ελιάς.

1. Προετοιμασία δείγματος
3.Επεξεργασία

δεδομένων

5.Ερμηνεία Αποτελεσμάτων

2.Αποτελέσματα

Ανάλυσης
4.Ανάλυση

Δεδομένων

Χρωματογράφος

Η μεταβολομική προσέγγιση μας δίνει πολλές πληροφορίες για τη χημική σύσταση των « terroir» ελαιολάδων

ή ενός μονοποικιλιακού ελαιολάδου .

την απλοϊκή μετάφραση της λέξης « έδαφος» , αλλά

περιέχει μια πολύ ευρύτερη έννοια: Ένας συνδυα

σμός , ενοποιημένος με την πάροδο του χρόνου ,

πολλών παραγόντων που συμβάλλουν στην τυ-

πικότητα ενός προϊόντος και το καθιστούν άμεσα

αναγνωρίσιμο , όχι μόνο από φυσικούς και χημικούς

παράγοντες , αλλά και από τα ανθρωποκεντρικά και

Η ΜΕΤΑΒΟΛΟΜΙΚΗ

δύναται να χρησιμοποιηθεί

ως σύστημα δακτυλικών

αποτυπωμάτων και θα

μπορούσε να εφαρμοστεί

σε Γεωγραφικές Ενδείξεις

(ΠΟΠ, ΠΓΕ), βελτιώνοντας

τις διαδικασίες καταχώρισης

και την προστασία από απάτες

ιστορικά δεδομένα μιας περιοχής . Για μια ποικιλία

της ελιάς , η περιοχή και το κλίμα καθιστούν ένα ποι-

οτικό « μονοποικιλιακό » ελαιόλαδο μοναδικό στον

κόσμο , αδύνατον να αναπαραχθεί σε άλλες περιο-

χές του πλανήτη, με σαφή και επαναλαμβανόμενη

χημική και αισθητηριακή ταυτότητα, με διακριτικά

οργανοληπτικά χαρακτηριστικά, εύκολα αναγνω-

ρίσιμα όχι μόνο από ειδικούς γευσιγνώστες , αλλά

και από περίεργους , προσεκτικούς και ευαίσθητους

καταναλωτές , όλα εμπλουτισμένα από ένα τοπίο

κι ένα ιστορικό , πολιτιστικό πλαίσιο και από τον

ανθρώπινο παράγοντα , που αντιπροσωπεύεται από

γνώση , επαγγελματισμό, παράδοση και πάθος .

Το « terroir» φτάνει στο πιάτο εμπλουτισμένο με

ιστορία , πολιτισμό και παραδόσεις και άμεση σχέ-

ση με το προϊόν και με τον παραγωγό . Το εξαιρετικό

μονοποικιλιακό ελαιόλαδο προσθέτει απερίγραπτη

αξία στη γαστρονομία , όχι μόνο από διατροφική και

υγειονομική άποψη , αλλά και από αισθητηριακή , και

θώς οι αισθήσεις που δίνει αλληλεπιδρούν με αυτές

του πιάτου , ενισχύοντας το τελικό αποτέλεσμα . φο

προσεκτικός καταναλωτής το αντιλαμβάνεται . Πέρα

από τους περισσότερο ή λιγότερο άκαμπτους κανόνες ,

που μπορούν να καθοδηγήσουν την επιλογή , όπως το

γευστικό ταίριασμα σε συμφωνία ή το γευστικό ταίρια-

σμα με αντίθεση ή ασυμφωνία , αφήνουμε χώρο για

δημιουργικότητα και συναισθήματα , για συνδυασμό

ελαιολάδου και εδάφους , για το δικό μας « terroir».

Επιπλέον, η μεταβολομική δύναται να χρησιμοποιηθεί

ως σύστημα δακτυλικών αποτυπωμάτων, με συγκε

κριμένες ενώσεις που τις λέμε μεταβολίτες και θα

μπορούσε να εφαρμοστεί σε Γεωγραφικές Ενδείξεις

( ΠΟΠ , ΠΓΕ) , βελτιώνοντας τις διαδικασίες καταχώρι

σης και την προστασία από απάτες . Η μεταβολομική

είναι , επίσης , ένα πιθανό εργαλείο για τη βελτίωση

των αποφάσεων « μάρκετινγκ », όπως αυτές που

σχετίζονται με την επικοινωνία , καθώς τα δακτυλικά

αποτυπώματα με τους μεταβολίτες θα μπορούσαννα

κοινοποιηθούν σε συγκεκριμένα στοχευμένα τμήματα

της αγοράς , ενισχύοντας το « terroir» ενός προϊόντος

και το «branding» μιας περιοχής .

Απόδειξη της ιδιαιτερότητας

του προϊόντος των παραγωγών

Ως εκ τούτου , εκτός από τον προστατευτικό χα-

ρακτήρα των Γεωγραφικών Ενδείξεων , υπάρχει η

ευκαιρία για τους παραγωγούς να χρησιμοποιούν

τη μεταβολομική ως απόδειξη της ιδιαιτερότητας

του προϊόντος , αποδεικνύοντας επομένως τα χα-

ρακτηριστικά του στους καταναλωτές μέσω της

σύνθεσης των μεταβολιτών (συγκεκριμένων χη-

μικών ενώσεων) που επιβεβαιώνουν ως δακτυλικό

αποτύπωμα την προέλευση και τη γνησιότητα του

προϊόντος τους .

«Ένα ρόισμα ή μία διαβροχή» στο πιάτο του και

ταναλωτή με ελαιόλαδο από τοπικές ποικιλίες σε

τυπικές συνταγές ή με προϊόντα βιοποικιλότητας, σε

αναζήτηση νέων αισθήσεων, εμπλουτισμένων με

ιστορία , πολιτισμό και παραδόσεις και άμεση σχέση

με το προϊόν και με τον παραγωγό , είναι ένα αφή-

γημα . Ένα αφήγημα που αφηγείται την ιστορία της

περιοχής και τον καρπό της δικής του δουλειάς , εί-

ναι ένα σημαντικό αφήγημα « μάρκετινγκ», ιδιαίτερα

αν συνδυαστεί με τη μεταβολομική ως πιστοποίηση

του «terroir» , δημιουργώντας και προϋποθέσεις της

πολυπόθητης βιωσιμότητας .
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Νέα μελέτη δείχνει ότι μειώνονται οι
μεταστάσεις και οι θάνατοι από καρκίνο

όταν τα πιο καινοτόμα φάρμακα, οι
ανοσοθεραπείες , χορηγούνται νωρίς .

Παράλληλα , εξοικονομούνται πολύτιμοι
πόροι για το σύστημα υγείας χάρη

στην αποφυγή των επιπλοκών και των
υποτροπών της νόσου .

Λιγότεροι θάνατοι
από καρκίνο, αν οι
ανοσοθεραπείες
δοθούννωρίς

Αποκαλυπτικά για τη χάραξη των πολιτικών υγείας είναι τα ευρήματα με

λέτης για τα οφέλη της έγκαιρης χορήγησης των καινοτόμων ανοσοθερα

πειών στη μάχη με τον καρκίνο . Η διερεύνηση σε μελέτη προσομοίωσης με

1.300 ασθενείς με μελάνωμα , καρκίνο νεφρού και τριπλά αρνητικό καρκίνο

μαστού έδειξε ότι αν οι καινοτόμες ανοσοθεραπείες δοθούν στην πρώιμη

θεραπευτική παρέμβαση , αποφεύγονται 1 στους 4 θανάτους και μία στις

4 υποτροπές . Επιπλέον, μειώνονται οι παρενέργειες , αυξάνονται τα κερ-

δισμένα χρόνια με καλή ποιότητα ζωής και μειώνονται κατά 54% στην

3ετία οι δαπάνες υγείας, όπως εξηγεί ο Κώστας Αθανασάκης , επίκουρος

καθηγητής Οικονομικών της Υγείας και Αξιολόγησης Τεχνολογιών Υγείας

στο Τμήμα Πολιτικών ΔημόσιαςΥγείας του ΠΑΔΑ. Σε απόλυτους αριθμούς,

αποφεύχθηκαν 881 θάνατοι , ενώ αυξήθηκαν κατά 5.556 τα κερδισμένα έτη

ζωής χωρίς υποτροπή . Επιπλέον , οι ασθενείς κέρδισαν 2.556 επιπρόσθετα

έτη ζωής και εξοικονομήθηκαν σε ετήσιο επίπεδο 40 εκατ . ευρώ .

Από τη μεριά της η Ζένια Σαριδάκη -Ζώρα , παθολόγος-ογκολόγος , πρόεδρος

της Εταιρείας Ογκολόγων Παθολόγων Ελλάδος (ΕΟΠΕ) , διευθύντρια της

Α' Ογκολογικής Κλινικής του Metropolitan Hospital και επιστημονική

υπεύθυνη του Ογκολογικού Τμήματος του «Ασκληπιός Διάγνωσις» στο

Ηράκλειο Κρήτης, εξηγεί ότι την τελευταία δεκαετία άλλαξαν όλα στην

αντιμετώπιση του καρκίνου , καθώς πρώτη φορά έχουμε στη φαρέτρα τόσο

αποτελεσματικές θεραπείες που προσφέρουν όφελος κατά πολύ μεγαλύτερο

από το ομολογουμένωςυψηλό τους κόστος. Η μεγάλη συζήτησηπουγίνεται

αυτή την εποχή αφορά τους βιοδείκτες και , όπως υπογραμμίζει η κ . Σαρι-

δάκη , έχουν περάσει δέκα χρόνια από την ένταξη στη συνταγογράφηση και

την αποζημίωση του πρώτου βιοδείκτη . Η ΕΟΠΕ έχει συντάξει την πλήρη

έκθεση -πρόταση έκτασης 108 σελίδων για την αποζημίωση των βιοδεικτών

που επείγει προκειμένου να έχουν πρόσβαση οι ασθενείς στις καινοτόμες

θεραπείες. Με τη στήριξή της περισσότεροι από 8.000 ασθενείς έχουν εξε

ταστεί για βιοδείκτες , καθώς ελάχιστοι αποζημιώνονται από τον ΕΟΠΥΥ.

Παράλληλα , ο Αναστάσιος Μπούτης, παθολόγος-ογκολόγος, διευθυντής

της Γ΄ Παθολογικής Ογκολογικής Κλινικής στο Θεαγένειο Αντικαρκινικό

Νοσοκομείο Θεσσαλονίκης , ταμίας της Ένωσης Ογκολογών Παθολόγων

Ελλάδας, ο Μιχάλης Λιόντος, επίκουρος καθηγητής Θεραπευτικής-Ογκο-

λογίας του ΕΚΠΑ στη Θεραπευτική Κλινική του Νοσοκομείου Αλεξάνδρα,

και ο Γιώργος Καπετανάκης, πρόεδρος της ΕΛΛΟΚ, υπογραμμίζουν ότι οι

ογκολογικοί ασθενείς έχουν πιο επιβαρυμένη υγεία και ζωή σε σύγκριση

με τους άλλους πολίτες, με το 42% να αντιμετωπίζει προβλήματα στην

κοινωνική ζωή , το 40% να χάνει ώρες εργασίας και το 76% να έχει αισθητά

μειωμένο εισόδημα με βάση μια ολλανδική μελέτη . Στην Ελλάδα οι ασθενείς

έχουν πρόσβαση στις καινοτόμες θεραπείες με μια καθυστέρηση 550 ημε

ρών περίπου , η οποία αντιστοιχεί στον χρόνο κατάθεσης αίτησης έγκρισης

στην Επιτροπή του Ευρωπαϊκού Οργανισμού Φαρμάκων . Η μελέτη έγινε

με τη στήριξη της MSD.

Με τα σημερινά δεδομένα , οι καινοτόμες ανοσοθεραπείες δίνονται σε πιο

προχωρημένο στάδιο , και κυρίως στη μεταστατική νόσο . Το κέρδος που

διαφαίνεται απ ' όλα αυτά τα στοιχεία αφορά την αλλαγή του τοπίου, εφόσον

δοθούν στην πρώτη γραμμή , στην πρώιμη θεραπευτική παρέμβαση , προτού

ή νόσος υποτροπιάσει. Όπως υπογραμμίζει ο κ . Λιόντος, για να έχουμε ολι-

στικά όφελος στον καρκίνο σημαντικό ρόλο διαδραματίζουν η πρόληψη και

η έγκαιρη διάγνωση . Η πρόληψη αφορά την υιοθέτηση σωστών συνηθειών

και την πραγματοποίηση τακτικού προσυμπτωματικού ελέγχου , με τους

ειδικούςνα διευκρινίζουν πως σε κάποια ογκολογικά νοσήματα δεν υπάρχει

πρόληψη αλλά έγκαιρη διάγνωση . Χαρακτηριστικό παράδειγμα ο καρκίνος

του μαστού που με το τακτικό τσεκάπ μπορεί να εντοπιστεί σε πρώιμο

στάδιο . Χάρη στο πρόγραμμα « Φώφη Γεννηματά» έχουν πραγματοποιηθεί

περισσότερες από 400.000 ψηφιακές μαστογραφίες στην Ελλάδα, από τις

οποίες προέκυψαν χιλιάδες ύποπτες βλάβες σε πρώιμο στάδιο , που είναι
πολύ πιο εύκολα αντιμετωπίσιμες.
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Λένε πως το χρήμα δεν φέρνει την
ευτυχία , αλλά μπορεί σίγουρα να την

αγοράσει, όπως προκύπτει από μελέτη του
Ινστιτούτου Κοινωνικής και Προληπτικής

Ιατρικής ( ΙΚΠΙ) , που φανερώνει ότι ως χώρα

μάς χαρακτηρίζουν μεγάλες ανισότητες
στην υγεία, οι οποίες σχετίζονται

πρωτίστως με το εισόδημα .
Μεγάλες ανισότητες
στην υγεία βιώνουν
Οι πολίτες

Στην πατρίδα μας καταγράφονται μεγάλες ανισότητες στην υγεία, που οφεί

λονται πρωτίστως στο εισόδημα και δευτερευόντως στο επίπεδο μόρφωσης .

Ένα στα δέκα νοικοκυριά αναγκάζεται για λόγους υγείας να κάνει «κατα-

στροφικές» δαπάνες (δηλαδή μειώνει τις δαπάνες διαβίωσης προκειμένου

να πληρώσει φάρμακα, εξετάσεις και νοσήλια), την ώρα που η Ελλάδα είναι

2η πανευρωπαϊκά στις ιδιωτικές δαπάνες υγείας, με ποσοστό 33% , μετά

τη Βουλγαρία. Το δωρεάν σύστημα υγείας εξακολουθεί να είναι ένας μύ-

θος που δεν αντανακλά την πραγματικότητα , όπως επισημαίνει η Ελπίδα

Πάβη , καθηγήτρια Δημόσιας Υγείας και κοσμήτορας της Σχολής Δημόσιας

Υγείας του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής (πρώην ΕΣΔΥ) . Μεγάλα χά-

σματα μεταξύ πλουσιότερων και φτωχότερων σε ό,τι αφορά την πρόσβαση

στην υγεία παρουσιάζουν, εκτός απότην Ελλάδα , η Πορτογαλία, η Γαλλία ,

η Λετονία και η Ρουμανία . Πρόκειται για ένα « μπουκέτο χωρών που τις

διακρίνει απόλυτη ανομοιομορφία όσον αφορά τη δομή των συστημάτων

υγείας τους και αυτό από μόνο του είναι πολύ ενδιαφέρον εύρημα , όπως

υπογραμμίζει ο Κυριάκος Σουλιώτης, καθηγητής Πολιτικής Υγείας και κο-

σμήτορας της Σχολής Κοινωνικών και Πολιτικών Επιστημών του Πανεπι-

στημίου Πελοποννήσου . Απότην πλευρά του , ο Ιωάννης Τούντας, ομότιμος

καθηγητής Κοινωνικής και Προληπτικής Ιατρικής στο ΕΚΠΑ και διευθυντής

του Ινστιτούτου Κοινωνικής και Προληπτικής Ιατρικής ( ΙΚΠΙ) , τονίζει πως

δεν αρκούν τα οριζόντια μέτρα για να αμβλυνθούν οι ανισότητες και πως,

παρότι το άνοιγμα της ψαλίδας μειώθηκε από το 6,6% το 2015 στο 3,6%,

αυτό συνέβη όχι επειδή βελτιώθηκε η κατάσταση των φτωχότερων αλλά

επειδή μειώθηκαν το εισόδημα και η αγοραστική δύναμη των πιο εύπορων.

Οι ειδικοί εξηγούν ότι το κράτος οφείλει να βρει τις κοινωνικές ομάδες που

δεν έχουν πρόσβαση στις υπηρεσίες υγείας και να τις ενισχύσει με τη λήψη

κάθετων, στοχευμένων μέτρων.

Οι προτάσεις των καθηγητών Γιάννη Τούντα , Κυριάκου Σουλιώτη και Ελπί

δας Πάβη περιλαμβάνουν 3 άξονες : πρώτον, τη δημιουργία μιας κυβερνητι-

κής επιτροπής που θα παρακολουθεί την εξέλιξη των ανισοτήτων σε βάθος

χρόνου . Δεύτερον, τη διαμόρφωση ενός συνδυασμού πολιτικών που θα

περιλαμβάνουν τις κάθετες στοχευμένες δράσεις για τις ευπαθείς ομάδες.

Και , τρίτον , τη δημιουργία ειδικού παρατηρητηρίου που θα καταγράφει τις

ανισότητες στην υγεία . Το παρατηρητήριο αυτό μπορεί να δημιουργηθεί

στο πλαίσιο του Οργανισμού Διασφάλισης της Ποιότητας στηνΥγεία (ΟΔΙ

ΠΥ) , ο οποίος είναι ο αρμόδιος φορέας που επαναπροκηρύσσει κιόλας τον

διαγωνισμό για τονΧάρτη Υγείας στην πατρίδα μας. Το παρατηρητήριο θα

συντάσσει ετήσιες εκθέσεις που θα τροφοδοτούν με στοιχεία την κυβερ

νητική επιτροπή , ώστε εκείνη να εισηγείται τα κατάλληλα μέτρα όλα αυτά

πρέπει να τεθούν σε λειτουργία πριν από την ολοκλήρωση της ψηφιακής

μεταρρύθμισης τηςυγείας , που ακόμα αργεί . Παράλληλα , πρέπει να τρέξουν

με μεγαλύτερη ταχύτητα οι διαρθρωτικές αλλαγές στο ΕΣΥ, με πρώτη την

ολοκλήρωση της πρωτοβάθμιας φροντίδας υγείας , που είναι και ο σημαντι

κότερος τομέας για τους φτωχότερους συμπολίτες μας . Εξίσου σημαντική

είναι η έγκαιρη ανακατανομή των πόρων στην υγεία . Για παράδειγμα, στην

Ελλάδα οι κλίνες των νοσοκομείων είναι άτακτα μοιρασμένες γεωγραφικά

και δεν ανταποκρίνονται στις ανάγκες του πληθυσμού. Από τη μεριά του ο

Αναστάσιος Σαμουηλίδης, δικηγόρος και υπεύθυνος Δημοσίων Υποθέσεων

τηςΈνωσης Ασθενών Ελλάδας , υπογραμμίζει πως το χρήμα δεν φέρνει την

ευτυχία αλλά μπορεί να αγοράσει την υγεία και προσθέτει πως οι σύλλογοι

ασθενών μπορούν να συνεργαστούν με την πολιτεία , παρέχοντας πολύτιμα

στοιχεία αναφορικά με τις ευάλωτες ομάδες που βιώνουν τις μεγαλύτερες

ανισότητες. Όπως αναφέρει ο καθηγητής κ . Σουλιώτης , νέο πεδίο μελέ-

της του ΙΚΠΙ αποτελεί η κλιματική αλλαγή , η οποία σαρώνει τη ζωή μας,

καθιστώντας ακόμα πιο φτωχούς τους ήδη ευάλωτους, ενώ πρόκειται να

αυξήσει παγκοσμίως τις μεταναστευτικές ροές που θα δέχεται η Ευρώπη .

Επιπλέον, η διαλειτουργικότητα των συστημάτων κρίνεται για μία ακόμα

φορά απαραίτητη γιατί έτσι μπορεί, π.χ. , μια κακοποιημένη γυναίκα που

δέχεται φροντίδα από τις δομές της πρόνοιας να ενημερωθεί για το πώς θα

κάνει ψηφιακή μαστογραφία , τεστ ΠΑΠ και άλλες προληπτικές εξετάσεις .
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fΣυνέντευξη

ΚΑΙΝΟΤΟΜΑ ΣΥΜΠΛΗΡΩΜΑΤΑ ΔΙΑΤΡΟΦΗΣ

Παναγιώτης Ζουμπουλάκης:

Η έρευνα εστιάζει σε νέους
συνδυασμούς και καινοτόμες

τεχνολογίες
Συνέντευξη στην Αναστασία Σαράφη

Ο σύγχρονος τρόπος ζωής και διατροφής έχει ενισχύσει την αγορά των
συμπληρωμάτων διατροφής παγκοσμίως, ενώ ο κλάδος αναζητά συνεχώς

καινοτόμα συστατικά αλλά και νέες τεχνολογίες για να καλύψει τις τρέχουσες

ανάγκες που είναι η πρόληψη των χρόνιων παθήσεων και η βελτίωση της
ποιότητας ζωής.

Παναγιώτης Ζουμπουλάκης, Πρόεδρος Τμήματος Επιστήμης και Τεχνολογίας

Τροφίμων στο Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής

Παναγιώτης Ζουμπουλάκης, Πρόεδρος Τμήματος Επι-

στήμης και Τεχνολογίας Τροφίμων στο Πανεπιστήμιο

Δυτικής Αττικής , μιλάει στον Φαρμακευτικό Κόσμο για

αυτήν την πολλά υποσχόμενη αγορά και επισημαίνει

τους τομείς που τόσο στην Ελλάδα όσο και στο εξωτερικό υπάρχουν

περιθώρια βελτίωσης .

Η παγκόσμια κατανάλωση συμπληρωμάτων

διατροφής (ΣΔ) έχει διογκωθεί τα τελευταία
χρόνια και ιδιαίτερα μετά την πανδημία. Υπάρχουν

πραγματικά νέες ανάγκες συμπλήρωσης

της διατροφής ή είναι μόνο απόρροια του
αποτελεσματικού marketing;

Η παγκόσμια κατανάλωση συμπληρωμάτων διατροφής έχει πράγματι

αυξηθεί, εν μέρει λόγω των νέων διατροφικών αναγκών που έχουν

προκύψει από τον σύγχρονο τρόπο ζωής. Η πολύωρη καθιστική ερ-

γασία σε περιβάλλον γραφείου, η περιορισμένη έκθεση στον ήλιο και

η κακή διατροφή με την κατανάλωση επεξεργασμένων τροφών έχουν

οδηγήσει σε ελλείψεις θρεπτικών στοιχείων. Η πανδημία λειτούργησε

καταλυτικά, καθώς πολλοί στράφηκαν στα συμπληρώματα για την

ενίσχυση του ανοσοποιητικού τους συστήματος, λόγω της απουσί-

ας θεραπευτικών λύσεων. Αυτή η στροφή ενίσχυσε το ενδιαφέρον

του κοινού για την κατανόηση της λειτουργίας των συμπληρωμάτων

διατροφής, της διαφοράς τους από τα φάρμακα και του τρόπου με

τον οποίο μπορούν να υποστηρίξουν την υγεία και την ευεξία. Παράλ-
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ληλα , ανέδειξε την ανάγκη για πιο τεκμηριωμένη ενημέρωση σχετικά

με τα οφέλη, τις κατάλληλες δόσεις και τους πιθανούς κινδύνους,

βοηθώντας τους καταναλωτές να κάνουν πιο συνειδητές επιλογές

και να μην αντιμετωπίζουν τα συμπληρώματα ως υποκατάστατα της

ιατρικής θεραπείας . Ωστόσο , υπάρχει ακόμη σύγχυση στην επιλογή

κατάλληλου σκευάσματος, κυρίως λόγω της υπερπληθώρας παρεμ-

φερών προϊόντων. Ευτυχώς, σε πολλές περιπτώσεις ο φαρμακοποιός

παίζει καθοριστικό ρόλο , προσφέροντας κατευθύνσεις και συμβου-

λές. Συνολικά, οι νέες ανάγκες για συμπλήρωση της διατροφής είναι

πραγματικές, αλλά η επιτυχημένη προώθηση των προϊόντων συνέβα-

λε επίσης στην αύξηση της κατανάλωσης.

Σε ποιες θεραπευτικές κατηγορίες στρέφεται η
τρέχουσα έρευνα των ΣΔ και γιατί;
Τα πεδία έρευνας για νέα συμπληρώματα διατροφής αντικατοπτρίζει

τις σύγχρονες ανάγκες για την πρόληψη των χρόνιων παθήσεων και

τη βελτίωση της ποιότητας ζωής. Για παράδειγμα, με μια γρήγορη

ανασκόπηση της διεθνούς βάσης κλινικών μελετών clinicaltrials.gov

μπορεί κανείς να αντιληφθεί ότι οι κύριες κατηγορίες περιλαμβάνουν

την ενίσχυση του ανοσοποιητικού συστήματος ( ιδιαίτερα μετά την

πανδημία) , τη διαχείριση φλεγμονωδών καταστάσεων, την καρδιαγ

γειακή προστασία , τη διαχείριση του σακχαρώδους διαβήτη και του

μεταβολικού συνδρόμου , καθώς και τη γνωστική λειτουργία, με έμ-

φαση στη μνήμη.

Υπάρχουν καινοτόμα συστατικά που μελετώνται
αυτήν την περίοδο;
Στην έρευνα για τα συμπληρώματα διατροφής έχουν αναδειχθεί τόσο

καινοτόμα συστατικά όσο και τεχνολογίες. Η λιποσωμιακή τεχνολογία

χρησιμοποιείται εδώ και χρόνια για την αύξηση της σταθερότητας, της

απορρόφησης και της βιοδιαθεσιμότητας των βιοδραστικών συστα-

τικών. Επίσης, νέες φαρμακοτεχνικές μορφές, όπως οι διαλυόμενες

στοματικές ταινίες, επιτρέπουν γρηγορότερη και ευκολότερη χορήγη-

ση . Οι μελέτες που αφορούν καινοτόμα συστατικά εστιάζουν κυρίως

στα φυτοχημικά και στους συνδυασμούς τους για την ενίσχυση της

συνεργικής τους δράσης. Οι μελέτες σε αυτά είναι διαρκώς αυξα-

νόμενες, η ενσωμάτωσή τους όμως ως συστατικά συμπληρωμάτων

διατροφής παραμένει υπό έρευνα λόγω ρυθμιστικών περιορισμών.

Παρατηρείται άνθιση στην παραγωγή ΣΔ από
ελληνικές εταιρείες. Έχουν πλεονεκτήματα τα
ελληνικά προϊόντα έναντι των εισαγόμενων;
Τα ελληνικά προϊόντα συμπληρωμάτων διατροφής είναι εφάμιλλα

των εισαγόμενων όσον αφορά τα κριτήρια ποιότητας. Θεωρητικά, οι

ελληνικές εταιρείες μπορούν να προσαρμόσουν τα προϊόντα τους στις

τοπικές ανάγκες και προτιμήσεις, προσφέροντας προϊόντα υψηλής

ποιότητας με τις σχετικές πιστοποιήσεις.

Έχει βοηθήσει η βιοποικιλότητα της Ελλάδας στην
έρευνα και ανάπτυξη ΣΔ στη χώρα μας;
Η Ελλάδα , με την πλούσια βιοποικιλότητά της, παρέχει μοναδικά φυ-

τοχημικά συστατικά από αρωματικά φυτά και βότανα, δίνοντας σημα-

ντικό πλεονέκτημα στην έρευνα που πραγματοποιείται στα αντίστοιχα

πεδία . Ωστόσο , αυτό το πλεονέκτημα δεν έχει αξιοποιηθεί πλήρως σε

βιομηχανικό επίπεδο . Παρά τις ερευνητικές επιτυχίες, λίγα προϊόντα

Παρά τις ερευνητικές επιτυχίες ,

λίγα προϊόντα συμπληρωμάτων
διατροφής που βρίσκονται στο ράφι
του φαρμακείου βασίζονται στην
ελληνική χλωρίδα, κυρίως λόγω
της περιορισμένης διαθεσιμότητας
φυτικών πρώτων υλών και
εκχυλισμάτων

συμπληρωμάτων διατροφής που βρίσκονται στο ράφι του φαρμα-

κείου βασίζονται στην ελληνική χλωρίδα. Οι βασικοί λόγοι περιλαμ-

βάνουν την περιορισμένη διαθεσιμότητα φυτικών πρώτων υλών και

εκχυλισμάτων, γεγονός που δυσχεραίνει την εμπορική εκμετάλλευση .

Μια τάση των καταναλωτών των τελευταίων
χρόνων είναι η προτίμηση προϊόντων που είναι
πιο «πράσινα». Τα ΣΔ ανταποκρίνονται σε αυτήν
την τάση επαρκώς;

Πράγματι, τα τελευταία χρόνια και ιδίως στο εξωτερικό έχει υπάρξει

μια έντονη στροφή των καταναλωτών προς πιο «πράσινα» προϊόντα.

Οι εταιρείες των συμπληρωμάτων διατροφής, προσπαθώντας να

ανταποκριθούν σε αυτήν την τάση , επικεντρώνονται στη χρήση φυ-

σικών και βιολογικών πρώτων υλών, μειώνοντας όπου είναι δυνατόν

τα χημικά πρόσθετα και χρησιμοποιώντας φιλικές προς το περιβάλλον

συσκευασίες. Επιπλέον, υπάρχει αυξημένο ενδιαφέρον για βιώσιμες

πρώτες ύλες και πρακτικές παραγωγής. Παρότι ωστόσο γίνονται βή-

ματα προόδου , υπάρχει περιθώριο για μια πλήρη ευθυγράμμιση με τις

αρχές της βιωσιμότητας σε ολόκληρο τον κλάδο.

Διεθνώς ασκούνται πιέσεις από τους καταναλωτές
για τον εμπλουτισμό βασικών τροφίμων, π.χ.

ψωμί, γάλα, δημητριακά, μεαπαραίτητες βιταμίνες
και μέταλλα. Αυτή η πρακτική έχει τη δυναμικήνα
φέρει αποτέλεσμα για την υγεία; Και τι σημαίνει
αυτό για την αγορά των ΣΔ;
Ο εμπλουτισμός βασικών προϊόντων τροφίμων κυρίως με βιταμίνες

και ιχνοστοιχεία αποτελεί εδώ και χρόνια μια σημαντική κατεύθυν-

ση για τη βιομηχανία τροφίμων. Αποτελεί έναν τρόπο βελτίωσης της

θρεπτικής τους αξίας και μπορεί να μειώσει τις ελλείψεις σε βασικά

μικροθρεπτικά συστατικά, ιδιαίτερα σε ευάλωτους πληθυσμούς. Τα

εμπλουτισμένα τρόφιμα θα μπορούσαν δυνητικά να επηρεάσουν

την αγορά των συμπληρωμάτων διατροφής, ωστόσο δεν μπορούν

να τα υποκαταστήσουν, καθώς στα τρόφιμα είναι δύσκολο να ελεγ-

χθεί η ακριβής ποσότητα θρεπτικών συστατικών που καταναλώνεται

(που εξαρτάται και από τις διατροφικές συνήθειες κάθε ατόμου ) σε

αντίθεση με τα συμπληρώματα που παρέχουν συγκεκριμένες δόσεις

βιοδραστικών συστατικών. Επιπρόσθετα, ο εμπλουτισμός των τροφί

μων δεν είναι τεχνολογικά μια απλή διαδικασία και εξαρτάται από

πολλούς παράγοντες, ιδιαίτερα όταν το ζητούμενο είναι να λάβει το

τελικό προϊόν διατροφικό ισχυρισμό και ισχυρισμό υγείας. Έτσι τα συ-

μπληρώματα θα συνεχίσουν να διαδραματίζουν σημαντικό ρόλο στην

κάλυψη εξειδικευμένων αναγκών. Ο
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Τα Πανεπιστημιακά Τμήματα που το πτυχίο τους είναι ισοδύναμο με μεταπτυχιακό τίτλο

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Τα 106 Τμήματα των ελληνικών ΑΕΙ που προσφέρουν μεταπτυχιακό τίτλο μαζί με το πτυχίο

Σε αρκετά τμήματα των ελληνικών πανεπιστημίων χορηγείται στους προπτυχιακούς φοιτητές

και ένας αδιάσπαστος τίτλος σπουδών μεταπτυχιακού επιπέδου. Αυτό είναι γνωστό ως

integrated master.

Πιο συγκεκριμένα, σε 106 τμήματα 17 ελληνικών πανεπιστημίων που ο πρώτος κύκλος

σπουδών διαρκεί κατ’ ελάχιστον δέκα (10) ακαδημαϊκά εξάμηνα χορηγείται κατευθείαν στους

προπτυχιακούς αποφοίτους ενιαίος και αδιάσπαστος τίτλος σπουδών μεταπτυχιακού επιπέδου

(integrated master) στην ειδικότητα του Τμήματος τους.

Τα Τμήματα αυτά υπάγονται στο άρθρο 46 του νόμου 4485/2017 για τον ενιαίο και αδιάσπαστο

τίτλο σπουδών μεταπτυχιακού επιπέδου που προβλέπει τα εξής:

ΕΘΝΙΚΟ ΚΑΙ ΚΑΠΟΔΙΣΤΡΙΑΚΟ ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΑΘΗΝΩΝ

ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΙΩΑΝΝΙΝΩΝ

ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΑΙΓΑΙΟΥ

ΓΕΩΠΟΝΙΚΟ ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΑΘΗΝΩΝ

ΔΗΜΟΚΡΙΤΕΙΟ ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΘΡΑΚΗΣ

ΕΘΝΙΚΟ ΜΕΤΣΟΒΙΟ ΠΟΛΥΤΕΧΝΕΙΟ

ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΠΑΤΡΩΝ

AΡΙΣΤΟΤΕΛΕΙΟ ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ

ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΔΥΤΙΚΗΣ ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ

ΠΟΛΥΤΕΧΝΕΙΟ ΚΡΗΤΗΣ

ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΘΕΣΣΑΛΙΑΣ

ΙΟΝΙΟ ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ

ΑΝΩΤΑΤΗ ΣΧΟΛΗ ΚΑΛΩΝ ΤΕΧΝΩΝ

ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΔΥΤΙΚΗΣ ΑΤΤΙΚΗΣ

ΕΛΛΗΝΙΚΟ ΜΕΣΟΓΕΙΑΚΟ ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ

ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΟ ΠΕΛΟΠΟΝΝΗΣΟΥ

ΔΙΕΘΝΕΣ ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ
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TO BHMA

↑
The negative

development is the result

of successive yearsof
insufficient rainfall and

higher water consumption
- as nearly35 million
visitors flock to the

countryeveryyear.

By George Mourmouris

"he village had dis-
appeared beneath

the waters of a☐
lakecreatedbythe

nearby Mornos dam in the
1970s. However, the level
of the Mornos reservoir -
the greater Athens-Piraeus
area's main water source -
has dropped dramatically,

bringing both the sunken

village of Kallio, and con-
cerns about water scarcity,
to the surface.

It's a situation now evi-

dent across the east Medi-
terranean country, as water
reserves in reservoirs, lakes

and dams have dropped to
alarmingly low levelsover the

recent period. The negative

development is the result of
successive years of insuffi-
cient rainfall combined with

higherwater consumption -
as nearly 35 million visitors.
flock to the country every
year and even greater ir-
rigation needs.

The situation has led ex-

perts towarn that"wecould

run outofwater soon, if im-
mediate and decisive action
isn't taken."

"Satellite images show
that Lake Mornos has already

shrunk significantly. At the
start of September 2023, it
contained 970 million cubic

meters ofwater, while now,
just one year later, there are

only 680 million, that's a

30% reduction," according

to Kostas Lagouvardos, the
director of research at the

NationalObservatoryofAth-
ens (NOA) and coordinator

Water Shortage Now Looms
as Growing Problem for Greece
The village of Kallio re-emerged from the depths of an artificial
lake recently, in an ominous sign of weather-related problems

oftheMeteo unit,who spoke

to To Vima.

However, every one of
the greater Athens area's

supplementary fresh water
sources, such as the Evinos
reservoir and thesmall lakes

ofYliki and Marathon, are

also recording less water
quantities.

"If the current water
scarcity continues, the annual

deficitwillbe in the region of
150 million cubic meters of
water," according to Petros

Varelidis, the secretarygen-
eral for the natural environ-

ment and water at the envi-

ronment and energyministry.
"In other words, as a

rough estimate, we have

enough water to last us four

more years," he said.

Attica prefecture'swater

supply has faced problems in
the recent past.

"In the early 1990s,

when we had a prolonged

period ofdrought, our wa-
ter reserves plummeted to
130 million cubic meters,"
Lagouvardos said.

"So, we're still at a rela-

tively safe level, though that
does not mean that there's

no need to take precautions,
aswe are significantly down

from lastyear...Wewillsoon

be entering the rain and snow

season, as the season ofpre-

cipitation begins in Octo-
ber. But if this proves tobe
another bad year in terms
of rainfall, we may, indeed,

find ourselves facing a seri-
ous problem next year," he
added.

"Itall depends on what
happens in the months
ahead . However, weather

wise, we can lookahead toa

lot of rainfall over the next six

months, especially in western
Greece".

Islands face the most
pressing problem

The specter of water scar-

city hangs over much of the
country, but is particularly
acute on most Aegean is-
lands, especially in the Cyc-
lades and the Dodecanese

chains, and the large island
ofCrete.

"At the national level,

the problems are primarily
concentrated on the islands,
including Crete," according
to Olga Kotselidou, thegen-

eral manager of the Hellen-

icAssociation of Municipal
Water and Sewerage Enter-

prises (EDEYA).
"In fact, a state ofemer-

gency has alreadybeen de-

clared on some islands, such
as Leros and Sifnos.," she

said.

Lagouvardos explained

that the magnitude ofthe
threat can vary, even at the
local level.

In one example, while
the water levelattheApose-
lemi dam in eastern Crete is

alarmingly low, the situa-
tion in western Crete is not

so pressing. Forhim, it is the
Cyclades that are facing the

biggest problem. As he noted:
"Over the last twoyears,

those islands have experi-
enced onlyextremely limited

rainfall . Crucially, these are

places that have historically
received low rainfall in any

case.And yet this yearwe've
witnessed a further30%-40%

decrease in certain areas."
Just as worrying is the

fact that water reserves
are also shrinking in large

mainland provinces such
as the ιακιιιερεΤρα and

central Macedonia, whose

water supply is traditionally
viewed as being secure, the
director general of EDEYA
said .

Elissavet Feloni , who

lectures on hydrology at
the University ofWest At-
tica, lists the environmental

characteristics that can lead

to reservoirs drying up in
record time.

"There's a typical pat-
tern here, which we ob-
served last winter. First, lim-
ited snowfall, which means

a reduction in run-offand

water stored underground.

In other words, withoutad-

equate amountsofsnow,the
aquifers that feed thesprings

cannot replenish themselves.

Next, limited rainfall.That is,

a prolonged period without
rain of the sort wehavewit-
nessed over the last couple

ofyears. Low rainfall has a

direct impacton river flows
and, ultimately, on the wa-
ter reserves stored in res-

ervoirs. Finally, very high
temperatures-of the sort
we have been experiencing
since early this summer-
contributes to faster losses

through evaporation. These
are the conditions that can

cause seriouswater resource

problems."
Combine the above

with increased consumption

during the summermonths

for irrigation, domesticuse
and tourism, and the situ-
ation starts to lookcritical.

Lagouvardos also not-
ed the importanceofsnow
in the cooler, mountainous

parts of the country.
"As far as snow is con-

cerned, one of the reasons
wehad such limited snow-
fall in western Greece, too,
were the high temperatures
recorded last winter, which
were actually the warmest
ever recorded in the coun-

try," he said, adding:
"The lack of snow was

an issue lastyear. We need
more snow and lower tem-

peratures, so any snow
that falls keeps on melting
through till late spring,slow-

ly feeding into the under-

ground aquifers and flow-
ing into our reservoirs. We
want the rain to fallsteadily,
too, because when there's a

downpour it simply flows
straight into the sea and is
wasted.For example, several

parts ofThessaly, which re-

ceived tremendous amounts
of rain in September 2023,
are currently experiencing
water shortages, because the
water that fell wasn't col-
lected, it was lost," theNOA
researcher said.

Lagouvardos alsopoint-
ed to the effects ofthe pro-
longed drought, which caus-

es the arid soil to soak up
every drop of rain that falls.

"In western Greece,
where it has rained in re-
cent days, the waterthatfell
was absorbed by the soil,
which was bone dry due to
the preceding drought.This
is useful, of course, as the
aquifers are recharged and
the water table rises, butwe
need water to flow into our
reservoirs, too."
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Κυριακή 27 Οκτωβρίου 2024 ΤΟ ΒΗΜΑ

Οι ιστορίες τριών προσφύγων που βίωσαν την αγωνία του ξεσπιτωμένου και την εκμετάλλευση
των διακινητών μέχρι να βρουν ένα ασφαλές καταφύγιο και μια επιτυχημένη ζωή στη χώρα μας

Η Ελλάδα έγινε η «Ιθάκη» τους
αίρνουν μαζί τους τα
αντικείμενα που θα

τους συντροφεύουν σε
όλο το ταξίδι : Μία οικο-

γενειακή φωτογραφία, την Καινή
Διαθήκη , ένα κόσμημα-κειμήλιο ,

ένα κομμάτι ύφασμα. Ο δρόμος
που έχουννα διανύσουν, εγκατα-
λείποντας μια για πάντα τη ζωή
που είχαν στην πατρίδα και αφή
νοντας πίσω τα αγαπημένα τους
πρόσωπα , είναι δύσκολος , επι-

κίνδυνος. Κατά τη διάρκεια του
ταξιδιού προς την... ασφάλεια , οι
πρόσφυγες και μετανάστες έχουν
να αντιμετωπίσουν τους δικούς
τους φόβους και την αγωνία η
οικογένειά τους να παραμείνει
ασφαλής, την εκμετάλλευση από
τα κυκλώματα των διακινητών,

την κακομεταχείριση , ακόμη και
την κακοποίηση από « σωτήρες»

που θα βρεθούν στον δρόμο τους.

Για τα ασυνόδευτα παιδιά και τις

Της Εύης Σαλτού

γυναίκες η διαδρομή αυτήγίνεται
ακόμη πιο επικίνδυνη.

Η προσφυγική κρίση του 2015

έφερε στην επιφάνεια σε υπερθετι-
κό βαθμό την ανάγκη των ανθρώ-
πων να κυνηγήσουν μια καλύτερη

και ασφαλή ζωή , μακριά από τον
πόλεμο , τις συγκρούσεις και τους
διωγμούς που μπορεί να βίωναν
στη χώρα τους.

Σήμερα , η Ελλάδα ως χώρα
πρώτης υποδοχής έχει δεχθεί (από

τις αρχές του 2024 ) σχεδόν 45.000

πρόσφυγες και μετανάστες, εκ των
οποίων οι 38.485 μπήκαν σε μη
αξιόπλοες βάρκες και στοιβαγ-
μένοι κατάφεραν να φτάσουν στις
ελληνικές ακτές. Σύμφωνα, μάλι-

στα, με τα στοιχεία του Frontex

η μεταναστευτική διαδρομή της
Ανατολικής Μεσογείου κατέγρα-
με αύξηση αφίξεων κατά 15% τους
πρώτους εννέα μήνες του έτους,

συγκριτικά με την αντίστοιχη
περσινή περίοδο. Τον Σεπτέμβριο,

δε, αυτή ήταν η πιο πολυσύχνα

στη διαδρομή μετον υψηλότερο
αριθμό αφίξεων (6.750) . Κάποιοι
από αυτούς βρήκαν στην Ελλάδα
μια νέα ζωή.

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΑ

:©
UNHCR

/SOCRATES

BALTAGIANNIS

ΧΑΜΖΑ ΝΑΜΠΙΛ (Ιράκ)

Απότη μοναξιά
στην ομορφιά
Ως παιδί έζησε μια ήρεμη ζωή στη Μοσούλη . Ως

γιος επιχειρηματία, η επαγγελματική του πορεία
ήταν προδιαγεγραμμένη: Σπουδές στο Πανεπιστήμιο,

προκειμένου να γίνει ο γιατρός της οικογένειας . Όλα,

όμως , κατέρρευσαν με την έλευση του πολέμου. Η

απόφαση να εγκαταλείψει τη χώρα αλλά και την οικο-
γένειά του ήταν μονόδρομος για τονΧάμπα Ναμπίλ.

Το 2015 με τη μεγάλη προσφυγική κρίση ήταν
ένας από τα εκατομμύρια ανθρώπους που άφησαν
πίσω τη ζωή που είχαν μέχρι τότε. Σε ηλικία μόλις
17 ετών πέρασε τα ιρακινά σύνορα και έφτασε στην
Τουρκία, όπου έμεινε για δυόμισι χρόνια .

Ανατρέχοντας σε εκείνα τα χρόνια, ο Χάμζα θυ

μάται σήμερα πως έπρεπε να επιβιώσει μακριά από
την οικογενειακή ασφάλεια. «Ημουν ολομόναχος, οπότε

έπρεπε να δουλέψω» λέει στο « Βήμα» ο 26χρονος σή-
μερα αναγνωρισμένος πρόσφυγας. Βρήκε δουλειά σε
εργοστάσιο ενδυμάτων, μια δουλειά που δεν απαι
τούσε ιδιαίτερες γνώσεις και δεξιότητες, «αμειβόμουν

μεχρήματα πολύ πιο κάτω από τονβασικόμισθό». «Νοί-
κιασα διαμέρισμα, το οποίο μοιραζόμουνμε άλλους πέντε.

Για την ακρίβεια, νοίκιαζα ένα κρεβάτι και μοιραζόμουν
το δωμάτιο. Αυτή ήταν η ζωή μου στην Τουρκία, μια ζωή ,

όμως, χωρίς δικαιώματα για τους πρόσφυγες» .

Η Ελλάδαδεν ήτανποτέ στα πλάνατου. Αλλωστε,

το αρχικό σχέδιο ήταννα μείνει για λίγο στην Τουρκία
μέχρι να ομαλοποιηθεί η κατάσταση στην πατρίδα και
να επιστρέψει . Έφτασε στηΧίο το 2017, όπου έμεινε
για οκτώ ολόκληρους μήνες. Οταν πια τα χαρτιά του
ήτανέτοιμα, μεταφέρθηκε στηνΑθήνα. Και πάλι , όμως,

ήταν μόνος. «Συντροφιά» του έκαναν τα μέσα κοινω
νικής δικτύωσης , όπου αναρτώντας περιεχόμενο για
διάφορα θέματα, κυρίως, όμως , ομορφιάς, απέκτησε
πολύ γρήγορα σχεδόν μισό εκατομμύριο ακολούθους.

Περίπου δύο χρόνια μετά, με τηνυποστήριξη προ-
γράμματος επιχειρηματικότητας για πρόσφυγες της
Υπάτης Αρμοστείας του ΟΗΕ για τους πρόσφυγες ,

δημιούργησε τη δική του επιχείρηση στην Ελλάδα, με
vegan καλλυντικά και ήδη η κρέμα που λανσάρει πωλεί
ται σε εννιά καταστήματα πίσω στην πατρίδα, στο Ιράκ.

ΣΑΪΜΑ ΑΛ ΚΙΝΑΝΙ (Ιράκ)

Ζει τον « Μύθο» της
στη Θεσσαλονίκη
Στην πατρίδα της είχε σπουδάσει και εργαζόταν ως

βοηθός νοσοκόμα. Η κατάσταση, όμως, στο Ιράκ την
ανάγκασε το 2017 να πάρει τα τρία της παιδιά και να
φύγει από τη Βαγδάτη.

Πρώτος σταθμός αυτού του ταξιδιού για τη Σα-
ϊμάΑλ Κινάνι ήταν η Τουρκία , «δεν μπορούσα όμως
να ζήσω εκεί. Γι ' αυτό και αποφάσισα να συνεχίσω στην
Ελλάδα. Για κάποιους μήνες μείναμε στη Σάμο και μετά
ήρθαμε στη Θεσσαλονίκη» . Οπως λέει, αντιμετώπισε
μεγάλες δυσκολίες καθώς ήταν υπεύθυνη για τρίαμεγάλες δυσκολίες καθώς ήταν υπεύθυνη για τρία
παιδιά σε μια άγνωστη χώρα, δεν είχε σταθερό μέ-
ρος να τους προσφέρει και μετακόμιζαν συχνά από
το ένα σημείο στο άλλο. «Παρόλο που είχα πτυχίο
στην πατρίδα μου, εδώ στην Ελλάδα δεν μπορούσα να
το χρησιμοποιήσω ή να το αναγνωρίσω» .

Χόμπι της ήταν η μαγειρική και όνειρό της ήταν
να μπει σε μια επαγγελματική κουζίνα και μάλιστα
τη δική της. Παρότι δεν είχε καμία εμπειρία με το
επιχειρείν ή το αντικείμενο. Με την υποστήριξη
της υπηρεσίας απασχόλησης του Solidarity Now,

που χρηματοδοτείται από την Υπατη Αρμοστεία
του ΟΗΕ για τους Πρόσφυγες, κατάφερε να ανοί
ξει τον περασμένο Ιούλιο το δικό της ταχυφαγείο
με ανατολίτικες γεύσεις , με έξι τραπεζοκαθίσματα
σε κεντρικό σημείο της Θεσσαλονίκης .

Το δικό της « Ustura » , που στα αραβικά σημαί
νει «μύθος» , έγινε πραγματικότητα και στα τέλη
του μήνα θα κάνει και τα επίσημα εγκαίνια . «Αυτό
δεν θα μπορούσε να γίνει εάν ήμουν πίσω στην πατρίδα
γιατί εκεί δεν υπάρχει κάποιος να με ενθαρρύνει επειδή
είμαι γυναίκα» σημειώνει η 48χρονη Σαϊμά , η οποία
πρόσφατα έγινε και γιαγιά. Τα δύο μεγαλύτερα παι-
διά της μένουν πια μόνιμα στην Ολλανδία ενώ ο μι-
κρότερος γιος της είναι μαθητής Δημοτικού. «Όλες
οι γυναίκες, όσα κι αν έχουν περάσει , θα πρέπει να εκτ
φράζουν τις επιθυμίες τους και την ομορφιά που έχουν
μέσα τους να τη βγάζουν προς τα έξω» .

ΖΟΥΛΙΕΝ ΜΑΚΑΛΟΥ (Κονγκό)

«Ηρθε η σειρά μου
να βοηθήσω»
Ανοιξε την έδρα της επιχείρησής του κοντά στην
πλατεία Αμερικής . Η επιλογή μόνο τυχαία δεν ήταν,

αφού ήθελε καθημερινά να βλέπει από πού ξεκίνησε,

κοιτάζοντας το παγκάκι που πριν από χρόνια είχε
γίνει για κάποιο διάστημα το κρεβάτι του.

Ο Ζουλιέν Μακαλού έφυγε από το Κονγκό το
2011 , καθώς ο πατέρας του είχε έντονη αντιπολιτευ-
τική δράση . Ως ασυνόδευτος ανήλικος έφτασε στην
Τουρκία κι από εκεί με τις... οδηγίες των διακινητών
προσπάθησε να περάσει στην Ελλάδα μέσω Εβρου .

Συνελήφθη τον Νοέμβριο της ίδιας χρονιάς και για
τρεις μήνες ο 17χρονος τότε Ζουλιέν έμεινε κλεισμέ
νος σε κελί στην Ορεστιάδα. «Ηταν πολύ ζόρικη περί-
οδος καθώς μεταξύ των κρατουμένων ήμουν ο μοναδικός
Αφρικανός και κυρίως ο μοναδικός χριστιανός, κι αυτό
γινόταν η αφορμή να με χτυπούν» λέει ο ίδιος σήμερα.

τον Φεβρουάριο του 2012 φτάνει στην Αθήνα , στην
πλατεία Αμερικής, στο... προσωρινό του σπίτι. Μετη
βοήθεια , όμως, μιας ΜΚΟ ταξιδεύει για το Κέντρο
Προστασίας Ανηλίκων στην Κόνιτσα .

Από τη δασκάλα μητέρα του είχε κρατήσει μία
φράση : Η εκπαίδευση είναι ο στόχος της ζωής. Έτσι , με
τη βοήθεια μιας εκπαιδευτικού ξεκίνησε να διαβάζει .

«Διάβαζα το λεξικό και παρακολουθούσα τηλεόραση και
μέσα σε τρεις μήνες είχα μάθει να γράφω και να μιλάω».

Ετσι , ως φυσική συνέχεια ήρθε και η συμμετοχή στις
πανελλαδικές εξετάσεις, όπου πέρασε πρώτος το
2015 στο τμήμα Ηλεκτρολόγων και Ηλεκτρονικών
Μηχανικώντου ΠανεπιστημίουΔυτικήςΑττικής ενώ
έκανε και μεταπτυχιακό ,

Δεκατρία χρόνια μετά από εκείνο το δύσκολο
κι επικίνδυνο ταξίδι , το 17χρονο τότε αγόρι από το
Κονγκό έχει γίνει επιχειρηματίας - η εταιρεία του
δραστηριοποιείται στον χώρο της μεταφοράς δεμά-
των – ενώ πριν από λίγες μέρες έκανε και τα εγκαίνια
ενός παντοπωλείου . «Σε σχέση με το παρελθόν προ-
χώρησα πολύ, αλλά ακόμη δεν έχω φτάσει εκεί που θέλω,

να μπορώ δηλαδή να βοηθάω παιδιά που αντιμετωπίζουν
δυσκολίες. Όταν ήρθα στη χώρα, Ελληνες με βοήθησαν.

Τώρα ήρθε η σειρά μου».
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Αυτά είναι τα 106 Πανεπιστημιακά Τμήματα που το πτυχίο τους είναι ακαδημαϊκά

ισοδύναμο με μεταπτυχιακό τίτλο

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Σε 101 τμήματα 17 ελληνικών πανεπιστημίων που ο πρώτος κύκλος σπουδών διαρκεί κατ’

ελάχιστον δέκα (10) ακαδημαϊκά εξάμηνα χορηγείται  κατευθείαν στους προπτυχιακούς

αποφοίτους ενιαίος  και αδιάσπαστος  τίτλος  σπουδών μεταπτυχιακού επιπέδου (integrated

master) στην ειδικότητα του Τμήματος τους.

Τα Τμήματα αυτά (που παρουσιάζουμε στη συνέχεια του άρθρου) υπάγονται  στο άρθρο 46

του νόμου 4485/2017 για τον ενιαίο  και αδιάσπαστο  τίτλο σπουδών μεταπτυχιακού

επιπέδου που προβλέπει τα εξής:

1. Η επιτυχής ολοκλήρωση προγράμματος σπουδών πρώτου κύκλου, που πληροί τις

προϋποθέσεις του παρόντος άρθρου οδηγεί στην απονομή ενιαίου και αδιάσπαστου τίτλου

σπουδών μεταπτυχιακού επιπέδου (integrated master) στην ειδικότητα του Τμήματος και ο

τίτλος σπουδών αντιστοιχεί σε επίπεδο 7 του Εθνικού και Ευρωπαϊκού Πλαισίου Προσόντων

σύμφωνα με το άρθρο 47 του ν. 4763/2020 (Α’ 254). Ως προϋποθέσεις για την απονομή

ενιαίου και αδιάσπαστου τίτλου σπουδών μεταπτυχιακού επιπέδου ορίζονται οι ακόλουθες:

α) το πρόγραμμα σπουδών αποτελείται κατ’ ελάχιστον από δέκα (10) ακαδημαϊκά εξάμηνα και

αντιστοιχεί σε τριακόσιες (300) πιστωτικές μονάδες (European Credit Transfer and

Accumulation System ECTS),

β) για την απονομή του τίτλου σπουδών απαιτείται η εκπόνηση πτυχιακής ή διπλωματικής

εργασίας διάρκειας κατ’ ελάχιστον ενός (1) ακαδημαϊκού εξαμήνου,

γ) το πρόγραμμα σπουδών είναι διαρθρωμένο με τέτοιο τρόπο, ώστε να διασφαλίζει τη

θεμελίωση της γνώσης σε μια (1) επιστήμη ή τέχνη, την ανάπτυξη μαθημάτων κορμού της

ειδικότητας σε όλο το εύρος του γνωστικού αντικειμένου, καθώς και την εμβάθυνση και

εμπέδωση σε υψηλό επίπεδο των γνώσεων στο εύρος του γνωστικού αντικειμένου της

ειδικότητας και

δ) η τεκμηρίωση της αναγκαιότητας ενιαίων και αδιάσπαστων σπουδών πρώτου και δεύτερου

κύκλου διάρκειας δέκα (10) εξαμήνων και τριακοσίων (300) πιστωτικών μονάδων για την

κάλυψη των γνώσεων που απαιτούνται στο γνωστικό αντικείμενο της ειδικότητας.

2. Για κάθε πρόγραμμα σπουδών που πληροί τις προϋποθέσεις της παρ. 1, η Σύγκλητος του

Ανώτατου Εκπαιδευτικού Ιδρύματος (Α.Ε.Ι.), μετά από εισήγηση της Συνέλευσης του

Τμήματος, υποβάλλει αίτημα προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευμάτων, ο οποίος, μετά

από σύμφωνη γνώμη της Εθνικής Αρχής Ανώτατης Εκπαίδευσης (ΕΘ.Α.Α.Ε.), εκδίδει

διαπιστωτική πράξη περί απονομής ενιαίου και αδιάσπαστου τίτλου σπουδών μεταπτυχιακού

επιπέδου. Μετά από την έκδοση της απόφασης, ο ενιαίος και αδιάσπαστος τίτλος σπουδών

μεταπτυχιακού επιπέδου λογίζεται ότι έχει ληφθεί από την ημερομηνία απονομής του πτυχίου ή

διπλώματος και καταλαμβάνει και όσους αποφοίτησαν πριν από την έναρξη ισχύος του

παρόντος.

3. Το παρόν εφαρμόζεται αναλογικά για προγράμματα σπουδών πρώτου κύκλου Τμημάτων ή

Σχολών των Α.Ε.Ι., που έχουν καταργηθεί, τροποποιηθεί ή μετονομαστεί, εφόσον αυτά

πληρούσαν τις προϋποθέσεις των περ. α) έως γ) της παρ. 1. Για τα προγράμματα σπουδών

που οργανώνονταν χωρίς την κατανομή του εκπαιδευτικού φόρτου σε πιστωτικές μονάδες, δεν

απαιτείται το δεύτερο εδάφιο της περ. α). Αρμόδιο όργανο για την υποβολή του αιτήματος της

παρ. 2 προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευμάτων είναι η Σύγκλητος του Α.Ε.Ι.

4. Η χορήγηση ενιαίου και αδιάσπαστου τίτλου σπουδών μεταπτυχιακού επιπέδου δεν

επιφέρει μισθολογικές μεταβολές.

Ποια είναι αυτά τα Τμήματα
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ΕΘΝΙΚΟ ΚΑΙ ΚΑΠΟΔΙΣΤΡΙΑΚΟ ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΑΘΗΝΩΝ

1. ΜΟΥΣΙΚΩΝ ΣΠΟΥΔΩΝ

2. ΦΑΡΜΑΚΕΥΤΙΚΗΣ

ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΙΩΑΝΝΙΝΩΝ

1. ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΕΠΙΣΤΗΜΗΣ ΥΛΙΚΩΝ

2. ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΩΝ ΥΠΟΛΟΓΙΣΤΩΝ ΚΑΙ ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΚΗΣ

3. ΒΙΟΛΟΓΙΚΩΝ ΕΦΑΡΜΟΓΩΝ ΚΑΙ ΤΕΧΝΟΛΟΓΙΩΝ

4. ΕΙΚΑΣΤΙΚΩΝ ΤΕΧΝΩΝ ΚΑΙ ΕΠΙΣΤΗΜΩΝ ΤΗΣ ΤΕΧΝΗΣ

5. ΑΡΧΙΤΕΚΤΟΝΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ

ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΑΙΓΑΙΟΥ

1. ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΟΙΚΟΝΟΜΙΑΣ ΚΑΙ ΔΙΟΙΚΗΣΗΣ

2. ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΣΧΕΔΙΑΣΗΣ ΠΡΟΙΟΝΤΩΝ ΚΑΙ ΣΥΣΤΗΜΑΤΩΝ

3. ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΑΚΩΝ ΚΑΙ ΕΠΙΚΟΙΝΩΝΙΑΚΩΝ ΣΥΣΤΗΜΑΤΩΝ

ΓΕΩΠΟΝΙΚΟ ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΑΘΗΝΩΝ

1. ΕΠΙΣΤΗΜΗΣ ΖΩΪΚΗΣ ΠΑΡΑΓΩΓΗΣ & ΥΔΑΤΟΚΑΛΛΙΕΡΓΕΙΩΝ

2. ΑΞΙΟΠΟΙΗΣΗΣ ΦΥΣΙΚΩΝ ΠΟΡΩΝ ΚΑΙ ΓΕΩΡΓΙΚΗΣ ΜΗΧΑΝΙΚΗΣ

3. ΕΠΙΣΤΗΜΗΣ ΦΥΤΙΚΗΣ ΠΑΡΑΓΩΓΗΣ

4. ΕΠΙΣΤΗΜΗΣ ΤΡΟΦΙΜΩΝ & ΔΙΑΤΡΟΦΗΣ ΤΟΥ ΑΝΘΡΩΠΟΥ

5. ΑΓΡΟΤΙΚΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΙΑΣ ΚΑΙ ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ ΒΙΟΤΕΧΝΟΛΟΓΙΑΣ

6. ΒΙΟΤΕΧΝΟΛΟΓΙΑΣ

ΔΗΜΟΚΡΙΤΕΙΟ ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΘΡΑΚΗΣ

1. ΑΓΡΟΤΙΚΗΣ ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ

2. ΔΑΣΟΛΟΓΙΑΣ ΚΑΙ ΔΙΑΧΕΙΡΙΣΗΣ ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ ΚΑΙ ΦΥΣΙΚΩΝ ΠΟΡΩΝ

3. ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΠΑΡΑΓΩΓΗΣ ΚΑΙ ΔΙΟΙΚΗΣΗΣ

4. ΠΟΛΙΤΙΚΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ

5. AΡΧΙΤΕΚΤΟΝΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ

6. ΗΛΕΚΤΡΟΛΟΓΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΚΑΙ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΥΠΟΛΟΓΙΣΤΩΝ

7. ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ

ΕΘΝΙΚΟ ΜΕΤΣΟΒΙΟ ΠΟΛΥΤΕΧΝΕΙΟ

1. ΠΟΛΙΤΙΚΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ

2. ΜΗΧΑΝΟΛΟΓΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ

3. ΗΛΕΚΤΡΟΛΟΓΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΚΑΙ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΥΠΟΛΟΓΙΣΤΩΝ

4. ΑΡΧΙΤΕΚΤΟΝΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ

5. ΧΗΜΙΚΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ

6. ΑΓΡΟΝΟΜΩΝ ΚΑΙ ΤΟΠΟΓΡΑΦΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ

7. ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΜΕΤΑΛΛΕΙΩΝ ΜΕΤΑΛΛΟΥΡΓΩΝ

8. ΝΑΥΠΗΓΩΝ ΜΗΧΑΝΟΛΟΓΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ

9. ΕΦΑΡΜΟΣΜΕΝΩΝ ΜΑΘΗΜΑΤΙΚΩΝ ΚΑΙ ΦΥΣΙΚΩΝ ΕΠΙΣΤΗΜΩΝ

ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΠΑΤΡΩΝ

1. ΑΡΧΙΤΕΚΤΟΝΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ

2. ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ Η/Υ ΚΑΙ ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΚΗΣ

3. ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ

4. ΗΛΕΚΤΡΟΛΟΓΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΚΑΙ ΤΕΧΝΟΛΟΓΙΑΣ ΥΠΟΛΟΓΙΣΤΩΝ

5. ΠΟΛΙΤΙΚΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ

6. ΜΗΧΑΝΟΛΟΓΩΝ ΚΑΙ ΑΕΡΟΝΑΥΠΗΓΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ

7. ΧΗΜΙΚΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ

8. ΔΙΟΙΚΗΣΗΣ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΩΝ ΑΓΡΟΤΙΚΩΝ ΠΡΟΪΟΝΤΩΝ ΚΑΙ ΤΡΟΦΙΜΩΝ
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9. ΦΑΡΜΑΚΕΥΤΙΚΗΣ

10. ΔΙΑΧΕΙΡΙΣΗΣ ΠΕΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ ΚΑΙ ΦΥΣΙΚΩΝ ΠΟΡΩΝ 

AΡΙΣΤΟΤΕΛΕΙΟ ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ

1. ΑΡΧΙΤΕΚΤΟΝΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ

2. ΠΟΛΙΤΙΚΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ

3. ΜΗΧΑΝΟΛΟΓΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ

4. ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΧΩΡΟΤΑΞΙΑΣ ΚΑΙ ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ

5. ΑΓΡΟΝΟΜΩΝ ΚΑΙ ΤΟΠΟΓΡΑΦΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ

6. ΧΗΜΙΚΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ

7. ΗΛΕΚΤΡΟΛΟΓΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΚΑΙ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΥΠΟΛΟΓΙΣΤΩΝ

8. ΜΟΥΣΙΚΩΝ ΣΠΟΥΔΩΝ

9. ΘΕΑΤΡΟΥ

10. ΕΙΚΑΣΤΙΚΩΝ ΚΑΙ ΕΦΑΡΜΟΣΜΕΝΩΝ ΤΕΧΝΩΝ

11. ΓΕΩΠΟΝΙΑΣ

12. ΔΑΣΟΛΟΓΙΑΣ ΚΑΙ ΦΥΣΙΚΟΥ ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ

13. ΦΑΡΜΑΚΕΥΤΙΚΗΣ

14. ΚΙΝΗΜΑΤΟΓΡΑΦΟΥ

ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΔΥΤΙΚΗΣ ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ

1. ΜΗΧΑΝΟΛΟΓΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ

2. ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΚΗΣ ΚΑΙ ΤΗΛΕΠΙΚΟΙΝΩΝΙΩΝ

3. ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ

4. ΕΙΚΑΣΤΙΚΩΝ ΚΑΙ ΕΦΑΡΜΟΣΜΕΝΩΝ ΕΠΙΣΤΗΜΩΝ

5. ΗΛΕΚΤΡΟΛΟΓΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΚΑΙ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΥΠΟΛΟΓΙΣΤΩΝ

6. ΧΗΜΙΚΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ

7. ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΔΙΑΧΕΙΡΙΣΗΣ ΕΝΕΡΓΕΙΑΚΩΝ ΠΟΡΩΝ 

8. ΓΕΩΠΟΝΙΑΣ

ΠΟΛΥΤΕΧΝΕΙΟ ΚΡΗΤΗΣ

1. ΧΗΜΙΚΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΚΑΙ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ

2. ΗΛΕΚΤΡΟΛΟΓΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΚΑΙ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΥΠΟΛΟΓΙΣΤΩΝ

3. ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΠΑΡΑΓΩΓΗΣ ΚΑΙ ΔΙΟΙΚΗΣΗΣ

4. ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΟΡΥΚΤΩΝ ΠΟΡΩΝ

5. ΑΡΧΙΤΕΚΤΟΝΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ

6. ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ

7. ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗΣ ΚΑΙ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΥΠΟΛΟΓΙΣΤΩΝ 

8. ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΚΑΙ  ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΥΠΟΛΟΓΙΣΤΩΝ

9. ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΠΕΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ 

ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΘΕΣΣΑΛΙΑΣ

1. ΜΗΧΑΝΟΛΟΓΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ

2. ΠΟΛΙΤΙΚΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ

3. ΑΡΧΙΤΕΚΤΟΝΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ

4. ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΧΩΡΟΤΑΞΙΑΣ ΠΟΛΕΟΔΟΜΙΑΣ ΚΑΙ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΗΣ ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ

5. ΗΛΕΚΤΡΟΛΟΓΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΚΑΙ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΥΠΟΛΟΓΙΣΤΩΝ

6. ΓΕΩΠΟΝΙΑΣ ΙΧΘΥΟΛΟΓΙΑΣ ΚΑΙ ΥΔΑΤΙΝΟΥ ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ

7. ΓΕΩΠΟΝΙΑΣ ΦΥΤΙΚΗΣ ΠΑΡΑΓΩΓΗΣ ΚΑΙ ΑΓΡΟΤΙΚΟΥ ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ

8. ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΩΝ ΥΠΟΛΟΓΙΣΤΩΝ, ΤΗΛΕΠΙΚΟΙΝΩΝΙΩΝ ΚΑΙ ΔΙΚΤΥΩΝ

9. ΓΕΩΠΟΝΙΑΣ - ΑΓΡΟΤΕΧΝΟΛΟΓΙΑΣ

10. ΔΑΣΟΛΟΓΙΑΣ, ΕΠΙΣΤΗΜΩΝ ΞΥΛΟΥ ΚΑΙ ΣΧΕΔΙΑΣΜΟΥ 
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3. ΠΟΛΙΤΙΚΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ
Τι ισχύει για τους εκπαιδευτικούς κατόχους integrated masters
Σύμφωνα με εγκύκλιο του υπουργείου Διοικητικής Μεταρρύθμισης (Αριθ. Πρωτ.:
ΔΙΔΑΔ/Φ.31.65/2814/οικ.38982 - 25/10/2018:
α) Για τους δημοσίους υπαλλήλους-υποψήφιους κατάληψης θέσεων Γενικών Διευθυντών ή
Διευθυντών σε οργανικές μονάδες της Δημόσιας Διοίκησης, κατά τα άρθρα 84-86 του Υ.Κ.
όπως ισχύουν, οι οποίοι είναι κάτοχοι μεταπτυχιακού τίτλου σπουδών του άρθρου 46 παρ. 1
του ν. 4485/2017, όσον αφορά την κρίση για το παραδεκτό της αίτησης υποψηφιότητας,
δηλαδή τον συνυπολογισμό των τυχόν επερχόμενων βαθμολογικών μεταβολών των
υπαλλήλων από την κατοχή του υπόψη τίτλου σπουδών κατά τα άρθρα 80 και 82 του Υ.Κ.,
καθώς και τη μοριοδότησή τους, θεωρούνται ως κάτοχοι του εν λόγω τίτλου σπουδών, από τη
δημοσίευση της προβλεπόμενης από την παρ. 2 του άρθρου 46 του ως άνω νόμου,
διαπιστωτικής απόφασης του Υπουργού Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευμάτων, εφόσον η
απόφαση αυτή έχει δημοσιευτεί μέχρι τη λήξη της ημερομηνίας υποβολής αιτήσεων
υποψηφιότητας, σύμφωνα με τα προβλεπόμενα στην οικεία κάθε φορά προκήρυξη.
Περαιτέρω, για τη λήψη υπόψη από τα οικεία Συμβούλια Επιλογής της μείωσης του χρόνου της
βαθμολογικής προαγωγής των υπαλλήλων-υποψηφίων, στο βαθμό που συνάπτεται με την
κατοχή εκ μέρους τους τίτλου σπουδών επιπέδου integrated master, απαιτείται η προηγούμενη
έκδοση των οικείων διοικητικών πράξεων.
β) Η συνάφεια του ως άνω τίτλου σπουδών εξετάζεται με τα κριτήρια που λαμβάνονται υπόψη
και για τους λοιπούς μεταπτυχιακούς τίτλους σπουδών ετήσιας τουλάχιστον διάρκειας, στη
βάση, όμως, του αδιάσπαστου του εν λόγω τίτλου, δηλαδή του συνολικού του περιεχομένου».
Πηγή: alfavita.gr
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Πώς η χαμηλή μόρφωση και
το χαμηλό εισόδημα απειλούν
την υγεία μας
Μια νέα μελέτη επιχειρεί να αποτυπώσει για πρώτη φορά συ-

νολικά το φάσμα των ΚοινωνικώνΑνισοτήτων στηνΥγεία στην

Ελλάδα , ενώ παράλληλα προσπαθεί να καταγράψει τις κοινωνικές

ανισότητες στην υγεία και στο επίπεδο της ΕυρωπαϊκήςΈνωσης ,

επιβεβαιώνοντας ότι οι κοινωνικές ανισότητες στην υγεία εντεί

νονται καθώς επηρεάζονται από παράγοντες όπως το εισόδημα ,

η εκπαίδευση , οι συνθήκες διαβίωσης , οι συνθήκες εργασίας, η

γεωγραφική περιοχή , κ.ά.

T α συμπεράσματα της μελέτης με θέμα «Κοινωνικές ανι-

σότητες στην υγεία - Κοινωνιολογικές προσεγγίσεις,

ερευνητικά ευρήματα και προτάσεις πολιτικής» που πραγ-

ματοποίησε το Ινστιτούτο Κοινωνικής και Προληπτικής Ιατρι-

κής (ΙΚΠΙ) , με την υποστήριξη της βιοφαρμακευτικής εταιρείας

MSD Ελλάδος, παρουσίασαν κατά τη διάρκεια συνέντευξηςΤύ-

που ο Ομότιμος Καθηγητής ΕΚΠΑ και Διευθυντής του Ινστιτού

του, Γιάννης Τούντας, η Ελπίδα Πάβη, Κοσμήτορας της Σχο-

λής Δημόσιας Υγείας του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής και

ο Κυριάκος Σουλιώτης, Κοσμήτορας της Σχολής Κοινωνικών

και Πολιτικών Επιστημών του Πανεπιστημίου Πελοποννήσου .

Η έρευνα που διεξήχθη σε 16 ευρωπαϊκές χώρες έδειξε ότι

τα χαμηλότερα κοινωνικά στρώματα έχουν υψηλότερη θνη

σιμότητα και χειρότερη υγεία. Στη δυτική Ευρώπη , ο κίνδυνος

νόσησης ήταν 1,5-2,5 φορές μεγαλύτερος στα χαμηλότερα κοι-

νωνικοοικονομικά στρώματα, ακόμα και σε χώρες με ισχυρή

κοινωνική πολιτική, όπως οι Σκανδιναβικές.

Οι ΚοινωνικέςΑνισότητεςστηνΥγείαστην
Ελλάδα

Σύμφωνα με τον κ . Τούντα, η Ελλάδα αντιμετώπισε αύξηση των

Η έρευνα που διεξήχθη σε 16

ευρωπαϊκές χώρες έδειξε ότι τα

χαμηλότερα κοινωνικά στρώματα

έχουν υψηλότερη θνησιμότητα και

χειρότερη υγεία .

Χαμηλότερο ποσοστό

κατάθλιψης (2% )

καταγράφεται στις

ανώτερες τάξεις από ότι

στις κατώτερες (12%).

κοινωνικών ανισοτήτων στην υγείας κατά την οικονομική κρί-

ση του 2010-2018. Τα δημοσιονομικά προγράμματα μείωσαν

μισθούς και συντάξεις, αύξησαν την ανεργία και τους φόρους,

επηρεάζοντας το βιοτικό επίπεδο των νοικοκυριών.

«Οι περικοπές στην υγεία, η μείωση των δικαιούχων επιδομά

των, οι αυξήσεις στη συμμετοχή των χρηστών στο κόστος και

οι θεσμικές παρεμβάσεις της περιόδου είχαν σημαντικές συνέ

πειες, που μόλις αρχίζουν να αξιολογούνται», συμπλήρωσε .

Το προσδόκιμο ζωής κατά τη γέννηση για την περίοδο 2013-

2017 διέφερε σημαντικά ανάμεσα σε άτομα με τριτοβάθμια

εκπαίδευση και άτομα με χαμηλότερη εκπαίδευση . Η διαφορά

κυμάνθηκε από 1,1 χρόνια το 2014 έως 2,3 χρόνια το 2017, με

μέγιστη διαφορά 4,2 ετών το 2013 λόγω της οικονομικής κρί-

σης που επηρέασε κυρίως τα χαμηλότερα κοινωνικοοικονομι-

κά στρώματα .

Η καλή υγεία αυξάνεται όσο αυξάνεται το
εισόδημα

Το 2021 , μεγαλύτερα ποσοστά ατόμων από ανώτερες κοινωνι-

κές τάξεις αξιολόγησαν την υγεία τους ως «εξαιρετική » ή «πολύ

καλή» σε σύγκριση με τις κατώτερες τάξεις . Η καλή υγεία αυξά-

νεται όσο αυξάνεται το εισόδημα, με το 94% των ατόμων που

κερδίζουν πάνω από € 3.000 μηνιαίως να δηλώνουν «καλή» ή

«πολύ καλή» υγεία.

Οι διαφορές στην ύπαρξη χρόνιων ασθενειών ήταν μεγαλύτε

ρες μεταξύ ατόμων με χαμηλότερη εκπαίδευση το 2013-2022,

με τα ποσοστά να είναι τριπλάσια σε σχέση με όσους έχουν τρι-

τοβάθμια εκπαίδευση . Τα ποσοστά αυξήθηκαν το 2020-2021

λόγω της πανδημίας .

Το 2021 , οι ανώτερες τάξεις εμφάνιζαν χαμηλότερα ποσοστά

χρόνιων νοσημάτων, εκτός από άσθμα , καρδιακή ανεπάρκεια >
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και εγκεφαλικά επεισόδια . Η μεγαλύτερη διαφορά καταγράφη

κε στην κατάθλιψη, με 2% στις ανώτερες τάξεις και 12% στις

κατώτερες.

Το 94% των ατόμων που

κερδίζουν πάνω από 3.000 €

μηνιαίως δηλώνουν «καλή»

ή «πολύ καλή» υγεία.

Η ανισότητα στις προληπτικέςεξετάσεις
επηρεάζεται περισσότερο από το μορφωτικό
επίπεδο

Σημαντικές ανισότητες εμφανίζονται και σε ό,τι αφορά τις υπη-

ρεσίες υγείας και δη στις προληπτικές εξετάσεις , σύμφωνα με

όσα ανέφερε ο Κυριάκος Σουλιώτης. Άτομα από ανώτερες κοι-

νωνικές τάξεις τις πραγματοποιούν σε μεγαλύτερο ποσοστό,

μετις διαφορές πιο έντονες στην πρόληψη καρκίνου . Στα χαμη-

λά εισοδήματα, το 91,9% δεν έχει κάνει κολονοσκόπηση , ενώ

στα υψηλά το ποσοστό είναι 77,5% . Οι γυναίκες με υψηλότερα

εισοδήματα αναφέρουν εξέταση μαστού σε ποσοστό 86% , ενώ

στις χαμηλότερες τάξεις 46% . Επίσης, το 85% των γυναικών

με υψηλότερη εκπαίδευση έχουν κάνει εξέταση τραχηλικού

επιχρίσματος (τεστ Παπανικολάου) , έναντι 39% στις λιγότερο

μορφωμένες.

Σταματούν ή μειώνουν τη φαρμακευτική αγωγή
οι οικονομικά αδύναμοι

Αναφορικά με τις δαπάνες υγείας , η Ελπίδα Πάβη ανέφερε πως

το ποσοστό ατόμων με οικονομικές δυσκολίες που σταμάτη-

σαν ή μείωσαν τη φαρμακευτική αγωγή χωρίς ιατρική συμβου-

λή ήταν σημαντικά υψηλότερο από εκείνους χωρίς οικονομικά

προβλήματα, με το κόστος να είναι η κύρια αιτία . Η Ελλάδα έχει

το μεγαλύτερο χάσμα στις ανικανοποίητες ανάγκες υγείας με-

ταξύ υψηλού και χαμηλού εισοδήματος στον (Οργανισμός Οι-

κονομικής Συνεργασίας Ανάπτυξης) ΟΟΣΑ.

Το 18,1 % των χαμηλόμισθων ανέφερε μη καλυπτόμενες ανά

γκες υγειονομικής περίθαλψης, έναντι 0,9% των υψηλόμισθων.

Οι ιδιωτικές πληρωμές υγείας στην Ελλάδα είναι οι υψηλότε

ρες στην ΕΕ (35,2%) , αυξάνοντας τον κίνδυνο καταστροφικών

δαπανών, ειδικά για τους φτωχότερους. Το ποσοστό των νοι-

κοκυριών που αντιμετωπίζει καταστροφικές δαπάνες υγείας

αυξήθηκε από 7%σε 8,9% μεταξύ 2010-2019 .

Τέλος, το 2013, το 25% των χρόνιων ασθενών στην Ελλάδα

αντιμετώπισε γεωγραφικά εμπόδια, το 63,5% οικονομικά , και

το 58,5% εμπόδια λόγω λιστών αναμονής. Άνεργοι, χαμηλό-

μισθοι και λιγότερο μορφωμένοι είχαν περισσότερα οικονο-

μικά εμπόδια, ενώ γυναίκες και ασθενείς με χαμηλό εισόδημα

ή κακή υγεία αντιμετώπιζαν γεωγραφικά εμπόδια . Οι άνεργοι

και χαμηλόμισθοι είχαν περισσότερες πιθανότητες να συνα

ντήσουν λίστες αναμονής. Το χάσμα πρόσβασης σε περίθαλψη

μεταξύ πλουσίων και φτωχών δεκαπλασιάστηκε από το 2008

ως το 2013, σύμφωνα με στοιχεία της Eurostat .

Τι προτείνει η μελέτη
Η μελέτη προτείνει τη δημιουργία κυβερνητικής επιτροπής

και Παρατηρητηρίου για την παρακολούθηση και μείωση των

κοινωνικών ανισοτήτων στην υγεία , καθώς και επίσπευση των

αναγκαίων διαρθρωτικών αλλαγών στο ΕΣΥ, στον τομέα της

Δημόσιας Υγείας.
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Το ποσοστό ατόμων με οικονομικές δυσκολίες που σταμάτη

σαν ή μείωσαν τη φαρμακευτική αγωγή χωρίς ιατρική συμ-

βουλή είναι σημαντικά υψηλότερο από εκείνους χωρίς οικο-

νομικά προβλήματα, με το κόστος να είναι η κύρια αιτία

Πιο συγκεκριμένα σχολιάζοντας τα αποτελέσματα της με-

λέτης, η Καθηγήτρια Δημόσιας Υγείας και Κοσμήτορας της

Σχολής Δημόσιας Υγείας του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής,

Ελπίδα Πάβη σημείωσε ότι «Οι κοινωνικές ανισότητες στην

υγεία αποτελούν μείζον θέμα Δημόσιας Υγείας. Και αυτό γιατί

οι ανισότητες καταγράφονται διαχρονικά, είναι συστηματικές,

έχουν κατά κανόνα κοινωνική αιτιολογία και μπορούν να χαρα-

κτηριστούν ως άδικες με βάση το τρέχον αξιακό μας σύστημα

σε θέματα υγείας, δεδομένου ότι μπορούν να προληφθούν σε

σημαντικό βαθμό . Σε μια σύγχρονη πολιτική υγείας, ο στόχος

της μείωσης των ανισοτήτων στην υγεία δεν μπορεί πλέον να

παραμένει απλώς σε επίπεδο ρητορικής.

Απαιτούνται διατομεακές πολιτικές και παρεμβάσεις με ειδι-

κό στόχο τη μείωση των ανισοτήτων, και βεβαίως αξιολόγη

ση της επίτευξης του στόχου αυτού σε μεσο-μακροπρόθεσμο

επίπεδο . Η βελτίωση της ισότητας στο επίπεδο της υγείας, στις

συμπεριφορές υγείας, στην πρόσβαση και χρήση υπηρεσιών

υγείας και στο κόστος που βαρύνει τα νοικοκυριά μπορεί να

επιτευχθεί με δομικές παρεμβάσεις που ενισχύουν πρωτίστως

τις Υπηρεσίες Δημόσιας Υγείας και Πρωτοβάθμιας Φροντίδας

Υγείας, αυξάνουν την αποδοτικότητα της νοσοκομειακής και

φαρμακευτικής περίθαλψης, και τελούν σε συνοχή με άλλους

τομείς πολιτικής που έχουν αντίκτυπο στην υγεία, όπως η οι-

κονομία, η εργασία, η κοινωνική προστασία και πρόνοια , αλλά

και το περιβάλλον, η παιδεία, κ.α.».

Με τη σειρά του, ο Καθηγητής Πολιτικής Υγείας και Κοσμή-
τορας της Σχολής Κοινωνικών και Πολιτικών Επιστημών του

Πανεπιστημίου Πελοποννήσου, Κυριάκος Σουλιώτης ανέφε

ρε ότι «το εισόδημα, το εκπαιδευτικό επίπεδο , η γεωγραφική

περιοχή και άλλοι κοινωνικοοικονομικοί παράγοντες σχετίζο.
νται με βασικούς δείκτες πρόσβασης στις φροντίδες υγείας,

όπως π.χ. το κόστος χρόνου και χρήματος, η ελευθερία επιλο

γής και τελικά η ποιότητα των υπηρεσιών που χρησιμοποιού-

νται . Αντίστοιχες ανισότητες διαπιστώνονται και στο σκέλος

της χρηματοδότησης, μετο φαινόμενο να εμφανίζεται με με-

γαλύτερη ένταση σε χώρες με υψηλή ιδιωτική δαπάνη , όπως

η Ελλάδα.

Η διερεύνηση των ανισοτήτων αυτών που παρουσιάζεται

στη συγκεκριμένη έκδοση ευελπιστούμε ότι θα κινητοποιήσει

μηχανισμούς παρέμβασης και θα οδηγήσει στην ανάληψη δι-

ατομεακών πρωτοβουλιών, προσανατολισμένων τόσο στο σύ-

στημα υγείας όσο και στους παράγοντες που ενοχοποιούνται

για τις ανισότητεςστην πρόσβαση σε αυτό».

Τέλος, ο Αντώνης Καρόκης, Διευθυντής External Affairs

Director της MSD Ελλάδος απευθύνοντας σύντομο χαιρετισμό

κατά τη διάρκεια της συνέντευξης Τύπου ανέφερε χαρακτη-

ριστικά: «Τα ευρήματα της μελέτης δείχνουν ότι η καταπολέ-

μηση των κοινωνικοοικονομικών ανισοτήτων στην υγεία είναι

πρωταρχική αναγκαιότητα στην Ελλάδα και διεθνώς. Στην MSD

έχουμε το όραμα να βασιζόμαστε στην επιστήμη για να ανακα-

λύπτουμε θεραπείες που βελτιώνουν τις ζωές των ανθρώπων

και των ζώων.

Στην παρούσα μελέτη υποστηρίξαμε την επιστήμη για να

αναδειχθούν τα προβλήματα και να προταθούν λύσεις που θα

βελτιώνουν την ποιότητα ζωής όλων μας . Οι κοινωνικοοικονο-

μικές συνθήκες διαβίωσης και οι συμπεριφορές υγείας επηρε

άζουν το επίπεδο υγείας του πληθυσμού περισσότερο από τις

υπηρεσίες υγείας.

Άρα η μείωση των ανισοτήτων στην υγεία και την πρόσβα-

ση στις υπηρεσίες υγείας προάγει την υγεία του πληθυσμού

και θεωρούμε κοινωνική μας ευθύνη την υποστήριξη τέτοιων

προσπαθειών» . <

Οι χαμηλότερες κοινωνικοοικονο-

μικές τάξεις στην Ελλάδα καταγρά

φουν χειρότερη υγεία, μεγαλύτερη

θνησιμότητα και νοσηρότητα , κυ

ρίως στα χρόνια νοσήματα , και πιο

ανθυγιεινές συμπεριφορές, ενώ

αντιμετωπίζουν μεγαλύτερη δυσκο-

λία πρόσβασης σε υπηρεσίες υγεί

ας, στις προληπτικές εξετάσεις και

στο φάρμακο.
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Υπό την οπτική τωνγυναικών που νόσησαν

LabHTA- « ΑλμαΖωής»:

Έρευναγια τον καρκίνο του μαστού
Το Εργαστήριο Αξιολόγησης Τεχνολογιών Υγείας
(LabNTA) του Τμήματος Πολιτικών Δημόσιας Υγείας της

Σχολής Δημόσιας Υγείας του Πανεπιστημίου Δυτικής
Αττικής και ο Πανελλήνιος Σύλλογος Γυναικών με Καρκίνο

Μαστού « Άλμα Ζωής» , πραγματοποίησαν την έρευνα

με τίτλο : «Το ταξίδι των ασθενών με καρκίνο του μαστού

στην Ελλάδα: 10 χρόνια μετά» , τα αποτελέσματα της οποίας

παρουσιάστηκαν σε συνέντευξη Τύπου την Τρίτη 22/10/2024 . Σκοπός της έρευνας ήταν

να αποτυπώσει το «ταξίδι » των γυναικών με καρκίνο του μαστού σήμερα , από το πρώτο

εύρημα/σύμπτωμα έως και το στάδιο της παρακολούθησης, να διερευνήσει τις συνθήκες

πρόσβασης σε φροντίδα υγείας και να αποτυπώσει την επίπτωση της νόσου , υπό την

οπτική των γυναικών με καρκίνο του μαστού . Περισσότερα στο carnews.gr.

http://www.innews.gr
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